
 با ايمن سازي نقاط حادثه خيز و خطرناک؛ 

کوه  صـفـه 
برای کوهنوردان  ایمن شد 

مديرعامل سازمان آتش نشاني و خدمات ايمني شهرداري 
اصفهان گف�ت: همه  نق�اط حادثه خيز در كوهس�تان صفه 

شناسايي و ايمن سازي شده است.
آتش�پاد بهزاد بزرگ�زاد اظهار ك�رد: آتش نش�ان حرفه اي 
كوهنورد، تمامی نقاط حادثه خيز و خطر ناک در كوهستان 
صفه را شناسايي و با استفاده از كابل كشي، نصب تابلو و ارائه 
 توضيحات به كوهن�وردان، حادثه در اي�ن مناطق را كاهش 
داده اند و همچنين قسمت هاي صعب العبور  ميخ كوبي شده 
اس�ت تا س�رعت نجاتگري افزايش يابد. وي افزود: نيروي 
عملياتي مختص كوهنوردي و نجات در ارتفاع همچنين در 
روزهاي تعطيل و در بخش هاي مختلفي از كوه مستقر شده و 
ضمن اظهار هشدارهاي لازم به افراد، بروشورهاي ايمني  نيز 
ارائه مي كنند.بزرگزاد تصريح كرد: در راس�تاي تسريع  در 
امر نجاتگري نيز ضمن برنامه ريزي جهت استقرار  خودرو و 
نيروها، يك ايستگاه فرعي نيز در دامنه كوه ايجاد شده تا در 
صورت بروز حادثه، ماموران بتوانند در كمترين زمان ممكن 

به محل حادثه برسند.
مديرعامل سازمان آتش نشاني و خدمات ايمني شهرداري 
 اصفهان خاطرنش�ان كرد: در سال گذشته متاس�فانه آمار 
حادثه دي�دگان در كوه صفه بس�يار زي�اد بود، اما امس�ال 

توانستيم  با همكاري شهرداري منطقه 5، تجهيزات...
3ش�����ه�����ر

 بررسی شاخصه های مديريت جهادی در گفت و گو پوشاک؛ عمده ترين كالای قاچاق در استان اصفهان
با برخی از اعضای شورای اسلامی

سردار دهقان در پاسخ به رجزخوانی آمريكايی ها:

 قاچاق كالا سالانه يك ميليون نفر را 
مشاركت مردم، پايه و اساس تحقق در كشور  بيكار  می كند

مديريت جهادی است

 »موشك ها« هيچ گاه در دستور كار 
مذاكرات هسته ای نبود 

استاندار اصفهان خبر داد؛

 تصويب طرح جامع مبارزه 
با موادمخدر در قالب ۲۵ برنامه 8

با تصويب برجام در شورای امنيت؛

ايران از فصل هفتم منشور
 ملل متحد خارج می شود

پدیده شوم قاچاق، یکی از مهم ترین عوامل فروپاشیدگی اقتصاد یک کشور 
است. قاچاق چرخ تولید یک کشور را فلج می کند و ب��ه مرور زمان، نوآوری 
و ابتکار را از افراد یک ملت سلب می کند. طی س��ال های اخیر که کشور ما 

دچارتحریم و افزایش نرخ تورم شد، قاچاق انواع کالاها افزایش یافت ...

رهبر معظم انقلاب در بیانات سال های اخیر خود بارها بر ضرورت اهتمام به 
فرهنگ جهادی از سوی همه آحاد مردم به ویژه مسوولان و نخبگان جامعه 

تاکید کرده اند. به عنوان نمونه معظم له در سال 91 در دیدار... 942

2

ــان ــه  | 500 توم ـــماره 2419 |  12 صفح ــولای  2015 | ش ــوال  1436 |  21 ج 4 ش ــر 94 تی ــنبه 30  ــه  ش س

10ج���ام���ع���ه

نقاط حادثه خیز دوباره قد کشید

کمین حادثه 
در جاده های اصفهان

بحث دوباره تعويق شروع لیگ برتر 

حق اصفهاني ها در میان است 

نماينده مجلس:

رفع کامل تحريم ها 
بستر مناسبی برای سرمايه گذاری 

خارجی فراهم می کند

سال آينده بیش از 45 کیلومتر 
مسیرBRT در شهر ايجاد می شود

6خط BRT اصفهان
300هزار  مسافر

را جا به جا می کند 

11ورزش

8خ�����ب�����ر
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وي���������ژه ن���ام���ه
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رییس جمهور در گفت وگوی تلویزیونی با مردم :

رهنمود های رهبری،
همدلی مسوولان و حمایت مردم، 

کلید موفقیت است

4
ویژه نامه 

سبک زندگی

پیشنهادات و مشکلات خود را با ما در میان بگذارید
3000483088

قابل توجه مودیان محترم مالیاتی: 

فردا آخرین مهلت ارایه الکترونیکی اظهارنامه مالیاتی 
از طریق سامانه www.TAX.gov.ir می باشد. 

به منظور ارایه الکترونیکی اظهارنامه مالیاتی، تکمیل 
مراحل ثبت نام شماره اقتصادی از طریق سامانه 

مذکور ضروری است. 

اصفهان  استان  مالیاتی  ام��ور  کل  اداره  عمومی  رواب��ط 



عضو ارش��د تیم مذاکره کننده هس��ته ای گفت: با تصویت قطعنامه برجام ایران از 
ذیل فصل هفتم منشور ملل متحد خارج می ش��ود و بر این اساس، ش��ورای امنیت 
دیگر برنامه هس��ته ای ایران را به عنوان تهدید ش��ناسایی نم��ی کند. سیدعباس 
عراقچی تصریح کرد: قطعنامه ش��ورای امنیت، کلیاتش این است ک��ه ما را از ذیل 
فصل هفتم منشور ملل متحد خارج می کند. وی افزود: بر این اساس، شورای امنیت 
دیگر برنامه هس��ته ای ایران را به عنوان تهدید ش��ناسایی نمی کن��د. سید عباس 
 عراقچی گفت: امروز پ��س از تصویب پیش نویس قطعنامه درب��اره لغو تحریم های
 ایران در ش��ورای امنیت، وزارت امور خارجه ایران بیانی��ه ای صادر و اعلام می کند

که دیگر، مشروعی��ت تحریم ه��ا و محدودیت ه��ا را به رسمیت نمی ش��ناسیم و 

تمامی آنها غیر معتبر است. بنابراین گزارش، برج��ام ۱۵۹ صفحه ای با ۵ ضمیمه، 
 یک��ی از پیچیده ترین توافق��ات حقوقی- فن��ی- سیاسی در تمام تاری��خ مذاکرات 
بین الملل است. هفت روز پس از اعلام جمع بندی مذاکرات هس��ته ای، قرار است 
امروز پیش نویس قطعنامه درباره لغو تحریم های ایران در شورای امنیت به تصویب 
برسد.عراقچی گفت: بحث بازگشت پذیری برای هر دو طرف وجود دارد. اگر طرف 
مقابل به تعهدات پایبند نباشد، بلافاصله به برنامه قبلی هسته ای برمی گردیم.عضو 

تیم مذاکره کننده هس��ته ای تاکید کرد: در یک روند سه مرحل��ه ای و حداقل ۶۰ 
روزه ادعاهای هر طرف درباره نقض تعهدات بررسی می شود. اگر عدم نقض تعهدات 
اثبات نشود، تحریم های قطعنامه ای شورای امنیت برمی گردد.وی ادامه داد: جای 
نگرانی درباره چگونگی بازگشت تحریم ها وجود ن��دارد. عراقچی با تاکید بر اینکه 
حقوق داخلی کشورها بر قطعنامه ش��ورای امنیت سازمان ملل تفوق دارد، گفت: تا 
روند بررسی جمع بندی مذاکرات در داخل کشور طی نشود )در شورای عالی امنیت 

ملی یا مجلس( قطعنامه اجرایی نخواهد ش��د. وی اظهار داشت: با تصویب قطعنامه 
 شورای امنیت تحول اساسی در رابطه ایران و سازمان ملل ایجاد خواهد شد. عضو تیم 
مذاکره کننده هسته ای ادامه داد: در این صورت شورای امنیت علیه ایران قطعنامه ای 
صادر نخواهد کرد و تحریم ها بر اساس قطعنامه لغو خواهد شد. وی با تاکید بر اینکه 
با تصویب این قطعنامه محدودیت پنج ساله خرید و فروش تسلیحات خواهیم داشت 
مگر با مجوز شورای امنیت، اظهار داشت: فعالیت های موشکی، طراحی شده برای 
حمل کلاهک هس��ته ای بر اساس این قطعنامه نباید انجام شود، البته ایران چنین 
برنامه ای نداشته و ندارد. عراقچی تاکید کرد: با وجود قطعنامه  به همه سیاست های 

منطقه ای، دفاعی و تسلیحاتی خود ادامه خواهیم داد.

 دیدگاه های سیاسی ایران و آلمان
 در مورد برخی مسائل خاورمیانه

 کاملا متفاوت است 
سخنگوی وزارت ام��ور خارجه کشورمان گفت: ما نس��بت به 
برخی مس��ائل منطقه خاورمیانه دیدگاه هایی کاملا متفاوت از 

سیاست های آلمان داریم. 
 مرضی��ه افخم درپاس��خ به سوال��ی در مورد اظه��ارات معاون 
صدر اعظ��م و وزیر اقتص��اد آلم��ان در خصوص ب��ه رسمیت 
ش��ناختن رژی��م صهیونیس��تی از طرف ای��ران و ط��رح این 
موض��وع در دیدارهای��ش در ته��ران اظهار کرد: ما نس��بت به 
برخی مس��ائل منطقه خاورمیانه دیدگاه های��ی کاملا متفاوت 
 از سیاست ه��ای آلم��ان داری��م و هم��واره ط��ی 3۵ س��ال
 گذش��ته نیز دیدگاه های مان را در مذاک��رات متعدد و مختلف

صریحا بیان کرده ایم و این موضوع جدیدی نیست.
 وی با اشاره به علایق مشترک و ظرفیت های وسیع همکاری دو 
کشور تصریح کرد: در ح��وزه همکاری های دوجانبه سیاسی و 
اقتصادی و همچنین مشورت ها پیرامون موضوعات و بحران های 
مختلف بین المللی سابقه تماس ها و فعالیت های سازنده ای میان 

دو کشور وجود دارد. 
وی هم چنین اظهار کرد: بخش اصلی این سفر گفت وگو و تبادل 
نظر پیرامون زمینه ها و چشم ان��داز همکاری های دوجانبه را 
شامل می شود و طبیعی است در گفت وگو پیرامون منطقه ما 
همچون گذش��ته نگرانی ها و نظراتمان در خصوص تهدیدات 
موجود و از جمل��ه تهدیدات رژیم صهیونیس��تی و ریشه های 

بحران در منطقه را مطرح خواهیم کرد. 

 روحانی هفته آینده 
به کردستان می رود 

نماینده مردم سقز و بانه از سف��ر رییس جمهور در هفته آینده 
به استان کردستان خبر داد و گفت: منتظر سفر متفاوت رییس 
جمهور به کردست��ان با سایر استان ها با توج��ه به توافق و رفع 

برخی محدودیت ها هستیم. 
محسن بیگلری اظهار داش��ت: ما انتظار داشتیم رییس جمهور 
با توجه به سطح محرومیت استان کردستان و آرای بالای مردم 
این استان به روحانی، سفر به کردست��ان را در برنامه دور اول 

سفرهای استانی خود قرار دهد.
عضو کمیس��یون صنای��ع و مع��ادن مجلس ش��ورای اسلامی 
با بیان اینک��ه کردستان حدوداً بیس��تمین استان��ی است که 
رییس جمهور به آن سفر می کند، گفت: انتظار داریم در شرایط 
فعل��ی رییس جمهور مشک��لات کردستان را به ص��ورت ویژه 

بررسی کند.

 آنها که دم از زور می زنند
ظرفیت مدیریت دیپلماسی را ندارند

محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه گفت: کس��انی که پس از 
توافق در وین همچنان از کاربرد زور سخن می گویند، ظرفیت 
و توانایی لازم ب��رای مدیریت، پیشب��رد و تثبیت دیپلماسی را 
ندارند. ظریف در پاسخ به این سوال که طی چند روز گذش��ته 
مس��وولان آمریکایی درباره گزینه نظامی حرف زده اند، گفت: 
در شرایطی که جهان توافق هفته گذش��ته در وین را پیروزی 
دیپلماسی بر جن��گ و خشونت قلمداد ک��رد، متاسفانه هنوز 
کس��انی هس��تند که از کاربرد غیر قانونی و نامشروع زور برای 
دستیابی به مقاصد توهم آمیز خود سخ��ن می گویند و اصرار 

بیهوده بر حفظ یک گزینه از پیش ناکار آمد دارند. 
وزیر امور خارجه اضاف��ه کرد: به نظر می رسد ای��ن افراد توان 
درک این موضوع را ندارند که کاربرد زور برای تجاوز به حقوق 
دیگران ی��ک گزینه نیس��ت، بلکه ی��ک وسوس��ه خطرناک و 
نابخردانه است که معمولا از سوی کس��انی مطرح می شود که 
 فاقد ظرفیت و توانای��ی لازم برای مدیری��ت پیشبرد و تثبیت 

دیپلماسی هستند.

 جمع بندی مذاکرات ایران و 5+1 
در مجلس بررسی می شود 

محمدحسن ابوترابی فرد، نایب رییس مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه جمع بندی مذاکرات تدوین ش��ده براساس قانون 
در دستور کار مجلس قرار می گی��رد، خاطرنشان کرد: مجلس 
نیز با توجه به مصالح ملی و خطوط قرمز تعریف شده به بررسی 
نتیجه گفت وگوه��ا و مذاک��رات خواهد پرداخ��ت و با نظارت 
 کام��ل روند پروژه هس��ته ای را م��ورد توجه هم��ه جانبه قرار 

می دهد. 
نایب رییس مجلس ش��ورای اسلامی در ادامه افزود: امیدوارم 
نتیجه گفت وگوها و مذاکرات و در گام های بعدی اجرای کامل و 
دقیق مفاد توافقات انجام شده با رصد نهادهای ذی ربط به ویژه 
مجلس و تلاش مجدانه دستگاه دیپلماسی خارجی با اش��راف 
ش��ورای عالی امنیت ملی و هدایت رهب��ری، در جهت تبدیل 
جمهوری اسلامی به قدرت برتر با جایگاهی فاخر در منطقه و 
صحنه بین الملل منتهی و راه رشد اقتصادی و علمی و پیشرفت 

کشور هموار شود. 

اخبار کوتاه
گروه ایران

ایران از فصل هفتم منشور ملل متحد خارج می شود

به گ��زارش قلم��دون نی��وز، بالاخ��ره ماراتن 
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هسته ای به نقطه پایان خودش رسید و قرار شد 
بعد از اقدامات ما،کلیه تحریم های هس��ته ای 
یکجا کنده شود و جایش یک دست کلیه خوب 
زیر نظر کارشناسان بین المللی جاساز شود. به 
همین منظورآمیزقلمدون هم به سراغ برخی رفته تا 
عکس العملشان را نسبت به این عمل سنگین جویا 

شود:

  علی پروین
 با این شرایطی که پیش آمده، من به همه هوادارها 
از همین الان قول می دهم ک��ه قهرمانی لیگ واس 

ماس. از همین الان چند تا از داداشا رو فرستادم برن 
با داداش ظریف مذاکره کنند بیاد تو تیم بازی کنه، 
جون داداش اگه قبول کنه و لخت شه بیاد تو زمین، 
دودستی بازوبند کاپیتان��ی رو تقدیمش می کنیم. 
برانکو رو هم ردش کردیم رفت...قراره تیمو بسپاریم 

به داداش عراقچی و بشینیم کیفشو ببریم.
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من به شخصه از اینکه قرار است تحریم ها برداشته 
ش��ود و با ورود ماش��ین های فرانس��وی و آلمانی و 
امریکایی بازار رقابتی بشود و م��ا بتوانیم با تمام قوا 
برتری خودمان را نس��بت به ماش��ین های وارداتی 
ثابت کنیم خیلی خوش��حالم. اینجوری برای ما هم 
ش��رایطی پیش می آید که به ملت ثاب��ت کنیم اگر 
چند سال است که بازار خودرو انحصاری هس��ت، نه 
اینکه به خاطر اعمال قدرت و رانت و این ها باش��د، 

همه اش به خاطر شایستگی ما در پشت سر گذاشتن 
رقباست و لاغیر...

  سیروس مقدم )کارگردان سریال پایتخت(
 به م��ردم عزیز قول م��ی دهم بع��د از پایان ساخت 
پایتخ��ت ۶3، ساخت سریال هس��ته ای ی��ک را با 
حضور خود دکتر و بچه ها کلی��د بزنیم. با صحبتی 
 که با اسپانس��رهایمان داش��تیم، آنها ه��م از اینکه 

می توانند با لغو کلیه تحریم ها محصولاتشان را به کل 
دنیا صادر کنند، خیلی خوشحال بودند و برای همین 
قرار شد اسپانسرینگ هسته ای ۱ و 2 و 3 را به پودر 
لباسشویی بدهیم، هس��ته ای 4 و ۵ و ۶ را به پوشک 
 بچه بدهیم  و برای هس��ته ای ۶ ال��ی 8 با رب گوجه 

دل مشنگ قرار داد بستیم.

  یک دورزن تحریم
 والا ما وسط دورمان بودیم که خبر دادند توافق شده، 
لذا از همه کس��انی که توافق کرده ان��د خواستاریم 
ضمن درک شرایط ما، توافق را  یک چند سانتی متری 

کشش بدهند تا ما خودمان را برسانیم.

قائم مقام مدیرعامل ش��رکت ملی پتروش��یمی با 
تشریح جزئی��ات مذاکرات نفتی ای��ران و آلمان، 
گفت: حجم زیادی از تجهیزات ساخته شده نفتی 
ما در آلمان بلوکه شده است که صحبت کردیم تا 

هر چه زودتر این تجهیزات آزاد شود. 
زیگمار گابریل ، قائم مقام ص��در اعظم آلمان روز 
یکشنبه در راس یک هی��ات بلندپایه اقتصادی و 

تجاری وارد ایران شد.
 وی دیروز با بیژن زنگنه، وزیر نفت 
دیدار ک��رد و در طول ای��ن سفر با 
وزرای نیرو و صنع��ت و نمایندگان 
ات��اق بازرگانی دی��دار و گفت وگو 
خواهد کرد. محمدحسن پیوندی 
در گفت وگو ب��ا خبرگزاری فارس، 
با بیان اینکه مذاک��ره بین مقامات 
ایران و آلم��ان در م��ورد جزئیات 
انج��ام نش��د و بیشتر بح��ث حول 
محور پتانسیل ها و ظرفیت ها بود، 
اضافه کرد: من در ارائه ای که در این 
مذاکره داشتم تأکید کردم که ایران 
امروز ایران ۱۵ سال پیش نیست و 
اینگونه نیست که امروز دانش فنی 

را به تنهایی بخواهیم.
وی با تاکی��د بر اینکه ام��روز ما در 
ساخت داخ��ل پیشرف��ت زیادی 

کرده ای��م، افزود: آلمان از ش��رکای خ��وب ایران 
در تأمی��ن فاینانس و تکنولوژی ب��ود، اما ما امروز 
علاوه بر این دو حوزه تمایل داریم اکثر تجهیزات 
مورد نی��از نفتی در ای��ران و به ص��ورت مشترک 

ساخته شود.

  دوست داریم روی تجهیزات نوشته شود 
ساخت ایران و آلمان

قائم مق��ام مدیرعامل ش��رکت ملی پتروش��یمی 
تصریح کرد: کارگاه ها و صنایع ایران رش��د زیادی 
کرده اند و حجم زیادی نیروی انس��انی توانمند و 
امکانات سخت افزاری در اختی��ار دارند و ما امروز 
دیگر دوست نداریم پشت دستگاه ها نوشته شده 
باشد made in germany بلکه دوست داریم 
made in iran/ نوش��ته ش��ود

germany که آق��ای وزیر هم بر 
این مطلب تاکید داشتند. وی ادامه 
داد: قائم مقام صدراعظم آلمان در 
این زمین��ه چیزی نگف��ت و فقط 
بی��ان کرد که ب��ا توجه ب��ه سوابق 
همکاری گذش��ته م��ا اولین گروه 
عالی رتبه ای هس��تیم که از اروپا به 
ایران آمده ایم و طبق سنت قدیمی 
که همواره همکاری های مفصلی با 
ایران داشته ایم و مراودات قدیمی 
بازرگان��ان و مهندس��ان ایران��ی و 
آلمانی، آماده همه ن��وع همکاری 

هستیم.
پیون��دی تاکید ک��رد: زمینه برای 
همکاری ای��ران و آلمان در ساخت 
تجهیزات فراهم است و این امکان 
علاوه ب��ر ما به نف��ع آلمان ها هم هس��ت؛ چرا که 
قیمت تمام ش��ده آنها کاهش می یابد. وی افزود: 
وقتی مواد اولیه در کشور داش��ته باشیم و امکان 
ساخت هم وجود داشته باشد، دلیلی ندارد که این 

کار را انجام ندهیم.

  تامین مالی؛ مهم ترین ح�وزه همکاری 
ایران و آلمان در صنعت نفت

قائم مق��ام مدیرعامل ش��رکت ملی پتروش��یمی 
در ادامه اظهار داش��ت: آلمان ها ب��ه طورکلی در 
بالادست صنعت نفت فعال نیستند، اما فعالیت آنها 
در میان دست به خصوص در صنعت پتروشیمی و 
صنایع شیمیایی از قدیم الایام مشهور بوده است. 
وی با بی��ان اینک��ه آلمان ها ش��رکت هایی مانند 
شرکت های انگلیسی و هلندی و فرانسوی ندارند 
که در بالادس��ت نفت فعال باش��ند، ادامه داد: در 
روابط ایران و آلمان در حوزه نفت مهم ترین مساله 
تأمین منابع مالی برای پرونده ه��ا بوده است و ما 
هم در ای��ن مذاکرات به آلمان ه��ا گفتیم که طی 
۱۰ سال آینده پتانس��یل 7۰ ت��ا 8۰ میلیارد دلار 
جذب سرمایه گذاری در صنعت پتروشیمی برای 
رساندن ظرفیت تولید سالانه به ۱7۰ میلیون تن 
وجود دارد. وی در پاسخ به پرسشی درباره تمایل 
آلمان ها ب��ه سرمایه گذاری مس��تقیم در صنعت 
پتروش��یمی ایران، گفت: آلمان ها فاینانس را هم 
سرمایه گذاری می دانن��د؛ سرمایه گذاری دو نوع 
است که یک نوع آن سرمایه گذاری مس��تقیم به 
صورت جوینت ونچ��ر به ص��ورت ۵۰ � ۵۰ است 
و نوع دیگر فاینان��س و تأمین منابع مالی است که 
نوعی مشارکت غیرمس��تقیم محسوب می شود.

پیوندی تاکید کرد: در گذش��ته ه��م آلمان ها در 
قالب بانک های��ی مانند دویچه بان��ک و امثال آن 
بسیار فعال تر از سایر اروپایی ها با ما تعامل داشتند.

  کیفیت کار آلمان با فرانسه و ایتالیا قابل 
مقایسه نیست

وی ادامه داد: حسن بزرگ دیگر آلمان ها کیفیت 
کار آنهاست که ب��ا دیگر اروپایی ه��ا مانند ایتالیا 
و فرانسه قابل مقایسه نیس��ت و در مورد کیفیت 

کوتاه نمی آیند.
قائم مق��ام مدیرعامل ش��رکت ملی پتروش��یمی 
افزود: زمانی که بنده 2۰ س��ال پیش در سال 72 
پتروش��یمی اراک را راه اندازی می کردم، نماینده 
زیمن��س به هیچ عن��وان کوتاه نمی آم��د که یک 
آنگس��تروم فاصله توربی��ن با لول��ه تغذیه کننده 
آن تغییر کند. وی اضافه کرد: ع��لاوه بر کیفیت، 
آلمان ها به انضباط بس��یار ب��الا و تحویل به موقع 

پروژه ها نیز شهرت دارند.

  مذاکره برای آزادشدن تجهیزات بلوکه 
شده نفتی ایران در آلمان

پیون��دی در ادام��ه گف��ت: الان حجم زی��ادی از 
تجهیزات ساخته ش��ده نفتی م��ا در آلمان بلوکه 

شده است که صحبت کردیم تا هر چه زودتر این 
تجهیزات آزاد شود.

وی تصریح کرد: علاوه بر ما، خود آلمانی ها هم از 
بلوکه شدن تجهیزات ما ضرر می کنند؛ چون همه 
پول تجهیزات را دریافت نکرده اند و مثلًا با دریافت 
3۰ درصد از پول ای��ن تجهی��زات را ساخته اند و 

بلوکه شده است.
قائم مق��ام مدیر عامل ش��رکت ملی پتروش��یمی 
افزود: روحی��ه آلمانی ها مشابه ژاپنی ها نیس��ت 
و کار را ت��ا انتها ادام��ه می دهن��د و تجهیزات را 
می سازند، چنانکه مثلًا الان تع��داد قابل توجهی 
توربو کمپرسور سفارش ایران در جعبه های آماده 
در انبار شرکت های آلمانی وجود دارد. وی تاکید 
کرد: سفر این هی��ات آلمانی سف��ر مهمی است؛ 
چرا ک��ه در رأس آن قائ��م مقام خان��م مرکل که 
 همزمان وزی��ر اقتصاد و انرژی آلمان هم هس��ت،

 قرار دارد.

جزئیات مذاکره نفتی با قائم مقام صدراعظم آلمان

 تجهیزات نفتی بلوکه شده ایران در آلمان آزاد می شود
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با تصویب برجام در شورای امنیت؛ 

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: قطعاً اجازه دسترسی 
به اسرار نظامی و امنیتی خود را به هیچ مرجعی نخواهیم داد. 

سردار سرتیپ پاسدار حسین دهقان در جمع مدیران و کارکنان 
وزارت دفاع طی سخنان��ی در خصوص توافق هس��ته ای، اظهار 
کرد: این تواف��ق نتیجه مقاومت و رش��ادت ملت ای��ران، تدابیر 
حکیمانه رهبر معظم انقلاب اسلامی و هوشمندی و صلابت تیم 
مذاکره کننده هسته ای بود که  موجب پذیرش موضع عزتمندانه 
جمهوری اسلامی ایران از طرف قدرت های بزرگ جهانی ش��د 
و گام نخست در مسیر، حل و فصل مس��ائل هسته ای جمهوری 
اسلامی ایران است که اجرای آن مس��تلزم رعایت کامل خطوط 
 قرمز جمه��وری اسلامی ایران و جلب اعتم��اد ملت ایران توسط 
۱ + ۵ و نهاده��ای بین الملل��ی ذیرب��ط است. وی با بی��ان اینکه 
»مذاکرات صورت گرفته صرفاً روی موضوع هسته ای بوده است« 
گفت: مسائل گذش��ته PPI با آژانس توافق ش��ده و ما براساس 
آن اقدام خواهیم کرد و قطعاً اج��ازه دسترسی به اسرار نظامی و 
امنیتی خود را به هیچ مرجعی نخواهیم داد. وی با اشاره به اینکه 
»در دکترین دفاعی ما جای��ی برای سلاح های غیرمتعارف وجود 
ندارد و ما تولید، نگهداری و کاربرد آن را حرام شرعی می دانیم«، 
افزود: تاکنون آمریکایی ها بایستی متوجه این معنا شده باشند که 
عوامل قدرت دفاعی و ملی بر این گونه تجهیزات و سلاح ها استوار 

نیست و ما برای تسلیح و تجهیز نیروهای مسلح کشورمان از هیچ 
مرجعی اجازه نمی گیریم و متناسب با تهدیدات نیروهای مسلح 
خود را تجهیز می کنیم. وزیر دفاع تصریح کرد: مسائل مربوط به 
موش��ک ها نیز هیچگاه در دستور کار مذاکرات هسته ای نبوده و 
نظام برنامه های خود را در این زمینه با قاطعیت به اجرا می گذارد. 
وی در بخش دیگ��ری از سخنان خود گفت: اینک��ه آمریکایی ها 
اقدام به رجز خوانی کرده اند و تصور می کنند توانس��ته اند چیزی 
را بر ملت ایرانی تحمیل کنند، ناش��ی از شناخت نادرست آنان از 
ملت ایران اس��ت. وی تاکید کرد: آمریکایی ه��ا باید بدانند دیگر 
ارباب دنیا نیس��تند و کس��ی آنه��ا را در این موض��ع به رسمیت 
نمی شناسد. دهقان گفت: فراموشکاری رییس جمهور،  مشاوران 
و مقامات مس��وول قبلی و فعلی آمریکا در رابطه ب��ا میزان تاثیر 
تهدیدات و اقدامات آنها برروی اراده، مقاومت و ایس��تادگی ملت 
ایران حقیقتاً موجب تعجب است و این چیزی نیست جز قدرت 
و نفوذ لابی صهیونیستی بر ارکان تصمیم سازی و تصمیم گیری 
آمریکا که در آن تنها منافع و امنی��ت اسرائیل مورد توجه است، 
نه منافع مردم آمریکا که با مالیات آنان هزینه خواسته ها و امیال 
رژیم صهیونیستی تامین می ش��ود. وی با اشاره به آزمایش های 
هسته ای  اخیر آمریکا همزمان با مذاکرات ۱+۵ با ایران، گفت: این 
اقدامات دلالت بر عدم پایبندی آنها به صلح و امنیت جهانی است 
و به همین علت است که ملت هاو دولت های مستقل نمی توانند 
هیچگاه به آمریکا اعتماد کنند. وی در پایان تصریح کرد: امروز که 
اراده  سیاسی ملت ایران در مجامع و افکار عمومی جهانی دال بر 
عدم ورود به تولید سلاح هسته ای آشکار و به اثبات رسیده است، 
خلع سلاح هس��ته ای در سطح منطقه و جهان��ی که هدف اصلی 
NPT بوده بایس��تی به عنوان عامل اصلی حفظ و توسعه ثبات و 
امنیت در اولویت اقدامات جهانی قرار گیرد و آمریکا در راس این 

مسأله قرار دارد. 

فرمانده کل سپاه پاسداران گفت: هر قطعنامه ای که در تضاد با خطوط 
قرمز کشورمان باشند هیچ اعتباری ندارد و امیدواریم شورای امنیت 
سازمان ملل وقت خود را برای تصویب چنین پیش نویسی به بطالت 
نگذراند. سردار سرلشک��ر محمدعلی جعفری در پاس��خ به سوالی 
درباره جمع بندی مذاکرات  هسته ای در وین و همچنین پیش نویس 
قطعنامه ای که قرار است در شورای امنیت سازمان ملل بررسی شود، 
تاکید کرد: اولاً بار دیگر باید اعلام کنیم که در جمهوری اسلامی ایران 
حتی یک مقام مس��وول وجود ندارد که با مذاک��ره و توافق خوب در 
موضوع هسته ای مخالفتی داشته باش��د، بنابراین آنچه رسانه های 
بیگانه ب��ا راهبری مراک��ز عملیات روانی دش��من به منظ��ور ایجاد 
دوقطبی های کاذب در کشور بر سر موضوع هسته ای به راه انداخته اند، 
از اساس کذب بوده و این چنین اقداماتی که همزمان با مذاکرات در 
جریان بوده و هست، صرفاً به منظور ایجاد یک فضای اجتماعی برای 
امتیازگیری های بیشتر از ملت عزیزمان صورت می گیرد. وی با بیان 
اینکه مهم ترین ملاک برای ارزیابی جمع بندی هسته ای و سنجش 
نسبت آن با یک توافق خوب، تطابق تام و تمام، شفاف و غیرمبهم آن 
با خط قرمزهای اعلام ش��ده توسط جمهوری اسلام��ی ایران است، 
خاطرنشان کرد: آنچه برای من به عنوان یک مسوول نظامی بیش از 
هرچیز دیگر اهمیت دارد، ایستادگی جدی و بدون ذره ای اغماض بر 
سر خط قرمز بسیار حیاتی یعنی »حفظ و ارتقای توانمندی دفاعی 

ایران« است. 
فرمانده کل سپاه پاسداران با اش��اره به پیش نویس منتشر ش��ده از 
قطعنامه ای که قرار است براساس جمع بندی مذاکرات هسته ای در 
وین در شورای امنیت سازمان ملل مورد بررسی و تصویب قرار بگیرد، 
تاکید کرد: برخی از م��واردی که در این پیش نویس مندرج ش��ده، 
مشخصاً مغایر و در تناقض با خطوط قرم��ز مهم جمهوری اسلامی 
ایران بوده، به ویژه درمورد توانمندی های تسلیحاتی بوده و هیچ گاه 
مورد پذیرش ما نخواهد بود. سرلشکر جعفری در ادامه با بیان اینکه 

همان طور که پیش از این نیز توسط مسوولان مذاکره کننده ایرانی 
و به ویژه رهبر معظم انقلاب نیز تاکید شده، متن جمع بندی نهایی 
مذاکرات هسته ای باید در مسیر قانونی خود بررسی شده سپس اعلام 
نظر نهایی صورت بگیرد، خاطرنشان کرد: به نظر می رسد برخی تعمداً 
با فضاسازی های کاذب بنای آن دارند که چنین روند قانونی را نادیده 
گرفته و راه را برای بررسی به موقع و دقیق این جمع بندی و قرار دادن 
آن در یک مسیر حقوقی و منطبق با منافع ملت ایران سد کنند. وی 
در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به ادعاهای مقامات آمریکایی 
درباره توانمندی نظامی ایشان و خود حقیر شمردن توان نظامی ایران، 
تاکید کرد: این حرف ها همان طور که رهبر معظم انقلاب نیز فرمودند 
مصداق » لاف در غریبی«  است. وی در پایان با تاکید بر اینکه اساساً 
خوی استکباری و وحشیانه آمریکایی ها به ما می گوید که اگر ذره ای 
به توانمندی نظامی خود علیه ایران اعتماد داشتند هیچ گاه پای میز 
مذاکره نمی نشستند، گفت: آمریکایی ها و سگ دست  آموز آنها یعنی 
رژیم صهیونیستی نه یک بار، بلکه بارها در مصاف با گروه هایی مانند 
حزب الله و مقاومت فلسطین که بخش کوچکی از توان عظیم انقلاب 
اسلامی جهانی محسوب می شوند، پوزه ش��ان به خاک مالیده شده 
است، بنابراین هیچ فرد آگاهی نه تنها چنی��ن تهدیدات و ادعاهای 
مضحک آمریکایی ها را جدی نمی گی��رد، بلکه آن را گ��واه و دلیل 

روشن تری بر عجز و بیچارگی آنان می داند.

فرمانده کل سپاه پاسداران: سردار  دهقان در پاسخ به رجزخوانی آمریکایی ها:

»موشکها«هیچگاه
دردستورکار
مذاکراتهستهاینبود

هرمصوبهشورایامنیت
برایتحدیدتسلیحاتی
ایرانبیاعتباراست

آمیز قلمدون درجرگه سیاست

آمیز قلمدون و  اینکه عمل توافق با موفقیت به پایان رسید

خود آلمانی ها 
هم از بلوکه شدن 

تجهیزات ما 
ضرر می کنند؛ 
چون همه پول 
تجهیزات را 

دریافت نکرده اند 
و مثلًا با دریافت 
30 درصد از پول 
این تجهیزات را 

ساخته اند و بلوکه 
شده است
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سیستم اتوبوس های پرسرعت که در بسیاری 
از شهرهای جهان س��هم موثری در سفرهای 
درون ش��هری دارد، چهار س��الی اس��ت برای 
اصفهانی ها واژه آشنایی است و شهروندانی که 
ازپل اندیش��ه تا میدان قدس عبور م��ی کنند، بدون 
تردید یک بار سفر با اتوبوس های تندرو را تجربه کرده اند. 
سال های بسیاری  است که در ش��هرهای مختلف از 
روش های متفاوتی برای افزایش کیفیت و س��رعت 
خدمات اتوبوس ها اس��تفاده می ش��ود؛ روش هایی 
مانند اختصاص خطوط ویژه ب��ه اتوبوس ها و اولویت 
دادن به اتوب��وس اما در واق��ع  BRT تلفیقی از همه 
روش هایی اس��ت که تاکنون برای افزایش س��رعت 

اتوبوس ها استفاده می شده است.
همواره یکی از مهم ترین نقاط ضعف سیس��تم حمل 
و نقل عمومی؛ اتوبوس های شهری، کندی تحرک و 

پایین بودن بهره وری این سیستم است. 
عدم دسترسی آسان، ازدحام بیش از اندازه مسافران 
در ایستگاه ها و اتوبوس ها، عدم اطلاع رسانی صحیح 
در خصوص مس��یریابی، نامنظم بودن زمان حرکت 
اتوبوس ها، ع��دم ارائه برنامه زمانبن��دی دقیق برای 
توقف اتوبوس ها در ایس��تگاه ها، طولانی بودن زمان 
انتظار در ایستگاه ها، طولانی بودن زمان سفر به دلیل 
 س��رعت کم اتوبوس، وضعیت نامطل��وب اتوبوس ها،

گلایه های ش��هروندانی اس��ت ک��ه معتقدن��د این  
مش��کلات و معضلات سبب کاهش اس��تفاده آنها  از 

ناوگان اتوبوسرانی در سطح شهر شده است.
 سیستم اتوبوس��رانی پر س��رعت یا BRT، بهترین 
راهکاری است که دغدغه های شهروندان برای استفاده 
از ناوگان اتوبوسرانی را کاهش می دهد و تمایل آنها به 
استفاده از سیستم های حمل و نقل شهری را افزایش 
می دهد. اس��تفاده از خط ویژه اتوبوس در سیس��تم

BRT، یکی از بزرگ ترین حس��ن های این سیستم 
اس��ت و اس��تفاده از خطوط ویژه به اتوبوس ها اجازه 
می دهد که در فضایی ایمن رفت و آمد کنند و نگران 

تصادف نباشند.
حالا چهار سالی هس��ت که خط یک BRT  اصفهان 
نقش موثری در س��فرهای درون ش��هری دارد و در 
روز120 هزار مسافر  را جا به جا می کند و برای شهر 
اصفهان ش��ش خط BRT پیش بینی شده است که 
 می تواند300 ه��زار مس��افر  را در روز  جا به جا کند.

با راه ان��دازی خط��وط 3،2و BRT 6 اصفهان 150 
 BRT هزار مسافر به تعداد مسافرانی که از خط یک
اصفهان اس��تفاده می کنند، افزوده می شود. فاز اول 

خ��ط BRT 3 اصفهان حدفاص��ل پایان��ه ارغوانیه، 
خیابان جی، احمد آب��اد، ولی عص��ر و در نهایت پایانه 
میدان امام علی)ع( است و فاز دوم آن به پایانه صمدیه 
منتهی می شود. برای فاز اول خط سوم BRT تعداد 
18 ایس��تگاه اتوبوس پیش بینی ش��ده است و پیش 
بینی می شود در فاز اول خط BRT 3 اصفهان روزانه 

80 هزار مسافر جابه جا شوند.

   6 خط  BRT اصفهان30تا 40 درصد حمل 
و نقل درون شهری اصفهان  را پوشش می دهد 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان گفت: 
افقی برای آینده BRT در اصفهان پیش بینی ش��ده 

است که 300 هزار مسافر در روز توسط خطوط شش گانه 
BRT جا به جا شوند.

علیرضا صلواتی گفت که  با تحقق این هدف30 تا 40 
 BRT درصد حمل و نقل درون شهری اصفهان  را با
پوشش داده ایم و بقیه از طریق ناوگان اتوبوسرانی و 

تاکسی ها پوشش داده می شوند.
وی با اشاره به اینکه بیش از 45 کیلومتر از مسیرهای 
BRT اصفهان در سال 95 احداث خواهد شد، تصریح 
کرد: پیش بینی ما این است که با راه اندازی خطوط 
3،2 و BRT 6 در اصفهان بتوانیم 150 هزار مس��افر 
دیگر به تعداد مسافرانی که در حال حاضر روزانه از این 

خطوط استفاده می کنند، اضافه کنیم.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان یادآور 
شد: در حال حاضر120 هزار مسافر توسط اتوبوس های 

BRT در شهر اصفهان جابه جا می شوند.
وی ادام��ه داد: طبق آخرین نظرس��نجی های انجام 
شده توس��ط پژوهشگران دانش��گاه اصفهان، بیش از 
90 درصد مس��افران BRT از راه اندازی این خط در 

اصفهان رضایت دارند.
صلواتی با اش��اره به اینکه برای کلانشهر اصفهان در 
 شبکه حمل و نقل همگانی شش خط BRT پیش بینی

ش��ده اس��ت، افزود: خ��ط اول اتوبوس ه��ای تندرو 
حدفاصل ندامت��گاه اصفهان تا پایانه باقوش��خانه که 
از س��ه س��ال قبل به طول 20.5 کیلومتر ایجاد شده 

و اجرای خط 2 نیز در دستور کار قرار گرفته است.
وی گفت که  فاز اول خط BRT 3 اصفهان حدفاصل 
پایانه ارغوانیه، خیابان جی، احمد آباد، ولی عصر و در 
نهایت پایانه میدان امام علی)ع( است و فاز دوم آن نیز 

به پایانه صمدیه منتهی می شود.
معاون حمل و نق��ل و ترافیک ش��هرداری اصفهان با 
اش��اره به اینکه در فاز اول خط سوم BRT تعداد 18 
ایستگاه اتوبوس پیش بینی شده است، گفت: پیش بینی 
می شود در فاز اول خط BRT 3 اصفهان روزانه 80 

هزار مسافر جابه جا شوند.
 وی تصریح کرد: به دنبال احداث خط 3، احداث خط 2 
را نیز در برنامه قرار داده ایم ک��ه از میدان جمهوری 
اسلامی، خیابان های آیت الله کاشانی، حکیم نظامی 
و در نهای��ت می��دان آزادی می گ��ذرد و به خط یک 

متصل می شود.
صلواتی در پایان تاکید کرد: ترغیب بیشتر شهروندان 
به اس��تفاده از حمل و نق��ل عموم��ی آلودگی هوای 
کمت��ر، ترافی��ک کمت��ر، س��وخت کمت��ر، تصادف 
 کمتر و آرامش بیش��تر برای ش��هروندان  ب��ه همراه 

خواهد داشت.

 سبد خبر
سال آینده بیش از 45 کیلومتر مسیرBRT در شهر ایجاد می شود 

6خطBRT  اصفهان ،300هزار مسافر  را جا به جا می کند 
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مدیرعامل سازمان پارک ها و فضاي سبز شهرداري اصفهان با اشاره به اینکه مدیریت آبیاري 
فضاي سبز در زمان خشکسالي از اقدامات این سازمان است، عنوان  کرد: جداکردن گیاهان از 
نظر میزان آب مورد نیاز، دادن آب به همان میزانی که بتواند همزمان در خاک نفوذ کند، افزودن 
میزان فواصل آبیاری به منظور ترغیب رشد ریشه و توسعه و افزایش عمق ریشه، کاهش فواصل 
والوهای برداشت در رفیوژها، اصلاح جداول رفیوژها، کوپلاسیون شبکه آبیاری )برقراری ارتباط 
چاه ها برای جایگزینی خشکسالی بعضی چاه ها( ، استفاده از آب های نامتعارف از اقدامات 

انجام شده در زمینه مدیریت آبیاري فضاي سبز است.

سلیماني پور گفت که برای دستیابی به روش های نوین مقابله با خشکسالی و استفاده بهینه از 
منابع آب در فضای سبز چندین طرح تحقیقاتی نیز اجرا شده و یا در دست اجراست.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضاي سبز ش��هرداري اصفهان با اشاره به برخي از طرح هاي 
تحقیقاتي تصریح کرد: ارزیابی طرح های آبیاری موجود فضای سبز شهر اصفهان و بررسی 
امکان اصلاح آنها، کاربرد تکنیک های حفظ و افزایش ظرفیت نگهداری آب در خاک، تعیین 
نیاز آبی گونه های مختلف چمن و گونه های مناسب درخت و درختچه در فضای سبز شهر 

اصفهان از جمله طرح هاي تحقیقاتي است.

عملیات اجرایي طرح ساماندهي کوه نخودي از س��وي شهرداري منطقه 4 اصفهان 
آغاز شده است. کوه نخودي همانند کوه صفه دارای پتانسیل های گردشگری و فضای 

سبز است و در آینده ای نزدیک به قطب گردشگری بین المللی تبدیل می شود.
کوه نخودی همانند کوه صفه دارای پتانسیل های گردشگری و فضای سبز است از 
این طرح ساماندهي کوه در دستور کار شهرداري منطقه 4 قرار گرفته است. در این 
راستا پیمانکار اجراي طرح کوه نخودي انتخاب و عملیات اجرایي این طرح آغاز شده 
است. در س��ال جاري دو میلیارد و 800 میلیون تومان اعتبار براي طرح ساماندهي 

کوه نخودي پیش بیني شده است.
کوه نخودی در سه بخش پارک کوهس��تانی، جنگلی و طبیعی پیش بینی شده که 
پارک جنگلی ش��رق در پایین این کوه ایجاد ش��ده و همچنین در غرب کوه نیز باغ 

تندرستی احداث که در آن پیست دوچرخه سواری تعبیه شده است.
ش��هربازی رویاها در ش��مال غربی کوه نخودی نیز قرار دارد از این رو، با اجرای این 
طرح گردش��گري، کوه نخودي در آینده ای نزدیک به قطب گردشگری بین المللی 

تبدیل می شود.

مديرعامل سازمان پارك ها و فضاي سبز شهرداري اصفهان خبر داد؛ 

اجرای طرح  های تحقیقاتی در زمینه  استفاده بهینه از منابع آب
 از سوي شهرداري منطقه 4 اصفهان؛

آغاز عملیات اجراي طرح ساماندهي كوه نخودي

خبر روز صدای شهروند
گروه شهرگروه شهر

مدیرعام��ل س��ازمان قطار ش��هري ش��هرداري 
اصفهان تس��ت واگ��ن هاي مت��رو از ی��ک هفته 
پی��ش ب��ا حض��ور کارشناس��ان چین��ي انجام و 
برنامه 68 روزه اعلام ش��ده که باید انجام ش��ود و 
 س��پس نتایح این برنامه در دانشگاه چین بررسي

 مي شود.
جواد ش��عرباف گفت  که س��ومین رام از مجموعه 
واگن هاي خریداري شده وارد اصفهان شد و قرار 
اس��ت دو رام دیگر تا پایان مردادم��اه به اصفهان 

برسد.
وي افزود: خریداري سه رام واگن به صورت مجزا 
و تحویل به موق��ع آن نتیجه ت��لاش و هماهنگي 
مدیریت استان بوده اس��ت تا این مهم در شهریور 

ماه راه اندازي شود.
مدیرعامل سازمان قطار ش��هري اصفهان تصریح 
کرد: تس��ت واگن هاي مترو از ی��ک هفته پیش با 
حضور کارشناس��ان چیني انجام و برنامه 68 روزه 

اعلام ش��ده که باید انجام شود، س��پس نتایح این 
برنامه در دانشگاه چین بررسي مي شود.

شعرباف خاطرنشان کرد: پس از تکمیل بررسي ها 
در چین اجازه مسافرگیري داده مي شود؛ بنابراین 
تا زماني که تس��ت ها انجام نشود اجازه راه اندازي 

خط وجود ندارد.
وي اظهار داش��ت: البته با هماهنگي شرکت بوژن 
سازنده واگن ها قرار اس��ت از فرصت تعطیلي ها و 
اضافه شیفت کاري استفاده ش��ود تا نتایج سریع 
تر آماده و به چین ارسال ش��ود تا آنها نیز سریع تر 

نتیجه را اعلام کنند.
مدیرعام��ل س��ازمان قطار ش��هري ش��هرداري 
اصفهان با اش��اره به اینک��ه تحلیل نتای��ج دو ماه 
طول مي کش��د، ادام��ه داد: در نظر داری��م با این 
اقدامات س��ریع تر نتایج را به چین ارسال کنیم تا 
 بتوانیم در ش��هریورماه فاز اول را به صورت موقت 

راه اندازي کنیم.

مديرعامل سازمان قطار شهري شهرداري اصفهان خبرداد؛

برنامه 68 روزه براي آزمايش واگن هاي مترو

مدیر عامل سازمان آتش نشاني و خدمات ایمني 
ش��هرداري اصفهان گفت: همه  نقاط حادثه خیز 
در کوهستان صفه شناس��ایي و ایمن سازي شده 

است.
آتشپاد بهزاد بزرگزاد اظهار کرد: آتش نشان حرفه اي 
کوهنورد، تمامی نقاط حادثه خیز و خطر ناک در 
کوهستان صفه را شناس��ایي و با استفاده از کابل 
کشي، نصب تابلو و ارائه توضیحات به کوهنوردان، 
حادثه در این مناطق را کاهش داده اند و همچنین 
قسمت هاي صعب العبور  میخ کوبي شده است تا 

سرعت نجاتگري افزایش یابد.
وي افزود: نیروي عملیاتي مختص کوهنوردي و 
نجات در ارتفاع همچنین در روزهاي تعطیل و در 
بخش هاي مختلفي از کوه مس��تقر شده و ضمن 
اظهار هشدارهاي لازم به افراد، بروشورهاي ایمني  

نیز ارائه مي کنند.
بزرگزاد تصریح کرد: در راس��تاي تسریع  در امر 
نجاتگري نیز ضمن برنامه ریزي جهت اس��تقرار  
خودرو و نیروها، یک ایستگاه فرعي نیز در دامنه 
کوه ایجاد شده تا در صورت بروز حادثه، ماموران 

بتوانند در کمترین زمان ممک��ن به محل حادثه 
برسند.

مدیر عامل سازمان آتش نشاني و خدمات ایمني 
ش��هرداري اصفهان خاطرنش��ان کرد: در س��ال 
گذشته متاسفانه آمار حادثه دیدگان در کوه صفه 
بسیار زیاد بود، اما امس��ال توانستیم  با همکاري 
ش��هرداري منطقه 5، تجهیزات مدرن در زمینه 
کوهنوردي و نجات و همچنین امداد در حوادث 
تله کابین و تله سیژ همچون کارابین، وینچ خود 

کشش و... را خریداري کنیم.

وي با تاکید ب��ر اینکه با برنامه ری��زي ها و تدابیر 
در نظر گرفته ش��ده آم��ار ح��وادث کوهنوردي  
سیر نزولي یافته اس��ت گفت: شهروندان به فنون 
کوهنوردي آگاهي  ندارند و بایستي بدانند شرایط 
کوهن��وردي درکوه صفه  بس��یار پیچیده اس��ت 
در زم��ان بروز حادث��ه یا گم کردن مس��یر بدون 
انجام حرکت هیچ حرکتي با س��امانه 125ستاد 

فرماندهي  آتش نشاني تماس بگیرند.
وي ادامه داد: از س��وي دیگر خان��واده هایي که 
براي طبخ غذا  از روش��ن کردن  آتش یا اجاق گاز 

در فضاي سبز و ما بین  درختان کوه صفه استفاده 
 مي کنن��د باعث مي ش��وند تا خطرات آتش س��وزي

در این منطق��ه  تفریحي افزایش یاب��د که به این 
منظور خ��ودروي اطف��اي حریق در ک��وه صفه 

مستقر است.

با ایمن سازي نقاط حادثه خیز و خطرناک؛
 كوه  صفـه برای كوهنوردان  ايمن شد 

گروه شهر

0913 ---5669 
برخی از مانع هایی که در پیاده رو خیابان ها نصب 
شده اس��ت باعث می ش��ود تا عابران برای حمل 
کالسکه فرزندانشان یا سالمندان و معلولانی که 
ویلچر دارند، نتوانند از این موانع عبور کنند و برای 

آنها مشکل ساز باشد.
 دیده شده است که برخی از خانواده ها برای عبور 
 از این موانع،ک��ودکان خود را از کالس��که پایین

 می آورند و دو نفری آن را بلند می کنند تا از مانع 
رد شود. ش��ما فرض کنید یک نفر باشد و کسی 
همراه او نباش��د چگونه می تواند اینکار را انجام 
دهد؟ از مدیران ش��هری که ای��ن کار در حیطه 
وظایف آنهاست درخواست می ش��ود که به این 

موضوعات رسیدگی کنند.

0936---4125
ساختمان دارالشفاء زهرای مرضیه واقع در خیابان 
هاتف در حال ساخت و ساز است و خیابانی که در 
مقابل آن قرار دارد عرض بس��یار کمی دارد. کنار 
دیوارهای این مرکز درمانی را داربست کشیده اند 

و افرادی که برای درمان به این درمانگاه مراجعه 
می کنند ،وسایل نقلیه خود را در کنار دیواری که 
داربست در کنار آن اس��ت می گذارند که این امر 
باعث می شود تا از عرض خیابان باز هم کاسته شود 
بنابراین تردد دیگر ماشین ها و حتی عابران در این 
قسمت با مشکل مواجه می شود. برخی از ساکنان 
این منطقه هم به دلیل پارک خودروها در این محل 
 ناراضی هستند و از مس��وولان این بخش تقاضا 

می کنند که به این موضوع رسیدگی کنند.

0937---1897  
پیاده روهای خیاب��ان 24 متری اول عرض کمی 
 دارد و با وجود این عرض کم، برخی از فروشگاه ها 
وس��ایل خود را بیرون از مغازه می گذارند که این 
موضوع باعث رنجش عابران و برخی از شهروندان 

شده است. 
مسوولان این بخش به این موضوع رسیدگی کنند. 
شبیه این موضوع در خیابان عبدالرزاق نیز اتفاق 
افتاده  است و ش��هروندان و عابران از این موضوع 

رنج می برند.

0914---5697
 برخی از رانندگان تاکسی ها بدون هیچ مصوبه ای

 نرخ های بیش از آنچه که در تعرفه آنهاس��ت از 
مسافران دریافت می کنند.

 برخی از آنها ب��ا وجود اینکه تاکس��ی متر دارند 
ولی از ش��هروندان پول نقد دریاف��ت می کنند و 
در قیمت های متفاوت. گویی هیچ کس بر روی 
این موضوعات رس��یدگی ندارد در حالی که اکثر 
رانندگان تاکسی حق را به جانب خود می گیرند 
و می گوین��د کرایه همین اس��ت و قیمت بنزین 

افزایش پیدا کرده است.

0912---5468
در پایانه صفه پس از اینکه مسافران از اتوبوس پیاده 
می شوند، باید مسیری را تا آن طرف خیابان طی 
کنند تا بتوانند سوار اتوبوس یا تاکسی شوند. این 
مسیر به قدری طولانی است که نمی توان پیرامون 
آن سخن گفت. مس��افر خس��ته از راه، تازه باید 
مسیری را طی کند که بتواند این مسیر را تا پایان 

طی کند و با مشکلی مواجه نشود.

برگزاري برنامه گردشگری محلات 
برای احیای هويت محلات 

برگزاري برنامه گردشگری محلات تلاشي براي تشخص دادن به هویت 
و شناسنامه محلات و معرفي و اطلاع رساني آن به شهروندان است. 
ش��هردار اصفهان  درباره  با برگزاري برنامه هاي مختلف گردشگري 
توسط شهرداري اصفهان گفت: برگزاري برنامه گردشگری محلات 
تلاشي براي تشخص دادن به هویت و شناسنامه محلات و معرفي و 
اطلاع رساني آن به شهروندان است. دکتر مهدی جمالی نژاد گفت که  
با برگزاری این بر نامه ها  از یک سو  تعداد گردشگران داخلی و خارجی 
افزایش پیدا کرده و  از سوی دیگر شهروندان نیز با داشتن اطلاعات و 
دانستن هویت محله شان به آن،  حس تعلق به مناطق پیدا کرده و در 

نتیجه می توانند محلات را به گردشگران بهترمعرفی کنند.
شهردار اصفهان  درباره تاثیر مذاکرات هسته اي در ورود گردشگران 
به کشور تصریح کرد: قطعا با به نتیجه رسیدن مذاکرات ما شاهد ورود 
سیل قابل توجهي از گردشگران به اصفهان خواهیم بود که ما باید براي 

پوشش آن زیر ساخت هاي لازم را ایجاد کنیم.

نصب 25 دوربین ثبت تخلف سرعت 
تا پايان سال جاري

مدیر مرکز کنترل ترافیک شهرداري اصفهان اعلام کرد: تا پایان سال 
جاري 25 دوربین ثبت تخلف سرعت در سطح شهر نصب مي شود.

همایون یزدان پناه گفت: تاکنون 25 دوربین ثبت تخلف سرعت در 
سطح شهر نصب شده است. وي افزود: نصب 25 دوربین ثبت تخلف 

سرعت در سطح شهر نیز تا پایان سال جاري انجام مي شود.
مدیر مرکز کنترل ترافیک ش��هرداري اصفهان تصری��ح کرد: عدم 
رعایت سرعت مجاز توسط رانندگان متخلف، خسارات عظیم مالي و 
جاني براي شهروندان ایجاد می کند از این رو، افزایش نظارت در این 

خصوص در دستور کار قرار گرفته است.

 ادامه آزادسازي خیابان 
آقانورالله نجفي پس از ابلاغ خط بدنه

ادامه آزادس��ازي خیابان آقانورالله نجفي پ��س از ابلاغ خط بدنه این 
خیابان از سوي کمیسیون ماده 5 انجام مي شود. آزادسازي و احداث 
خیابان آقانورالله نجفي در مجاورت میدان امام)ره( در دس��تور کار 
ش��هرداري منطقه 3 قرار دارد. خط بدنه خیاب��ان آقانورالله نجفي با 
عرض 14 متر در کمیسیون ماده 5 تصویب شده، اما هنوز به شهرداري 
منطقه 3 ابلاغ نشده است. پس از ابلاغ خط بدنه ادامه آزادسازي این 
خیابان از سوي شهرداري منطقه 3 انجام خواهد شد. گفتني است؛ 
خیابان آقانورالله نجفي از خیابان حافظ به صورت ش��مال به جنوب 
آغاز و سپس به صورت غربي به شرقي به خیابان نشاط ختم مي شود.

بهره برداری از پاركینگ طبقاتي 
هشت بهشت- بزرگمهر ظرف يك ماه

پروژه پارکینگ طبقاتي هشت بهشت- بزرگمهر ظرف یک ماه آینده 
تکمیل و در اختیار شهروندان قرار مي گیرد. در حال حاضر عملیات 
اجرایي پارکینگ طبقاتي هشت بهشت- بزرگمهر در مساحت یک 
هزار و 800 مترمربع در هفت طبقه تکمیل ش��ده است. همچنین 
انشعابات برق و آب در پارکینگ هشت بهشت در دست انجام است 
و پس از تکمیل آن ظرف یک ماه آینده این پروژه به بهره برداري مي 
رسد. گفتني اس��ت؛ پارکینگ هشت بهش��ت- بزرگمهر با ظرفیت 
پارک 380 دس��تگاه خودرو در کاهش بار ترافیکي خیابان بزرگمهر 
به خصوص ترافیک مقابل بیمارستان صدوقي بسیار موثر خواهد بود.

هر كتاب ازكتابخانه ها به  طور متوسط 
يك بار در سال به امانت گرفته می شود 
مدیر فرهنگی هنری سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان 
با اشاره به 703 هزار جلد کتاب موجود در کتابخانه های شهرداری 
اصفهان عنوان ک��رد: آمار امانت کتاب در کتابخانه های ش��هرداری 
 اصفهان در س��ال 93 نزدیک به 658 هزار کتاب اس��ت که نش��ان

  می دهد در طول سال گذشته به طور متوسط هر یک از کتاب های این 
کتابخانه ها یکبار در خواست شده است. 

سلطان آقایی گفت که بر اساس استاندارد های روز دنیا باید یک کتاب 
12 بار در سال امانت گرفته شود و آمار امانت کتاب از کتابخانه های 

شهرداری اصفهان نگران کننده است. 

ساعت  فعالیت شهر  روياها تغییر يافت
ساعت فعالیت ش��هر رویاها از امروز تا پایان شهریورماه سال جاری 

تغییر یافت.
با توجه به گرمای شدید هوا ساعات کار مجموعه شهر رویاها از ساعت 
17:30 تا 30 دقیقه بامداد است و این تغییر ساعت تا پایان شهریور ماه 

سال جاری ادامه می یابد.
همچنین مجموعه ش��هر رویاها در روزهاي شنبه نیز تعطیل است 
و  این مجموعه از روز یکشنبه تا جمعه به ش��هروندان و گردشگران 

سرویس دهي مي کند.
گفتني است؛ شهر رویاها در فضایي به مساحت 170 هزار مترمربع 
در کمربندي شرق اصفهان در کنار کوه نخودي احداث شده که این 
پارک بازي مدرن داراي هفت بخش موضوعي مختلف و با 96 جاذبه 
متنوع و بازي هاي منحصر به فردي از جمله سه سینما رویا مي باشد.

رشد روز افزون وسایل نقلیه و افزایش تمایل شهروندان 
به استفاده از وسیله نقلیه شخصی سبب شده  هر روز 
ترافیک عبوري از خیابان های ش��هر سنگین تر بشه 
. ترافیک سنگین خیابان های ش��هرعلاوه بر افزایش 
زمان سفرسبب آلودگی های محیطی ناشی از سوخت 
و صوت وسایل نقلیه و مشکلات روحی  روانی شهروندان 
شده و در چنین شرایطی توسعه  سیستم های حمل و 
نقل عمومي کارآمدترین راه حل مشکل ترافیک شهر 
است.  افزایش سلطه  بدون وقفه اتو مبیل  شخصی در 
خیابان های اصفهان   سبب شده  حمل و نقل عمومی 

به کلیدی ترین راهکار جابه جایی انعطاف پذیر و متنوع 
شهروندان  در شهرتبدیل بش��ود. اکنون بیش از50 
درصد از معابر اصفهان در س��اعات شلوغ در وضعیت 
ترافیک سنگین قرار داره و آلودگی هوا سایه سنگین 
خود را بر شهر گسترده است و در چنین شرایطی نیاز 
به توسعه و گس��ترش حمل و نقل عمومی در اصفهان 
بیشتر از گذشته احساس می ش��ود و در کنار افزایش 
کمی سیستم حمل و نقل عمومی ، برنامه ریزی اصولی 

و نگاه سیستمی به حمل ونقل عمومی هم  ازاهمیت 
بسیار برخوردار  است. 

یکی از مهم ترین پارامترهای تعیین کننده و اثرگذار در 
ارزیابی وضعیت یک  شهر و وضعیت زندگی شهروندانی 
که در آن شهر زندگی می کنند،  شرایط حمل  و نقل 
شهری است. این پارامتر تعیین کننده باید مورد توجه 
قرار بگیرد  تا آلودگی هوا، آلودگی صوتی، زمان بسیار 
صرف شده در ترافیک شهری، مشکلات بهداشتی و 

روانی ایجاد شده برای شهروندان، تصادفات و مجروحان 
و متوفیان ناشی از تصادفات، هزینه های بالای تامین 
زیرس��اخت های حمل  و نقلی  نظیر معابر، پارکینگ، 
 تجهیزات ایمن��ی و روش��نایی وهزینه ه��ای بالای

 بهره  برداری از سامانه های حمل و نقل، میزان فضای 
اختصاص یافته شهر به بخش حمل  و نقل و تاثیرات 
حمل و نقل  بر منظر ش��هری که همه از چالش هایی 
هس��تند که امروزه به واس��طه حمل  و نقل در ش��هر 

مشاهده می شود، به حداقل برسد.
یک ش��هر مدرن باید دارای یک سیستم حمل ونقل 
کارآمد و گس��ترده برای ایجاد ارتباطات، دسترس��ی 
و ارتباط مابین مناطق مختلف آن باش��د. سیس��تم 
حمل ونقل کارآمد است که مشکلات متعددی نظیر 
آلودگی هوا، آلودگی صوتی و ترافیک را رفع می کند و 
جابه جایی شهروندان را با راحت ترین شیوه، کمترین 
میزان مصرف ان��رژی ، کمترین ترافی��ک و کمترین 
 اثرات سوء زیس��ت محیطی نظیر آلودگی هوا و صدا

 امکان پذیر می کند.

 حمل و نقل شهری؛  مهم ترين پارامترهای تعیین كننده وضعیت يك  شهر
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نایب ریيس شوراي اسلامي شهر  اصفهان خواستار شد؛
بهره برداري از پروژه قطار شهري در 
اولویت برنامه هاي مسوولان قرار گيرد

 نايب رييس شوراي اسلامي شهر اصفهان، تسريع در عمليات اجرايي 
پروژ قطار شهري اصفهان و بهره برداري از اين پروژه را خواستار شد. 
به نقل از روابط عمومي شوراي اسلامي شهر اصفهان، احمد شريعتي  
پيشرفت پروژه قطار شهري را مطلوب ارزيابي كرد و گفت: با مديريت 
جديد در سازمان قطار ش��هري، پيشرفت هاي بسيار خوبي در اين 
پروژه صورت گرفته كه قابل تقدير است. وي لزوم توجه ويژه مسوولان 
استان و شهر اصفهان به پروژه عظيم قطار شهري را مورد تاكيد قرار داد 
و اظهار اميدواري كرد: با تلاش مسوولان شهرداري و مديريت سازمان 
 قطار ش��هري، مرحله اول از خط يك قطار ش��هري اصفهان امسال 
راه اندازي شود . نايب رييس شوراي اسلامي شهر اصفهان با انتقاد از 
طولاني ش��دن زمان اجراي بعضي از پروژه هاي بزرگ از جمله قطار 
شهري اصفهان افزود:  مسوولان بايد اجرا و بهره برداري از اين پروژه را 

در اولويت برنامه هاي خود قرار دهند.

ریيس کميسيون عمران، شهرسازی و معماری 
شورای اسلامی شهر اصفهان:

 فرایند صدور پروانه ساختمان 
و پایان کار اصلاح شود

رييس كميسيون عمران، معماری و شهر سازی شورای اسلامی شهر 
اصفهان گفت: شهردار آينده اصفهان بايد تحولات جدی و اساسی را 
در حوزه شهر سازی ايجاد كند. عبد الرسول جان نثاری ضمن تقدير 
و تشکر از زحمات و تلاش های صورت گرفته از سوی شهردار سابق 
اصفهان در راستای توسعه و پيشرفت ش��هر در زمينه های مختلف 
اظهار كرد: اما در حوزه شهر سازی در شهر اصفهان با مشکلاتی مواجه 
بوديم. وی با بيان اينکه ما با طرح بازنگری شهر سازی در اصفهان مواجه 
بوديم، اضافه كرد: طرح ضوابط مربوط به آن چالش هايی را برای شهر 
ايجاد كرد و اين موضوع متاسفانه سبب سردرگمی مردم و سبب به 
وجود آمدن تخلف های مختلفی و باز شدن دست دلالان در اين حوزه 
شد. جان نثاری با تاكيد بر اينکه وضعيت ما از اين جهت وضعيت خوب 
و مناسبی نيست، تصريح كرد: شهردار آينده اصفهان بايد تحولات 
جدی و اساسی را در حوزه شهر سازی ايجاد كند. وی با اشاره به اينکه 
بايد با تحولات و تغييرات جدی و اساسی در سيستم شهر سازی ايجاد 
شود، ادامه داد: در حال حاضر فرايند صدور پروانه ساختمان و فرايند 
پايان كار فرايند قابل قبولی نيست و بايد با اتخاذ تدابير مناسب اين 

فرايند ها را اصلاح شود.

 عضو کميسيون فرهنگی، اجتماعی و ورزش 
شورای اسلامی شهر اصفهان تاکيد کرد؛

 استفاده از ظرفيت های شهر علم 
در راستای کاهش مشکلات اصفهان

  عضو كميسيون فرهنگی، اجتماعی و ورزش شورای اسلامی شهر 
اصفهان گفت: شهر اصفهان بايد با دستگاه ها، دانشگاه ها و مجموعه های 
صنعتی در كشور ارتباط برقرار كند و بايد با استفاده از ظرفيت های 
ش��هر علم در راستای كاهش مشکلات اصفهان تلاش كنيم. عدنان 
زادهوش با اش��اره به اينکه تناسب بين خانه های علوم در شهر علم 
بايد رعايت ش��ود، اظهار كرد: اين موضوع بايد از سوی ش��هرداری 
مورد توجه قرار بگيرد و به صورتی عمل شود كه يك تناسب منطقی 
بين اين خانه ها ايجاد ش��ود. وی اضافه كرد: بودجه ها بايد به صورت 
يکسان و مساوی به خانه های رياضيات، آمار، فيزيك و زيست شناسی 
اصفهان اختصاص داده ش��ود. زادهوش تصريح كرد: در حال حاضر 
خانه رياضيات اصفهان جايگاه خود را پيدا كرده و در دنيا برند شده 
است. وی با اشاره به اينکه اضافه كردن يك پايه علوم به خانه های شهر 
علم مهم است، ادامه داد: شهر اصفهان بايد با دستگاه ها، دانشگاه ها و 
مجموعه های صنعتی در كشور ارتباط برقرار كند. زادهوش با بيان 
اينکه با استفاده از اين ظرفيت می توانيم در راستای برطرف ش��دن 
مشکلات در بخش های مختلف تلاش كنيم، تاكيد كرد: مجموعه های 
متولی امر در برخی از موارد بايد با خانه های علوم در شهر علم اصفهان 
ارتباط داشته باشند. وی با تاكيد بر اينکه خانه های علوم در شهر علم به 
توليد علم می پردازند، افزود: اتاق های بازرگانی بايد با خانه های علوم در 
شهر علم ارتباط برقرار كنند و مشکلات كار خانه های موجود با استفاده 

از ظرفيت های موجود در شهر علم قابل برطرف شدن است.

اخبار کوتاه
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عضو كميسيون فرهنگی، اجتماعی و ورزش شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: بسياری 
از مدارس در ساختار فيزيکی از قدمت بالايی برخوردار هستند و اين مدارس از سيما 
و منظر شهری مناسبی برخوردار نيستند و ش��هرداری بايد به حوزه ساماندهی سيما 
و منظر مدارس ورود پيدا كند. محمدرضا فلاح اظهار كرد: در حال حاضر ش��هرداری 
اصفهان بيشتر از 5 درصدی كه بايد به آموزش پرداخت كند، در مدارس هزينه می كند.

وی با بيان اينکه در حال حاضر شهرداری سهم 5 درصدی خود را پرداخت و در كنار اين 
موضوع نسبت به برگزاری نمايشگاه يار مهربان نيز اقدام می كند، اضافه كرد: بسياری 

از مدارس در ساختار فيزيکی از قدمت بالايی برخوردار هستند و اين مدارس از سيما و 
منظر شهری مناسبی برخوردار نيستند. عضو كميسيون فرهنگی، اجتماعی و ورزش 
شورای اسلامی شهر اصفهان تصريح كرد: سيمای شهری وظيفه ذاتی شهرداری است و 
شهرداری بايد به بحث سيما و منظر شهری مدارس ورود پيدا كند تا اين مدارس از سيما 
و منظر مناسبی برخوردار شوند.وی با بيان اينکه ش��هرداری بايد به حوزه ساماندهی 
سيما و منظر مدارس ورود پيدا كند، ادامه داد: ش��هرداری نيز از ظرفيت های مدارس 

بيشتر می تواند استفاده كند.

 عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان اعلام كرد: در طي دوسال اخير تعامل و همدلي 
بين نهادها در خصوص مترو بي نظير بوده و به دور از قيل و قال ها مقرر ش��ده طي 
هماهنگي هاي صورت گرفته تمام زيرساخت ها و ري��ل گذاري هاي لازم اين طرح 

انجام شود.
 غلامحس��ين صادقيان گفت: يکي از اولويت هاي دوره چهارم شوراي اسلامي شهر 
بحث توسعه حمل و نقل ريلي است كه در اين زمينه عنايت و تاكيد ويژه  داشته تا هر 
چه سريع تر شاهد راه اندازي حمل و نقل عمومي باشيم. وي با ابراز خرسندي از اينکه 

 شورا، مديريت شهري، استانداري و تمام نهادهاي مرتبط طی دو سال اخير در زمينه
راه اندازي مترو تعامل و همکاري خوبي داشته اند، اذعان داشت: اين تعامل و همدلي 
بين نهادها در خصوص مترو بي نظير بوده و به دور از قيل و قال ها مقرر ش��ده طي 
هماهنگي هاي صورت گرفته تمام زيرساخت ه��ا و ريل گذاري هاي لازم  اين طرح 
انجام شود. اين عضو شورا اضافه كرد: طي دو سال اخير و با  مديريت جديد حاكم شده 
در سازمان قطار شهري، اتفاقات خوبي در اين پروژه صورت گرفته و  به زودي  شاهد 

راه اندازي قطار شهري خواهيم بود.

عضو کميسيون فرهنگی شورای اسلامی شهر اصفهان:

شهرداری به حوزه ساماندهی سيما و منظر مدارس ورود پيدا کند
عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان:

توسعه حمل و نقل ریلي از اولویت های شوراست

  مدیریت جهادی موضوعی اعتقادی 
است 

رييس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به 
 تاكيد مقام معظم رهبری بر مديريت جهادی، 
می گويد: بر اساس نگ��اه مديريت جهادی، ما 
س��ود آوری را به عنوان نقطه ه��دف نگاه نمی كنيم 
بلکه مديريت جهادی وسيله ای است كه ما را به هدف 
نزديك می كند.  مهندس رضا امينی با اعتقاد به اينکه 
مديريت جهادی در شهرداری مولفه و عنوانی نيست 
كه به صورت دستورالعمل صادر شود بلکه موضوعی 
اعتقادی است، تصريح می كند: مقام معظم رهبری 
به عنوان دغدغه های خود، راه اصلی و چراغ هدايت 
را روش��ن می كند. وی با تعري��ف مديريت جهادی 
تاكيد می كند: مديريت جه��ادی به اين معنی است 
 كه از حداقل امکانات بيشتري��ن استفاده را در جهت

خدمت رسانی به مردم به كار بگيريم. 

  مدیریت جهادی، حرکت با برنامه است
ديگر عضو شورای اسلامی شهر اصفهان ضمن قائل 
بودن ب��ه مديريت جه��ادی در بدنه ش��هرداری می 
گويد: با توج��ه به حضوری ك��ه در دوران جنگ و در 
دوران بازسازی مناطق جنگی داشتم، فضايی كه در 
شورا وجود دارد، با همان فضا و ظرفيتی كه در دوران 
جنگ بود، الان نيز در فضای مديريت شهری وجود 
دارد. عباس ح��اج رسوليها می افزايد: هم ش��هردار 
قبلی و هم ش��هردار فعلی،  به صورت ش��بانه روزی 
فعاليت كرده و در طول 12 سال گذش��ته مجموعه 
شهرداری يك كار فنی تخصصی را با مديريت جهادی 
همانند دوران دفاع مق��دس انج��ام داده است. وی 
ضمن تاكيد بر اين مهم كه اصفهان هميشه در كشور 
الگو بوده و حرف اول را زده اس��ت، تصريح می كند: 
امروز هم در مجموعه ش��ورا و ش��هرداری ش��هادت 
می دهم اين حركت در مقايس��ه با ك��ل كشور يك 
حركت جهادی است و وقتی مقام معظم رهبری بحث 
مديريت جهادی را مطرح كردند، به عينه شاهد اين 
حركت بودم. حاج رسوليها با يادآوری اينکه يك روز 
مديريت جهادی در جنگ ظهور داش��ت و امروز در 
مديريت شهری و آبادانی و خدمت به مردم، مديريت 
 جهادی در ش��هر حاكم است خاطر نشان می كند: 
نکته ای كه بايد توجه داش��ت، اين است كه روحيه 
مديريت جه��ادی بايد كل بدنه مديريت ش��هری را 
پوشش دهد و در كل بدنه شهرداری، مديريت جهادی 

وجود داشته باشد. 
اين عضو ش��ورا با اش��اره به اينکه اين روحيه هم در 
ميان كارگران ش��هرداری و هم مديران ش��هرداری 
تسری دارد، می افزايد: خوشبختانه شهردار فعلی هم 
چنين روحيه ای را از قبل داشته اند و همان حركت 
 را ادامه م��ی دهند و دغدغه ای از اي��ن لحاظ نداريم. 
حاج رسوليها در ادامه به برخی از شاخصه های مديريت 
جهادی اشاره می كند و می گويد: يکی از ويژگی های 
مديريت جهادی حركت با برنامه است و شهر اصفهان 
تاكنون با برنامه ه��ای 20،30،5 ساله اداره ش��ده و 
حركت آن طبق برنامه بوده اس��ت و اقدامات و پروژه 
هايی كه طی 12 سال گذشته انجام شده خود بيانگر 
اين ويژگی است. وی ادامه می دهد: ش��اخصه ديگر 
مديريت جهادی، از خودگذشتگی و اعتقادی عمل 
كردن است و اينکه راه و مسير شهدا تداوم پيدا كند 
تا در نتيجه شاهد يك شهر اسلامی و شاخص باشيم 
كه اصفهان اينگونه است، ب��ه طوری كه هر ميهمان 
خارجی به اصفهان آمده، آن را زبانزد ش��هرهای خوب 
دنيا می داند. اين عضو ش��ورا در خصوص نقش مردم 
در تحقق مديريت جهادی آن را پايه و اساس مديريت 
جهادی می دان��د و خاطرنشان می كن��د: مديريت 
جهادی، چيزی جز مديريت مردم نيس��ت و مصداق 
آن را می توان در ش��وراهای اسلامی ش��هر و روستا 

ديد، به طوری كه مردم نمايندگان خود را برای اداره 
شهر انتخاب می كنند و شهر با بودجه مردم اداره می 
 ش��ود و پايه و اساس مديريت جهادی مردم هستند. 
حاج رسوليها تصريح می كند: با توجه به اينکه در چهار 
دوره شورا حضور داش��ته ام، اين موضوع به خوبی جا 
افتاده و همه با يك انسجام نسبی خوبی كار می كنند. 

  در مدیری�ت جه�ادی اس�تفاده از تم�ام 
ظرفيت ها مطرح است

عضو ديگر شورای اسلامی ش��هر اصفهان با تاكيد بر 
اينکه معتقدي��م مديريت جه��ادی، مديريتی است 
كه تمام و كم��ال در خدمت مردم باش��د، می گويد: 
مديريت جهادی، جهاد فی سبي��ل الله است، از اين 
رو مديران در اين نوع مديريت بايد تمام فکر و ذكر و 
نيت شان برای خدا باشد. سردار كريم نصر اصفهانی 
می افزايد: در اي��ن حالت تمام مجموع��ه سازمان و 
دستگاه خود را در برابر خدا و مردم مسوول می دانند؛ 
چرا كه بر اساس رواي��ات و آيات داري��م كه كار يك 
نفر را راه انداختن و كار ب��رای خدا چقدر مهم است و 
حتی حضرت امام راحل هم می گفتند كار برای خدا 
دلسردی ندارد. وی با تاكيد بر اينکه مديريت جهادی 
يعنی بايد با تمام توان و امکانات برای اهداف بلند نظام 
جمهوری اسلامی ايران كه حفظ ارزش ها و عظمت و 
عزت نظام است تلاش كنيم، خاطر نشان می كند: در 
مديريت جهادی مهم ترين هدف و وظيفه مديريت 
پياده كردن اين ارزش ها و حركت به سمت آنهاست.

سردار نصر اصفهانی با اشاره به اينکه در فرمايش مقام 
معظم رهبری به عزم ملی در كنار مديريت جهادی 
اشاره ش��ده است، می گويد: اين نکته بدان معناست 
كه همه باي��د در مديريت جهادی ش��ركت كنند و 
اينگونه نيس��ت كه فقط بر عهده مديران باشد، بلکه 
تك تك افراد هم بايد ش��ريك باشند. وی با يادآوری 
مديريت جهادی در دفاع مق��دس ادامه می دهد: در 
 دفاع مقدس تمام نيروها در رابطه دفاع خود را مسوول 
می دانس��تند و هنری كه فرماندهان ما داشتند اين 
بود كه روی پايين سط��ح تشکيلاتی و تك تك افراد 
حس��اب باز می كردند. بنابراين در مديريت جهادی 
بايد تمام دستگاه و نظامی كه داريم به كار بگيريم و 
همه خود را سهيم بدانند. اين عضو شورا معتقد است: 
 اگر اين تفکر در دستگاه های ما ساری و جاری ش��د

می توانيم تحولات بزرگی انجام دهيم و بايد به سمت 
تعالی و رشدی كه هر سازمانی دارد حركت كنيم. 

سردار نصر با تاكيد بر اينکه در مديريت شهری يعنی 
چه در شورا و چه در  شهرداری همه بايد خود را در برابر 
مردم مسوول بدانند، خاطر نشان می كند: اگر مردم 
از مديريت شهری راضی باشند و مشاركتشان بيشتر 
شود، در نتيجه شاهد رش��د و بالندگی شهر خواهيم 
بود، از اين رو در مديريت جه��ادی بايد از فرصت ها 

استفاده شود.
وی با اشاره به اينکه مقام معظم رهبری تاكيد زيادی 
بر استفاده از تکنولوژی روز داش��ته ان��د، می گويد: 
 پس در مديريت جهادی استفاده از تمام ظرفيت ها

 مطرح است و آن ط��ور ك��ه در دوران دفاع مقدس 
ش��اهد بوديم با مشاركت م��ردم، جهاددانشگاهی، 
جهاد خودكفايی، جهاد سازندگی و... را ايجاد كرديم 
و از تمام ظرفيت ها استفاده ش��د و اگر ام��روز ما در 
نان��و تکنول��وژی، بيوتکنولوژی، صنايع موش��کی و 
هس��ته ای، هوا و فضا و ... جايگاه بالايی داريم ناشی 
 از مديري��ت جه��ادی در دفاع مقدس ب��ود كه خط 
را شکستند. سردار نصر تاكيد می كند: مديران ما به 
جای اينکه بگويند برويد، بايد ابتدا خودشان بروند و بعد 
به زيرمجموعه بگويند بياييد و حتی مدير خودش در 
خط اول باشد. وقتی مديران با نيروها ارتباط تنگاتنگ 
 داش��ته باش��ند، آنها هم به خوبی كار خ��ود را انجام 
می دهند و ما ش��اهد بوديم كه در دفاع مقدس بين 
ولايت و رهبری و نيروها و رزمندگان ارتباط تنگاتنگی 
 مثل مري��د و مرش��دی برقرار ب��ود و ام��روز بايد در 
دستگاه ها اينچنين باش��د. اين عضو شورا با اشاره به 
اينکه در مديريت جهادی كارهای بزرگ قابل انجام 
است، خاطر نشان می كند:  م��ا می توانيم با توجه به 
ظرفيت ها برنام��ه ريزی كنيم و نباي��د صرفا به فکر 
امروز باشيم، بلکه به صد تا 500 سال ديگر نگاه كنيم 
و هدف گذاری كنيم همانطور كه گذشتگان اين كار 
را كرده اند، بنابراين در مديريت جهادی فکرها بلند 
است. سردار نصر  استفاده از تکنولوژی روز، بهره گيری 
از تجربيات گذشتگان، استفاده از نقش مردم، جزيره 
 ای عمل نکردن و تعامل داش��تن با ديگر دستگاه ها

را از جمله ش��اخصه های مديريت جهادی عنوان و 

تصريح می كند: در مديريت جه��ادی نبايد خود را 
درگير مباحث نظری كنيم، بلک��ه بايد وارد مباحث 
عملياتی ش��ويم؛ چرا كه نقش��ه راه و خطوط اصلی 
مشخص است و بايد اينها را عملياتی كنيم. وی ادامه 
می دهد: م��ردم بايد بروز و ظه��ور مديريت جهادی 
 را ببينن��د و از طرفی اف��رادی كه ناامي��دی را رواج 
می دهند از دستگاه خارج كرد؛ چرا كه اينها آفت هايی 
هستند كه نمی گذارند كارها پيشرفت كند. اين عضو 
شورا می گويد: در مديريت جهادی كار برای خداست 
و همه تلاش دستگاه حركت در راه خداست و  وقتی 
اينگونه باشد، منيت ها بيرون می رود و منطق می آيد 
و پشت اين منطق، حركت و پيشرفت شروع می شود 
و مردم آثار و بركات كارها را می بينند و وقتی رش��د 
و توسعه و پيشرفت در ش��هر باشد، مردم مشاركت و 
سرمايه گذاری می كنند و كارها سريعا با اين مديريت 
به سرانجام م��ی رسد و مردم از اي��ن روش مديريتی 
 بيشترين س��ود را می برند. س��ردار نصر خاطرنشان 
می كند: هر جا مردم وارد شده اند پيشرفت كرديم و 
ما بايد بستر حضور مردم را فراهم كنيم؛ يعنی مديران 
ما بايد بدانند مردم ولی نعمت ما هستند و حضور آنها 
تاثيرگذار است و بايد اين را باور كنند كه نقش مردم 

مهم و تعيين كننده است.

  مدیری�ت جهادی ب�ه عنوان ی�ک الگوی 
اس�لامی ایرانی م�ورد توجه دول�ت و مجلس 

قرار بگيرد
رييس كميسيون فرهنگي، اجتماعي و ورزشي شوراي 
اسلامي شهر اصفهان نيز با اشاره به اينکه فرهنگ و 
مديريت جهادی دارای يك اصل محوری و بنيادی است 
كه تأكيد تام بر معنويت و ارزش های اخلاقی، اسلامی 
و انس��انی است، می گويد: مديريت جهادی هرچند 
اصطلاحی جديد در ادبيات انقلابی ما نيست، اما انصافا 
مديريتی است كه تنها در مقطع دفاع مقدس بارها با آن 
مواجه بوده ايم .  اصغر آذربايجانی ضمن يادآوری اينکه 
مديريت جهادي با رهبری امام خمينی )ره(توانست به 
خوبی در مقطع دفاع مقدس، كشور را از پرتگاه جنگ 
كه استکبار جهانی اي��ران را به سمت آن كشانده بود 
نجات دهد، می افزايد: ام��روز هم نوع ديگری جنگ 
بر اين انقلاب و كشور و مردم تحميل ش��ده است كه 
بايستی همچون دفاع مقدس با يك مديريت جهادی 
به مقابله و برخورد با آن پرداخت. وي با بيان اينکه اگر 
 در كش��ور از الگوی اسلامی ايران��ی پيشرفت سخن 
می گوييم اين الگ��و ناگزير بايد متک��ی و مبتنی بر 
مفاهيم و چارچوب های بومی و ارزشی باشد، تصريح 
می كند: مديريت جهادی ب��ه عنوان يك الگو و مدل 
مطلوب و سازگار با الگوی اسلامی و ايرانی پيشرفت 
می تواند مورد توجه كارگ��زاران نظام در عرصه های 
قانونگذاری و اجرايی قرار گيرد. آذربايجاني با تاكيد بر 
اينکه منظور ازجهاد، صرفاً نبرد و مبارزه رودررو نيست، 
خاطر نشان م��ی كند: بلکه جهاد ب��ه معنای زندگی 
 پويا، هدفمند و آميخته با كار و تلاش مفيد است كه 
می تواند درعرصه های دفاعی، سازندگی، مديريتی 
و رفع مشکلات بشريت باش��د. وي با بي��ان اينکه بر 
اين اساس می توانيم از پديده ای به نام سبك زندگی 
جهادی و به تبع آن مديريت جهادی سخن بگوييم، 
ادامه می دهد: مديريت جهادی در مفاهيمی همچون 
تلاش اعتقادی، همت مضاعف و آگاهانه، همه جانبه، 
همگانی و مس��تمر تجلی می يابد كه از انگيزه های 
درونی افراد سرچشمه می گيرد. آذربايجانی با بيان 
اينکه بی ش��ك مهم ترين روش برای پي��اده سازی 
و معرفی اين سبك به جامعه، عم��ل به آن، حمايت 
توسط مديران و صاحب��ان تصميم است، اضافه كرد: 
مديران و صاحبان تصميم باي��د برای رسيدن به اين 
مهم برنامه ري��زی كنند و روحيه كار جه��ادی را در 

جامعه پرورش دهند.

بررسی شاخصه های مدیریت جهادی در گفت و گو با برخی از اعضای شورای اسلامی:

مشارکت مردم پایه و اساس تحقق مدیریت جهادی است

شلو
منت

�ر 
كب�

ا

گروه شورا

رهبر معظم انقلاب در بيانات س��ال های اخير خود 
بارها بر ضرورت اهتم��ام به فرهنگ جهادی از سوی 
همه آحاد مردم به ويژه مس��وولان و نخبگان جامعه 
تاكيد كرده اند. به عنوان نمونه معظم له در سال 91 در 
ديدار با مسوولان جهاد كشاورزی، فرهنگ جهادی 
 را امری حياتی برای تم��ام عرصه های كشور عنوان

می كنند: »جهاد در صحنه ه��ای مختلف، وظيفه 
ماست و ضامن پيشرفت و پيروزی ماست. در صحنه 
سياسی هم جهاد هس��ت، در صحن��ه فرهنگی هم 
جهاد هس��ت، در صحنه تبليغات��ی و ارتباطاتی هم 
جهاد هس��ت، در صحنه های اجتماع��ی هم جهاد 
 هست. جهاد فقط جهاد نظامی نيست، انواع و اقسام 

عرصه های زندگی بشر عرصه جهادند.«

قرار گرفتن واژه جهاد در كنار واژه مديريت، نه تنها بار 
معنايی آن را تغيير می د هد، بلکه در مقام عمل نيز با 
مديريت های معمولی تفاوت ماهوی و چشمگيری 
دارد. نمونه ای از مديريت جه��ادی را در دوران دفاع 
مقدس شاهد بوديم كه يك انقلاب نوپا توانست با تکيه 
بر آن در برابر تمام دنيای شرق و غرب ايستادگی كند 
و سربلند ازآن بيرون بيايد و امروز تعالی و رشد كشور 
در بخش های مختلف مرهون همان مديريت جهادی 
در دوران دفاع مقدس است. با توجه به جايگاه مديريت 
شهری در عرصه های مختلف زندگی شهروندان كه 
به نوعی از پيش از تولد تا وفات زندگی افراد به نوعی 
با مديريت ش��هری گره خورده است، نقش مديريت 
جهادی در مديريت شهری بيش از پيش اهميت پيدا 

می كند. در صورت تحقق مديريت جهادی در مديريت 
شهری، رضايتمندی و مشاركت مردم در عرصه های 
مختلف شهری افزايش می يابد و شاهد شهری پويا و 
متعالی خواهيم بود. آری امروز تلفيق مديريت شهری 
با مديريت شهری راهگشای برون رفت از چالش ها و 
مسائل پيش روی هر شهری است. اما به نظر می رسد 
هنوز آنگونه كه شايسته و بايسته است به اين مفهوم 
و تبيين ابعاد مختلف آن چ��ه در مقام عمل و چه در 
مقام نظر پرداخته نشده است. در اين راستا آنچه در 
گزارش پي��ش رو می خوانيد گفت و گ��و با برخی از 
اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان است كه در آن 
به تبيين مهم ترين شاخصه های مديريت جهادی 

پرداخته شده است.

استان اصفهان در مسیر تردد 9 استان کشور قرار 
گرفته و دارای 25 هزار کیلومتر راه همسنگ و 

11هزار کیلومتر راه غیر همسنگ است.
با این وجود حکایت نقاط حادثه خیز همچنان 
در جاده های اصفهان باقی اس��ت تا علی رغم 
کاهش میزان تلفات جاده ای در نوروز س��ال جاری به 
یمن ایستگاه های سلامت فرماندهی انتظامی استان، 

همچنان سایه مرگ در این جاده ها احساس شود.

   فقط جابه جا می شود
از سال 92تا کنون، مسوولان اس��تانی ابراز می کنند 
که نقاط حادثه خیز جاده های اس��تان در حال رفع و 
رجوع اس��ت و با این وجود، هر زمان که مسوولان ذی 
ربط صحبت می کنند، نه تنها از آمار این نقاط کم نشده 
که بر تعدادشان افزوده شده است. گویی نقاط حادثه 
خیز حذف نمی ش��ود، بلکه از نقطه ای به نقطه دیگر 

جابه جا می شود!
به واقع مشخص نیست س��اخت و یا تعمیر جاده های 
استان مطابق کدام استاندارد و توسط چه پیمانکارانی 
انجام می شود، که قصه نقاط حادثه خیز را پایانی نیست.
پیچ های تند، نبود گارد ریل، نداشتن روشنایی کافی، 
ناهمواری جاده، نداش��تن دید کافی و در نهایت صاف 

و کفی بودن جاده در س��فرهای طولانی مدت و برای 
رانندگان ناکارآمد می تواند به مرگ منجر شود. طی 
چند س��ال اخیر تنها اتفاق مبارکی که در حل و فصل 
نقاط حادثه خیز جاده های اس��تان افتاده، اعلام آمار 
یکسان توسط مسوولان ذی ربط است که تا چند سال 
قبل تنوع آمار نقاط حادثه خیز نیز قوز بالا قوز حوادث 

رانندگی بود.
اواخر اسفند س��ال گذش��ته مدیر راهداری اداره کل 
راه و شهرسازی اصفهان از اصلاح 1۴۸ نقطه پر خطر 
خبر داد، اما رییس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان 
اصفهان اعلام کرد که تنها اقدام انجام ش��ده، آش��کار 
سازی این 1۴۸ نقطه بوده است وتا حذف کامل خطر 
از این محورها هنوز فاصله داریم.  به عبارت دیگر خطر 
تنها در 16 حادثه خیز به طور کامل حذف شده و هنوز 
در جاده های این استان 125نقطه حادثه خیز وجود 
دارد. با آغاز موج دوم س��فرهای تابستانی قاعدتا باید 
مساله همان125نقطه بررس��ی می شد که خبرآمد 
تعداد نقاط حادثه خیز استان به 160نقطه رسیده است!
به گفته مدیر راهداری اداره کل راه و شهرسازی استان 
اصفهان و به گزارش ایرنا ،160نقطه حادثه خیز اصفهان 
توس��ط کارشناس��ان راهداری و پلیس راه این استان 
شناسایی شده است و بر اساس اولویت، نسبت به رفع 

آنها اقدام می شود. دادخواه توضیح می دهد که عملیات 
اصلاح نقاط حادثه خیز جاده ها و بزرگراه های استان 
اصفهان از سال 92 آغاز و همچنان ادامه دارد وعملیات 
اصلاح برخی از نقاط حادثه خیز براس��اس بضاعت و 
امکانات اداره کل راه و شهرسازی انجام شده است. گویا 
قرار است برای تسریع در عملیات رفع نقاط حادثه خیز 
استان، بخش��ی از پروژه ها به بخش خصوصی واگذار 
ش��ود. دادخواه در نهایت اعلام می کند ک��ه در 2 ماه 
آینده شاهد نتایج اصلاحات انجام شده در جاده های 

استان خواهیم بود.
 و حالا ب��رای بی خطر کردن فوری نق��اط حادثه خیز 
اس��تان تمهیدی اندیشیده ش��ده تا ش��اید از میزان 
تصادفات کاسته شده و در عین حال کمبود بودجه، توی 
ذوق نزند:» رییس اداره حمل و نقل مسافر و پایانه های 
اصفهان از نصب چراغ گردان در نقاط حادثه خیز این 
استان به منظور کاهش حوادث رانندگی خبرمی دهد.«
رییس پلیس راه استان معتقد است هنگامی می توان 
گفت نقاط حادثه خیز در جاده ها وجود ندارد که به طور 
کامل حتی احتمال خطر در محورهای پر خطر نیز به 
صفر برسد. به گفته س��رهنگ رضایی، اصفهان یکی 
از پرترددترین جاده های کش��ور را به خاطر موقعیت 
جغرافیایی به خود اختصاص داده است و بنابراین وجود 

 حتی کمترین تعداد نقطه حادثه خیز در جاده های
 این اس��تان جالب نیس��ت و باید با در نظ��ر گرفتن 
بودجه های مناسب و همکاری ارگان های مربوط این 

مشکل بر طرف شود.

   جاده های مرگ
 سال گذشته بیش از یک میلیون و 300 هزار سفر در 
اصفهان انجام شده و می توان متصور شد که در صورت 
وجود مشکل در جاده های مواصلاتی استان، چه حجم 

تصادف و مرگ می تواند رخ دهد.
مش��کل جاده های اصفهان گویا به وجود نقاط حادثه 
خیز خلاصه نمی ش��ود و تردد همزمان ماشین های 
سنگین و مسافربری و شخصی به همراه کفی و تخت 
بودن جاده ها، خس��تگی رانندگان را باعث ش��ده که 
در این صورت نقاط حادثه خیز و حضور ماشین های 

سنگین در جاده ها خطر را دو چندان خواهد کرد.
به همین دلیل فرماندهی انتطامی استان برای نخستین 
بار سال گذشته ایستگاه های سلامت را در جاده های 
استان اجرایی کرد و با کاهش میزان تلفات رانندگی، 
نوروز9۴این طرح، کشوری شد. در نوروز سال جاری 
نیز وجود ۴0 ایستگاه س��لامت در جاده های استان، 
کاهش32درصدی تلفات و تصادفات ج��اده ای را در 
اصفهان موجب شد. به همین دلیل است که همزمان 
با آغاز سفرهای تابس��تانی مدیر کل راه و شهرسازی 
استان، خواهان بازگشت دوباره ایستگاه های سلامت 
است تا رانندگان با استراحت در این نقاط بتوانند بدون 
خستگی به مسیر خود ادامه دهند که البته این طرح نیز 

همانند همیشه درگیر بودجه است.

   شاه کلید حل مشکلات
رییس پلیس راه استان برای حل و فصل کامل مشکلات 
جاده های اصفهان که حالا خستگی رانندگان در رأس 
آن قرار گرفته، پیشنهاد ایجاد مجتمع های بین راهی 

استاندارد را مطرح می کند.
رییس پلیس راه اس��تان می گوید:» راه هاي اس��تان 
اصفهان یکنواخت، با محرک هاي بصري کم بوده که 
نتیجه آن وقوع واژگوني هاي متعدد در راه هاي برون 
شهري است به نحوي که حدود 50 درصد از تصادفات 
اس��تان از نوع واژگوني بوده و عمده تلف��ات نیز در اثر 
همین واژگوني هاست.« برای کاهش این نوع تصادفات 
 ایجاد مجتمع های بین راهی استاندارد ضروری به نظر 
می رس��د. اماباید گفت که  این تع��داد مجتمع هاي 
خدماتي و رفاهي که با اهداف مختلف در استان اصفهان 
ایجاد شده،تاثیر چنداني در کاهش حوادث نداشته  که 
چرایی آن توس��ط فرماندهی انتظامی استان بررسی 
شده است. در این تحقیق سه عامل اطلاعات رانندگان 

از مجتمع ها و اس��تقبال رانن��دگان از مجتمع هاي 
 خدماتي رفاهي و تاثیر مجتمع ها در خواب آلودگي، 
مجتمع هاي خدماتي رفاهي بین راهي مورد ارزیابي 

قرار گرفته است.
در  تحقیق یاد شده مشخص شد که اطلاعات رانندگان 
از مجتمع هاي خدماتي رفاهي بین راهي محدود بوده 
و کاربري آن از نظر رانندگان مبهم است. در عین حال 
اس��تقبال رانندگان به دلیل وضعیت بد بهداش��تي و 
تداخل خودروهاي س��بک و س��نگین، قیمت نسبتاً 
بالاي اجناس ارائه شده در این مجتمع ها و پایین بودن 
کیفیت خدمات در عمده مجتمع هاي خدماتي رفاهي 

بین راهی، کم بوده است.
 به اعتقاد سرهنگ رضایی، راننده باید قبل از شروع سفر، 
مکان هاي توقف را برنامه ریزي کرده و حداقل هر دو 
ساعت یکبار توقف کند تا هوشیاري اش افزایش یابد.

وجود امکانات رفاهي و اس��تراحت گاه هاي مناس��ب 
اطراف، نقش بسیار مهمي در ارتقاي سطح ایمني راه ها 
ایفا مي کند. در صورتي که محل مناسب براي استراحت 
راننده فراهم نباشد، نمي توان انتظار داشت که رانندگان 
با اس��تراحت و ایمني کافي در ج��اده رانندگي کنند. 
نتایج تحقیق انجام شده نشان مي دهدکه 66 درصد 
تصادفات ناشي از خستگي در راه هایي اتفاق افتاده است 
 که بیش از 100 کیلومتر بوده ان��د. یکي از مهم ترین
تس��هیلات راه ، مجتم��ع ه��اي بزرگ مجه��ز براي 
استراحت رانندگان در راه هاي برون شهري است. در 
کشورهاي پیشرفته مکان هاي استراحت در چند سطح 
 مختلف و در فواصل خاص )عموماً 50 – ۸0 کیلومتر(

 احداث مي شود.
 می توان گفت اگر جایگاه مناس��بی برای استراحت 
 راننده نباشد،راننده زمانبندي سفر را تغییر داده و در

 زمان هایي رانندگي می کند که باید خوابیده باشد. از 
سوی دیگر راننده به دلیل خستگی شدید یک مکان 
نامناسب و غیر ایمن نظیر شانه راه یا خطوط افزایش و 
کاهش سرعت رمپ هاي خروجي را براي توقف انتخاب 
مي کند که هم براي رانندگان متوقف شده و هم براي 
سایر رانندگاني که در مسیر حرکت مي کنند خطرناک 
است. به همین دلیل باید اطلاع رساني مناسب جهت 
شناساندن مجتمع هاي خدماتي رفاهي بین راهي و 
فرهنگ سازي توقف در زمان خستگي و خواب آلودگي 
انجام شود و در عین حال نظارت بر عملکرد مجتمع ها 
در زمینه وضعیت بهداشتي و خدمات ارائه شده، ارتقا 
یاب��د. د ر زمان هاي پیک ترافی��ک و افزایش تقاضاي 
سفر، ایس��تگاه هاي موقت به منظور ایجاد انگیزه به 
جهت توق��ف کوتاه م��دت رانندگان ایجاد ش��ود. در 
 نهایت راه هاي ایجاد انگیزه و جذب مس��افران توسط

 مجتمع هاي خدماتي رفاهي بررسی شود.

مدیر کل آموزش فني و حرفه اي استان اصفهان گفت: در سه ماهه نخست سال جاري 
اداره کل آموزش فنی و حرفه ای استان توانس��ت یک میلیون و ۸۸0 هزار  نفر-ساعت 
آموزش فنی و مهارتی در سطح استان ارائه دهد. ابوطالب جلالی با اشاره به ضرورت توسعه 
آموزش های مهارتی افزود: به دلیل موقعیت صنعتي و وجود ظرفیت هاي کش��اورزي 
سیاست این اداره کل تعدیل رش��ته هاي خدمات و واگذاري آنها به بخش خصوصي و 

همچنین افزایش ظرفیت هاي صنعت و کشاورزي بوده است.
به گفته مدیر کل فنی و حرفه ای استان،آموزش های مهارتی یکی از ابزار های مورد نیاز 
برای توسعه اشتغال در سطح جامعه محسوب و توانمند سازی نیروی انسانی با استفاده از 
این آموزش ها امکان پذیر است. وی ادامه داد: اصفهان نیز یکی از استان های صنعتی در 
سطح کشور تلقی می شود که ارتقای سطح مهارتی افراد برای اشتغال در بخش های صنعت 

در استان امری مهم و ضروری تلقی می شود.  جلالی با بیان اینکه آموزش های مهارتی 
در اصفهان از جمله ضروریات محسوب می شود، ادامه داد: در این راستا آموزش فنی و 
حرفه ای استان همه ساله با تمام توان نسبت به ارائه آموزش های مهارتی به متقاضیان 

اقدام می کند.
مدیر کل آموزش فني و حرفه اي استان اصفهان با اشاره به وجود ۴50کارگاه آموزشی 
در استان گفت: در مقایسه با سال گذشته این اداره کل در بخش خوشه صنعت 3 درصد، 

کشاورزي 2 درصد افزایش داشته اس��ت و همچنین در بخش خوشه خدمات 2 درصد 
کاهش داشته که این امر را در راستاي تقویت بخش خصوصي بیان کرد.

جلالی از شناسایی شغل ها و خوشه های جدید شغلی در اصفهان خبر داد و اظهار داشت: 
شناسایي خوشه هاي شغلي جدید به ویژه سنگ و گیاهان دارویي و رصد شغلي آموزش 
دیدگان در بخش دولتي و آموزشگاه هاي آزاد از اولویت هاي این اداره کل بوده و اقدامات 

مناسبي نیز صورت پذیرفته است.

هیکل گلدانی تا  نا هنجاری های عصبی
جوانان زیادی هستند که این روزها تحت تاثیر بمباران تبلیغاتی 

شبکه های ماهواره ای، ومربیان بدن سازی باشگاه های ورزشی با 
هم سن و سال هایشان هزینه های چند صد هزار تومانی حتی 
میلیونی را آن هم به ص��ورت ماهانه برای تهی��ه مکمل هایی 
 تحت عنوان مکمل های غذایی متحمل می ش��وند تا شکم شان
را ش��ش تکه کرده و به بازوانش��ان حجم دهن��د و به اصطلاح 
خودش��ان هیکل گلدانی بسازند و تیش��رت های چسبانشان 
نیز بر تن بنش��یند. این تبلیغات اثر گذاری زی��ادی به ویژه در 
 گروه های نوجوان��ان و جوانان که به دنبال ظاه��ری جذاب ترند 
داشته و آنها را به سوی استفاده از این مواد آن هم بدونه مراجعه 

به پزشک متخصص می کشاند.
اینکه آیا این مکمل ها می تواند برای بدن ضرر داش��ته یانه را 
در گفت و گو با دکت سید منصور هاشمی فشارکی، کارشناس 
دارو معاونت غذا ودارو به بحث و گفت وگو نشستیم که در ادامه 

می خوانید.
وی در ابتدا به معنای لفظ مکمل پرداخت و اینچنین بیان کرد 
مکمل همچنان که از اس��مش پیداس��ت تکمیل کننده است. 
مابعض��ی مواقع نیاز به یک م��اده خاصی مث��لا پروتئین برای 
بدن داریم ک��ه در حالت عادی نمی توانی��م آن را تامین کنیم 
برای مثال یک ورزش��کار با وزن 150کیلو ب��رای اینکه بتواند 
در یک مسابقه وزنه برداری ش��رکت کند گاهی نیاز دارد یک 
کیلو پروتئین خالص در روز دریافت کند برای این کار این فرد 
باید روزانه پنج کیلو گرم گوشت مصرف کند تا بتواند یک کیلو 
پروتئین را ب��ه بدنش اضافه کند و این امر ب��رای او یک معضل 
خواهد بود در صورتی که می توانیم این کار را با پودر پروتئین 
خالص به همان میزان یک پنجم برسانیم که راحت تر مصرف 
ش��ده و نیاز بدن او را تامین کند.این مکمل های ورزشی انواع 
مختلفی دارند که در طبقه بندی آنها ما یک س��ری پروتئین و 
آمینا اسید داریم ودس��ته دوم ترکیبات حاوی هیدرو کربن یا 
هیدرو کربن پروتئین ودسته دیگر حاوی مشتقاتی هستند که 

می توانند عاطفه تولید کنند.
در بین این مکمل ها ما مکمل های��ی داریم که در بازار تجاری 
حاوی آلودگی هس��تند؛ یعنی فرد به خاطر اینکه سریع بتواند 
به هیکل ورزشکاران برسد به جای پروتئین یا پروتئین هیدرو 
کربن مقداری از هورمون ها به این مکمل ها اضافه می ش��ود و 
مشکل از اینجا آغاز می ش��ود البته بازار مکمل های تغلبی به 
خاطر بحث اقتصادی یک بازار جهانی اس��ت و یک بازار بسیار 
س��ود آور ما مکمل های100در صد تغلبی کاملا مشابه نمونه 
واقعی راهم داریم در همین شهر خودمان چندین کارگاه تولید 
مکمل های تغلبی که کاملا شبیه مکمل واقعی تولید می کردند 

را کشف و منهدم کرده ایم.
چرا این هورمون ها به این مکمل ها اضافه می شود ؟

مهم ترین بحث نا خالصی هورمون های استروییدی هستند که 
به هفت دلیل به این مکمل ها اضافه می ش��ود؛ افزایش حجم 
عضله، افزایش نی��روی عضله، کاهش زمان خس��تگی عضله، 
 افزایش حالت تهاجمی،کوتاه ش��دن زم��ان بهبودی ضایعات،
داشتن قیافه ورزشکاران زیبا. هر دارویی حتی ساده ترین داروها 
ممکن است یک سری عوارض جانبی به همراه داشته باشد. نکته 
مهم این که همانطور که پزشک می آید میزان اثر بخشی دارو 
را با عوارض آن مقایسه می کند ود ر صورتی که تشخیص دهد 
میزان اثر بخشی دارو برای بیمار بیش��تر از ضررش است آن را 
برای بیمار تجویز می کند در مورد استروئید نیز باید این گونه 
اقدام شود متاسفانه این اس��تروئیدها یک معضل جامعه و یک 

مشکل بهداشتی درمانی جدی برای جوانان است.
عوارض مصرف این داروها استروئیدهای هورمونی 

که به مکمل ها اضافه می شود کدام است؟
افسردگی ناش��ی از مصرف اس��تروئیدها آنقدر شدید است که 
حتی در یک شکس��ت جزیی در یک ورزش��کار آن افسردگی 
منجر به خود کش��ی می ش��ود، اما حجم تبلیغات اینترنتی و 
ماهواره ای و ش��کل زیبای بدنی علل اصلی هس��تند که فرد را 
به سمت مصرف اس��تروئیدها می برند و حتی فرد عوارض آن 

گپ و گفت
نقاط حادثه خیز دوباره قد کشیدطاهره جعفری

کمین حادثه در جاده های اصفهان
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بدینوسیله شرکت تعاونی مسکن فرهنگیان برخوار 
ب�ه اطلاع کلیه اعضای محترم می رس�اند دومین 
مجمع عمومی در روز یکشنبه 94/5/11 راس ساعت 
18 در مح�ل نمازخان�ه اداره آم�وزش و پرورش 

شهرستان برخوار برگزار می گردد. 
دستورجلسه: 

1-گزارش هیات مدیره و بازرسان
2-تصویب صورت مالی سال 93

3-برگزاری انتخابات هیات مدیره و بازرسان 
4-تعیین خط مشی آینده شرکت 

هیات مدیره شرکت تعاونی مسکن فرهنگیان 
شهرستان برخوار 

آگهی مجمع عمومی عادی نوبت دوم 

استان اصفهان در مسیر تردد 9 استان کشور قرار 
گرفته و دارای 25 هزار کیلومتر راه همسنگ و 

11هزار کیلومتر راه غیر همسنگ است.
با این وجود حکایت نقاط حادثه خیز همچنان 
در جاده های اصفهان باقی اس��ت تا علی رغم 
کاهش میزان تلفات جاده ای در نوروز س��ال جاری به 
یمن ایستگاه های سلامت فرماندهی انتظامی استان، 

همچنان سایه مرگ در این جاده ها احساس شود.

   فقط جابه جا می شود
از سال 92تا کنون، مسوولان اس��تانی ابراز می کنند 
که نقاط حادثه خیز جاده های اس��تان در حال رفع و 
رجوع اس��ت و با این وجود، هر زمان که مسوولان ذی 
ربط صحبت می کنند، نه تنها از آمار این نقاط کم نشده 
که بر تعدادشان افزوده شده است. گویی نقاط حادثه 
خیز حذف نمی ش��ود، بلکه از نقطه ای به نقطه دیگر 

جابه جا می شود!
به واقع مشخص نیست س��اخت و یا تعمیر جاده های 
استان مطابق کدام استاندارد و توسط چه پیمانکارانی 
انجام می شود، که قصه نقاط حادثه خیز را پایانی نیست.
پیچ های تند، نبود گارد ریل، نداشتن روشنایی کافی، 
ناهمواری جاده، نداش��تن دید کافی و در نهایت صاف 

و کفی بودن جاده در س��فرهای طولانی مدت و برای 
رانندگان ناکارآمد می تواند به مرگ منجر شود. طی 
چند س��ال اخیر تنها اتفاق مبارکی که در حل و فصل 
نقاط حادثه خیز جاده های اس��تان افتاده، اعلام آمار 
یکسان توسط مسوولان ذی ربط است که تا چند سال 
قبل تنوع آمار نقاط حادثه خیز نیز قوز بالا قوز حوادث 

رانندگی بود.
اواخر اسفند س��ال گذش��ته مدیر راهداری اداره کل 
راه و شهرسازی اصفهان از اصلاح 1۴۸ نقطه پر خطر 
خبر داد، اما رییس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان 
اصفهان اعلام کرد که تنها اقدام انجام ش��ده، آش��کار 
سازی این 1۴۸ نقطه بوده است وتا حذف کامل خطر 
از این محورها هنوز فاصله داریم.  به عبارت دیگر خطر 
تنها در 16 حادثه خیز به طور کامل حذف شده و هنوز 
در جاده های این استان 125نقطه حادثه خیز وجود 
دارد. با آغاز موج دوم س��فرهای تابستانی قاعدتا باید 
مساله همان125نقطه بررس��ی می شد که خبرآمد 
تعداد نقاط حادثه خیز استان به 160نقطه رسیده است!
به گفته مدیر راهداری اداره کل راه و شهرسازی استان 
اصفهان و به گزارش ایرنا ،160نقطه حادثه خیز اصفهان 
توس��ط کارشناس��ان راهداری و پلیس راه این استان 
شناسایی شده است و بر اساس اولویت، نسبت به رفع 

آنها اقدام می شود. دادخواه توضیح می دهد که عملیات 
اصلاح نقاط حادثه خیز جاده ها و بزرگراه های استان 
اصفهان از سال 92 آغاز و همچنان ادامه دارد وعملیات 
اصلاح برخی از نقاط حادثه خیز براس��اس بضاعت و 
امکانات اداره کل راه و شهرسازی انجام شده است. گویا 
قرار است برای تسریع در عملیات رفع نقاط حادثه خیز 
استان، بخش��ی از پروژه ها به بخش خصوصی واگذار 
ش��ود. دادخواه در نهایت اعلام می کند ک��ه در 2 ماه 
آینده شاهد نتایج اصلاحات انجام شده در جاده های 

استان خواهیم بود.
 و حالا ب��رای بی خطر کردن فوری نق��اط حادثه خیز 
اس��تان تمهیدی اندیشیده ش��ده تا ش��اید از میزان 
تصادفات کاسته شده و در عین حال کمبود بودجه، توی 
ذوق نزند:» رییس اداره حمل و نقل مسافر و پایانه های 
اصفهان از نصب چراغ گردان در نقاط حادثه خیز این 
استان به منظور کاهش حوادث رانندگی خبرمی دهد.«
رییس پلیس راه استان معتقد است هنگامی می توان 
گفت نقاط حادثه خیز در جاده ها وجود ندارد که به طور 
کامل حتی احتمال خطر در محورهای پر خطر نیز به 
صفر برسد. به گفته س��رهنگ رضایی، اصفهان یکی 
از پرترددترین جاده های کش��ور را به خاطر موقعیت 
جغرافیایی به خود اختصاص داده است و بنابراین وجود 

 حتی کمترین تعداد نقطه حادثه خیز در جاده های
 این اس��تان جالب نیس��ت و باید با در نظ��ر گرفتن 
بودجه های مناسب و همکاری ارگان های مربوط این 

مشکل بر طرف شود.

   جاده های مرگ
 سال گذشته بیش از یک میلیون و 300 هزار سفر در 
اصفهان انجام شده و می توان متصور شد که در صورت 
وجود مشکل در جاده های مواصلاتی استان، چه حجم 

تصادف و مرگ می تواند رخ دهد.
مش��کل جاده های اصفهان گویا به وجود نقاط حادثه 
خیز خلاصه نمی ش��ود و تردد همزمان ماشین های 
سنگین و مسافربری و شخصی به همراه کفی و تخت 
بودن جاده ها، خس��تگی رانندگان را باعث ش��ده که 
در این صورت نقاط حادثه خیز و حضور ماشین های 

سنگین در جاده ها خطر را دو چندان خواهد کرد.
به همین دلیل فرماندهی انتطامی استان برای نخستین 
بار سال گذشته ایستگاه های سلامت را در جاده های 
استان اجرایی کرد و با کاهش میزان تلفات رانندگی، 
نوروز9۴این طرح، کشوری شد. در نوروز سال جاری 
نیز وجود ۴0 ایستگاه س��لامت در جاده های استان، 
کاهش32درصدی تلفات و تصادفات ج��اده ای را در 
اصفهان موجب شد. به همین دلیل است که همزمان 
با آغاز سفرهای تابس��تانی مدیر کل راه و شهرسازی 
استان، خواهان بازگشت دوباره ایستگاه های سلامت 
است تا رانندگان با استراحت در این نقاط بتوانند بدون 
خستگی به مسیر خود ادامه دهند که البته این طرح نیز 

همانند همیشه درگیر بودجه است.

   شاه کلید حل مشکلات
رییس پلیس راه استان برای حل و فصل کامل مشکلات 
جاده های اصفهان که حالا خستگی رانندگان در رأس 
آن قرار گرفته، پیشنهاد ایجاد مجتمع های بین راهی 

استاندارد را مطرح می کند.
رییس پلیس راه اس��تان می گوید:» راه هاي اس��تان 
اصفهان یکنواخت، با محرک هاي بصري کم بوده که 
نتیجه آن وقوع واژگوني هاي متعدد در راه هاي برون 
شهري است به نحوي که حدود 50 درصد از تصادفات 
اس��تان از نوع واژگوني بوده و عمده تلف��ات نیز در اثر 
همین واژگوني هاست.« برای کاهش این نوع تصادفات 
 ایجاد مجتمع های بین راهی استاندارد ضروری به نظر 
می رس��د. اماباید گفت که  این تع��داد مجتمع هاي 
خدماتي و رفاهي که با اهداف مختلف در استان اصفهان 
ایجاد شده،تاثیر چنداني در کاهش حوادث نداشته  که 
چرایی آن توس��ط فرماندهی انتظامی استان بررسی 
شده است. در این تحقیق سه عامل اطلاعات رانندگان 

از مجتمع ها و اس��تقبال رانن��دگان از مجتمع هاي 
 خدماتي رفاهي و تاثیر مجتمع ها در خواب آلودگي، 
مجتمع هاي خدماتي رفاهي بین راهي مورد ارزیابي 

قرار گرفته است.
در  تحقیق یاد شده مشخص شد که اطلاعات رانندگان 
از مجتمع هاي خدماتي رفاهي بین راهي محدود بوده 
و کاربري آن از نظر رانندگان مبهم است. در عین حال 
اس��تقبال رانندگان به دلیل وضعیت بد بهداش��تي و 
تداخل خودروهاي س��بک و س��نگین، قیمت نسبتاً 
بالاي اجناس ارائه شده در این مجتمع ها و پایین بودن 
کیفیت خدمات در عمده مجتمع هاي خدماتي رفاهي 

بین راهی، کم بوده است.
 به اعتقاد سرهنگ رضایی، راننده باید قبل از شروع سفر، 
مکان هاي توقف را برنامه ریزي کرده و حداقل هر دو 
ساعت یکبار توقف کند تا هوشیاري اش افزایش یابد.

وجود امکانات رفاهي و اس��تراحت گاه هاي مناس��ب 
اطراف، نقش بسیار مهمي در ارتقاي سطح ایمني راه ها 
ایفا مي کند. در صورتي که محل مناسب براي استراحت 
راننده فراهم نباشد، نمي توان انتظار داشت که رانندگان 
با اس��تراحت و ایمني کافي در ج��اده رانندگي کنند. 
نتایج تحقیق انجام شده نشان مي دهدکه 66 درصد 
تصادفات ناشي از خستگي در راه هایي اتفاق افتاده است 
 که بیش از 100 کیلومتر بوده ان��د. یکي از مهم ترین
تس��هیلات راه ، مجتم��ع ه��اي بزرگ مجه��ز براي 
استراحت رانندگان در راه هاي برون شهري است. در 
کشورهاي پیشرفته مکان هاي استراحت در چند سطح 
 مختلف و در فواصل خاص )عموماً 50 – ۸0 کیلومتر(

 احداث مي شود.
 می توان گفت اگر جایگاه مناس��بی برای استراحت 
 راننده نباشد،راننده زمانبندي سفر را تغییر داده و در

 زمان هایي رانندگي می کند که باید خوابیده باشد. از 
سوی دیگر راننده به دلیل خستگی شدید یک مکان 
نامناسب و غیر ایمن نظیر شانه راه یا خطوط افزایش و 
کاهش سرعت رمپ هاي خروجي را براي توقف انتخاب 
مي کند که هم براي رانندگان متوقف شده و هم براي 
سایر رانندگاني که در مسیر حرکت مي کنند خطرناک 
است. به همین دلیل باید اطلاع رساني مناسب جهت 
شناساندن مجتمع هاي خدماتي رفاهي بین راهي و 
فرهنگ سازي توقف در زمان خستگي و خواب آلودگي 
انجام شود و در عین حال نظارت بر عملکرد مجتمع ها 
در زمینه وضعیت بهداشتي و خدمات ارائه شده، ارتقا 
یاب��د. د ر زمان هاي پیک ترافی��ک و افزایش تقاضاي 
سفر، ایس��تگاه هاي موقت به منظور ایجاد انگیزه به 
جهت توق��ف کوتاه م��دت رانندگان ایجاد ش��ود. در 
 نهایت راه هاي ایجاد انگیزه و جذب مس��افران توسط

 مجتمع هاي خدماتي رفاهي بررسی شود.

مدیر کل آموزش فني و حرفه اي استان اصفهان گفت: در سه ماهه نخست سال جاري 
اداره کل آموزش فنی و حرفه ای استان توانس��ت یک میلیون و ۸۸0 هزار  نفر-ساعت 
آموزش فنی و مهارتی در سطح استان ارائه دهد. ابوطالب جلالی با اشاره به ضرورت توسعه 
آموزش های مهارتی افزود: به دلیل موقعیت صنعتي و وجود ظرفیت هاي کش��اورزي 
سیاست این اداره کل تعدیل رش��ته هاي خدمات و واگذاري آنها به بخش خصوصي و 

همچنین افزایش ظرفیت هاي صنعت و کشاورزي بوده است.
به گفته مدیر کل فنی و حرفه ای استان،آموزش های مهارتی یکی از ابزار های مورد نیاز 
برای توسعه اشتغال در سطح جامعه محسوب و توانمند سازی نیروی انسانی با استفاده از 
این آموزش ها امکان پذیر است. وی ادامه داد: اصفهان نیز یکی از استان های صنعتی در 
سطح کشور تلقی می شود که ارتقای سطح مهارتی افراد برای اشتغال در بخش های صنعت 

در استان امری مهم و ضروری تلقی می شود.  جلالی با بیان اینکه آموزش های مهارتی 
در اصفهان از جمله ضروریات محسوب می شود، ادامه داد: در این راستا آموزش فنی و 
حرفه ای استان همه ساله با تمام توان نسبت به ارائه آموزش های مهارتی به متقاضیان 

اقدام می کند.
مدیر کل آموزش فني و حرفه اي استان اصفهان با اشاره به وجود ۴50کارگاه آموزشی 
در استان گفت: در مقایسه با سال گذشته این اداره کل در بخش خوشه صنعت 3 درصد، 

کشاورزي 2 درصد افزایش داشته اس��ت و همچنین در بخش خوشه خدمات 2 درصد 
کاهش داشته که این امر را در راستاي تقویت بخش خصوصي بیان کرد.

جلالی از شناسایی شغل ها و خوشه های جدید شغلی در اصفهان خبر داد و اظهار داشت: 
شناسایي خوشه هاي شغلي جدید به ویژه سنگ و گیاهان دارویي و رصد شغلي آموزش 
دیدگان در بخش دولتي و آموزشگاه هاي آزاد از اولویت هاي این اداره کل بوده و اقدامات 

مناسبي نیز صورت پذیرفته است.

هیکل گلدانی تا  نا هنجاری های عصبی
جوانان زیادی هستند که این روزها تحت تاثیر بمباران تبلیغاتی 

شبکه های ماهواره ای، ومربیان بدن سازی باشگاه های ورزشی با 
هم سن و سال هایشان هزینه های چند صد هزار تومانی حتی 
میلیونی را آن هم به ص��ورت ماهانه برای تهی��ه مکمل هایی 
 تحت عنوان مکمل های غذایی متحمل می ش��وند تا شکم شان
را ش��ش تکه کرده و به بازوانش��ان حجم دهن��د و به اصطلاح 
خودش��ان هیکل گلدانی بسازند و تیش��رت های چسبانشان 
نیز بر تن بنش��یند. این تبلیغات اثر گذاری زی��ادی به ویژه در 
 گروه های نوجوان��ان و جوانان که به دنبال ظاه��ری جذاب ترند 
داشته و آنها را به سوی استفاده از این مواد آن هم بدونه مراجعه 

به پزشک متخصص می کشاند.
اینکه آیا این مکمل ها می تواند برای بدن ضرر داش��ته یانه را 
در گفت و گو با دکت سید منصور هاشمی فشارکی، کارشناس 
دارو معاونت غذا ودارو به بحث و گفت وگو نشستیم که در ادامه 

می خوانید.
وی در ابتدا به معنای لفظ مکمل پرداخت و اینچنین بیان کرد 
مکمل همچنان که از اس��مش پیداس��ت تکمیل کننده است. 
مابعض��ی مواقع نیاز به یک م��اده خاصی مث��لا پروتئین برای 
بدن داریم ک��ه در حالت عادی نمی توانی��م آن را تامین کنیم 
برای مثال یک ورزش��کار با وزن 150کیلو ب��رای اینکه بتواند 
در یک مسابقه وزنه برداری ش��رکت کند گاهی نیاز دارد یک 
کیلو پروتئین خالص در روز دریافت کند برای این کار این فرد 
باید روزانه پنج کیلو گرم گوشت مصرف کند تا بتواند یک کیلو 
پروتئین را ب��ه بدنش اضافه کند و این امر ب��رای او یک معضل 
خواهد بود در صورتی که می توانیم این کار را با پودر پروتئین 
خالص به همان میزان یک پنجم برسانیم که راحت تر مصرف 
ش��ده و نیاز بدن او را تامین کند.این مکمل های ورزشی انواع 
مختلفی دارند که در طبقه بندی آنها ما یک س��ری پروتئین و 
آمینا اسید داریم ودس��ته دوم ترکیبات حاوی هیدرو کربن یا 
هیدرو کربن پروتئین ودسته دیگر حاوی مشتقاتی هستند که 

می توانند عاطفه تولید کنند.
در بین این مکمل ها ما مکمل های��ی داریم که در بازار تجاری 
حاوی آلودگی هس��تند؛ یعنی فرد به خاطر اینکه سریع بتواند 
به هیکل ورزشکاران برسد به جای پروتئین یا پروتئین هیدرو 
کربن مقداری از هورمون ها به این مکمل ها اضافه می ش��ود و 
مشکل از اینجا آغاز می ش��ود البته بازار مکمل های تغلبی به 
خاطر بحث اقتصادی یک بازار جهانی اس��ت و یک بازار بسیار 
س��ود آور ما مکمل های100در صد تغلبی کاملا مشابه نمونه 
واقعی راهم داریم در همین شهر خودمان چندین کارگاه تولید 
مکمل های تغلبی که کاملا شبیه مکمل واقعی تولید می کردند 

را کشف و منهدم کرده ایم.
چرا این هورمون ها به این مکمل ها اضافه می شود ؟

مهم ترین بحث نا خالصی هورمون های استروییدی هستند که 
به هفت دلیل به این مکمل ها اضافه می ش��ود؛ افزایش حجم 
عضله، افزایش نی��روی عضله، کاهش زمان خس��تگی عضله، 
 افزایش حالت تهاجمی،کوتاه ش��دن زم��ان بهبودی ضایعات،
داشتن قیافه ورزشکاران زیبا. هر دارویی حتی ساده ترین داروها 
ممکن است یک سری عوارض جانبی به همراه داشته باشد. نکته 
مهم این که همانطور که پزشک می آید میزان اثر بخشی دارو 
را با عوارض آن مقایسه می کند ود ر صورتی که تشخیص دهد 
میزان اثر بخشی دارو برای بیمار بیش��تر از ضررش است آن را 
برای بیمار تجویز می کند در مورد استروئید نیز باید این گونه 
اقدام شود متاسفانه این اس��تروئیدها یک معضل جامعه و یک 

مشکل بهداشتی درمانی جدی برای جوانان است.
عوارض مصرف این داروها استروئیدهای هورمونی 

که به مکمل ها اضافه می شود کدام است؟
افسردگی ناش��ی از مصرف اس��تروئیدها آنقدر شدید است که 
حتی در یک شکس��ت جزیی در یک ورزش��کار آن افسردگی 
منجر به خود کش��ی می ش��ود، اما حجم تبلیغات اینترنتی و 
ماهواره ای و ش��کل زیبای بدنی علل اصلی هس��تند که فرد را 
به سمت مصرف اس��تروئیدها می برند و حتی فرد عوارض آن 

گپ و گفت
نقاط حادثه خیز دوباره قد کشیدطاهره جعفری

کمین حادثه در جاده های اصفهان

ش��ماره 2419  س��ه ش��نبه  30 تی��ر 1394 0 1i s f a h a n z i b a . i r ج����ام����ع����ه

برگزاری  2 میلیون نفرساعت آموزش مهارت در اصفهان
در سه ماهه نخست سال جاری حاصل شد؛
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آگهی مناقصه عمومی 

مبلغ تضمین )ریال(مبلغ برآورد )ریال(نوع بودجهموضوع مناقصهشماره مناقصه

7/359/558/791291/000/000جاریعملیات بهره برداری، خدمات عمومی و خدمات مشترکین منطقه گلپایگان94-2-139

خرید 50 تن پلی الکترولیت کاتیونی به منظور آبگیری لجن تصفیه خانه های فاضلاب 94-2-140
279/500/000-جاریشمال و جنوب

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی عملیات اجرایی به شرح زیر را به پیمانکار واجد شرایط واگذار و خرید ذیل را 
مطابق جدول زیر از فروشنده ذیصلاح انجام نماید. 

مهلت تحویل اسناد مناقصه به دبیرخانه: تا ساعت 15:30 روز شنبه مورخ 94/05/10
گشایش پاکات مناقصه: از ساعت 8 صبح روز یکشنبه مورخ 94/05/11
 www.abfaesfahan.ir محل دریافت اسناد مناقصه: پایگاه اینترنتی

www.iets.mporg.ir پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 

شماره تلفن: 031-36680030

بدینوسیله شرکت تعاونی مسکن فرهنگیان برخوار 
ب�ه اطلاع کلیه اعضای محترم می رس�اند دومین 
مجمع عمومی در روز یکشنبه 94/5/11 راس ساعت 
18 در مح�ل نمازخان�ه اداره آم�وزش و پرورش 

شهرستان برخوار برگزار می گردد. 
دستورجلسه: 

1-گزارش هیات مدیره و بازرسان
2-تصویب صورت مالی سال 93

3-برگزاری انتخابات هیات مدیره و بازرسان 
4-تعیین خط مشی آینده شرکت 

هیات مدیره شرکت تعاونی مسکن فرهنگیان 
شهرستان برخوار 

آگهی مجمع عمومی عادی نوبت دوم 
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آیفون 6S پلاس لو رفت

S Pen جدید سامسونگ قابلیت 
جهندگی دارد

 فروشگاه اپل پول سازتر
 از فروشگاه گوگل
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7

کمتر از10 روز دیگر رسماً برنامه به روزرسانی ویندوز 7 و 8 و 8.1 
به نسخه ویندوز 10 شروع می شود و این در حالی است که برخی 

کاربران ز دریافت نسخه غیررسمی روی سیستم خود می گویند. به 
گزارش خبرآنلاین، ویندوز 10 بهترین ویژگی های موجود در نسخه 

8 و 8.1 را به صورت یکپارچه روی تمام ابزار ویندوزی اعم از پی سی و 
لپ تاپ و تبلت و سرور و ... در خود جمع کرده و کارشناسان با آوردن 10 

 دلیل در این مقاله سعی دارند ما را قانع کنند تا در برنامه به روزرسانی 
ویندوز شرکت کنیم:

راهکارهای اینترنتی

5 راه برای کاهش دیتای مصرفی در اینترنت همراه

۱۴ برنامه  برتر 
مدیریت ایمیل
 برای اندروید

پشتیبانی10ساله 
 مایکروسافت
 از ویندوز 10

طراحي و تولید 
رادیولوژي 

دیجیتال در اصفهان

به 10 دلیل ویندوز 
10 را حتما نصب 

کنید!
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2
 سرعت

منوی
 استارت

 اپلیکیشن های 
یونیورسال

اپ های ایکس 
باکس

Action 
Center 

امنیت

 دستیار صوتی 
کورتانا

سیستم
 لمسی

 مرورگر بهتر

دسکتاپ
 مجازی

س��رعت لود برنامه ها محش��ر شده اس��ت. تماشای 
ویدئو حت��ی از م��ک او اس مک بوک نیز س��ریع تر 
شده و ویندوز 10 با پش��ت سر گذاشتن دروازه های 
ورودی در ویندوز 7 بسیار سریع تر از قبل بالا می آید 
 3D 12 با انجین DirectX /12 و دایرکت ایکس
پرفورمنس و عملکرد بازی ها را بسیار بالابرده است.

بازگش��ت منوی استارت که درخواس��ت بسیاری از 
کاربران در وین��دوز 8 بود س��رانجام در ویندوز 10 
محقق شده است و سیس��تم چینش آیکون ها روی 
صفحه اصلی با سیستم لمسی درهم آمیخته و ترکیب 

زیبایی پیداکرده است. صحبت کردن با فناوری جذاب است و آنچه تحت نام 
Siri در اپل و Google Now در اندروید می بینید 
را به صورت پیشرفته در سیس��تم صوتی کورتانای 

ویندوز مایکروسافت مشاهده می کنید.
اگ��ر وین��دوز 7 اس��تفاده می کنید فروش��گاه 
اپلیکیشن ویندوز ندارید. اما فروشگاه اپ ویندوز 
10 به صورت فول اسکرین چیز دیگری است که 

باید حتماً آن را تجربه کنید.
گوش��ی هوش��مند، تبلت و نویگیش��ن )سیستم 
ناوبری( امروزه بدون فناوری لمسی معنا ندارند. 
آنچه در سیس��تم لمس��ی ویندوز 10 مش��اهده 
می کنید کاربر پس��ندتر از قبل ش��ده و ب��ا انواع 

سخت افزارها کارآیی بهتری پیداکرده اند.
راه اندازی مرکز اطلاع رس��انی و نوتیفیکیشن در 
ویندوز 10 ایده جالبی اس��ت ک��ه تحقق یافته و 
به صورت پاپ آپ از آب وهوا، ایمیل های رسیده، 
پیام های دریافتی از شبکه های اجتماعی، تقویم و 

تولد و یادآوری ... خواهید داشت.
با پروژه اسپارتان مرورگر مایکروسافت بسیار 
بهتر از قبل ش��ده  و مارک آپ کردن صفحات 
حین Browse با توانایی های جدید قابل ذکر 

است.

کاربران ویندوز 10 شبیه کاربران سیستم عامل 
مک می توانند از ویژگی های دسکتاپ مجازی 
بهره مند شوند و با یک سرچ ساده روی ویندوز 

می توانید از امکانات آن استفاده کنید.

امنیت در ویندوز 10 قابل قیاس با ویندوز 
 Device Guard، 8 نیست و سه ویژگی

Microsoft Passport و
 Windows Hello شاهدی بر آن است.

اگر گیمر حرفه ای هستید این خبر برایتان 
خوشحال کننده است که ایکس باکس را درون 

ویندوز 10 می توانید داشته باشید و با استفاده از 
اپلیکیشن ایکس باکس می توانید بازی استریم با 

کنسول را روی پی سی ادامه دهید.

رییس شهرک علمي و تحقیقاتي اصفهان از تولید دستگاه رادیولوژي دیجیتال 
توسط شرکت دانش بنیان بهیار صنعت سپاهان، مستقر در این شهرک خبر 
داد. دکتر مهدي کش��میري با اعلام این خبر گفت: در پیش��رفت فناوري، 
سیستم هاي رادیولوژي آنالوگ جاي خود را به رادیولوژي دیجیتال داده اند.
وي افزود: روش هاي مختلف تصویربرداري به عنوان بخش جدایي ناپذیر 
در تشخیص بیماري ها مورد استفاده قرار مي گیرد. همچنین مدیرعامل 
شرکت بهیار صنعت سپاهان در خصوص این فناوري توضیح داد: دستگاه 
رادیولوژي دیجیتال شامل اجزایي از جمله مولد اشعه ایکس، ژنراتور مولد 
اشعه ایکس، آشکارساز اش��عه ایکس و مکانیک دستگاه شامل ستون و 
تخت و ... است. فرید نجات بخش افزایش تصاویر بایگاني و سیستم هاي 
ارتباطي)pacs(، افزایش کیفیت تصاویر موثر، استفاده از تشعشع دهي 
کم براي تولید کیفیت بالاي تصاویر اشعه ایکس را از جمله مزیت هاي 
این دستگاه دانست. مدیرعامل این شرکت دانش بنیان افزود: استفاده 
از سیستم هاي تش��خیص خودکار، صرفه جویي در وقت، حذف فیلم 
رادیوگرافي و سیستم هاي ظهور و ثبوت و تاریکخانه، عدم نیاز به تکرار 
تصاویر مات و استفاده از مزایاي پرونده الکترونیک از دیگر ویژگي هاي 
این فناوري است. وي همچنین گفت: با دستیابي به تکنولوژي تولید و 
آشکارسازي اشعه ایکس، امکان تولید تجهیزات دیگر نظیر CT اسکن، 

C-Arm و نیز فراهم مي شود.

ترمیم نقص مادرزادي نادر به روش اینترونشنال براي نخستین بار 
در بیمارستان چمران اصفهان با موفقیت انجام گرفت. به گزارش 
 APW ایمنا، ترمیم نقص مادرزادي کودک 12 س��اله مبتلا به
و یک ش��یرخوار 2 ماهه مبتلا به TOF به روش اینترونشنال ) 
مداخله داخل عروقي( براي نخستین بار در مرکز آموزشي و درماني 
تخصصي قلب شهید دکتر چمران انجام شد. بیمار کودک 12 ساله 
مبتلا به نقص مادرزادي در ابتداي تولد توسط اکوکاردیوگرافي 
و آنژیوگرافي تش��خیص داده ش��ده بود که این عارضه موجب 
پرفشاري ریه )PH( شده و منجر به آسیب بافت ریه ها خواهد 
شد؛ بنابراین لازم است هرچه سریع تر بعد از تولد ترمیم شود. این 
کودک متاسفانه پس از تشخیص اولیه در ماه هاي نخست تولد  
پیگیري درماني او توسط والدین انجام نشده بود و حدود یک ماه 
پیش با مراجعه به پزشک کاندید آنژیو گرافي مي شود. خبرها 
حاکي از آن اس��ت که این بیمار پس از مراجعه به بیمارستان 
شهید چمران توس��ط تیم اینترونشنال اطفال به سرپرستي 
دکتر مهدي قادریان تحت آنژیوگرافي قرار گرفته که در حین 
آنژیو با توجه به اندازه ضایعه و محل آن و همچنین فشار ریه که 
حدود نف فشار سیستولیک بود تصمیم به اصلاح این نقص از 
طریق اینترونشن گرفته و با استفاده از امپلاترز ASDشماره 
8 بسته شد.گفتني است؛ این نقص مادرزادي بسیار نادر است 
و براي نخستین بار در استان توسط تیم اینترونشن اطفال در 

بیمارستان چمران انجام گرفته است.

 پاسخگویی امید کردستانی
 مدیر ایرانی گوگل 

 درآمد گوگل در فصل دوم سال مالی جاری بالغ بر 17.7 میلیارد دلار 
شد که رشد سالانه 11 درصد و رشد 3 درصدی نسبت به فصل اول 
را نشان می دهد. راث پورات، مدیر عملیات گوگل/ CFO دو عامل 
»موبایل« و »یوتیوب« را دلیل افزایش درآمد دانست. به گفته وی 
روزبه روز میان بیزینس دس��کتاپ و موبایل شکاف بیشتری ایجاد 
می شود و درآمدهای تبلیغاتی گوگل از بخش جست وجو از طریق 

موبایل نقش تعیین کننده ای در کل درآمدها داشته است.
همچنین امید کردس��تانی )پس از مدتی وقف��ه کاری، دوباره به 
گوگل بازگش��ته اس��ت( مدی��ر اداره بیزینس گ��وگل دراین باره 
می گوید مطابق آمار میزان س��رچ از طریق موبایل در 10 کشور 
بیشتر از دسکتاپ شده اس��ت و تلاش ها برای بخش جست وجو 
 از طریق موبایل به ثمر نشس��ته اس��ت. به گفته وی 30 درصد از 
جست وجوها مبتنی بر مکان کاربر بوده؛ یعنی کاربر مثلًا تلاش 
کرده تا نزدیک ترین پمپ بنزی��ن را بیابد و این یعنی وقتی کاربر 
از روی موبایل جس��ت وجو می کند، به دنبال یافتن س��ریع تر و 

مناسب ترین است تا اقدام )به خرید و ...( کند.
کردس��تانی، مدیر ایرانی گوگل، همچنین تاکید کرد: تلاش ها 
 Google Photos، Now On Tap در سایر بخش ها مانند
و Google Pay در افزایش موفقیت های گوگل بی تاثیر نبوده 
اس��ت که در کنار گوگل پلی و نصب اپلیکیشن های مختلف و 
پلتفرم گیم )سریع ترین رشد( را باید به آن اضافه کرد. افزایش 
16 درصدی تبلیغات روی یوتی��وب از طریق فرمت تبلیغاتی 
Trueview و دو براب��ر ش��دن زم��ان تماش��ای کلیپ های 
یوتیوب دلیل دیگری اس��ت که به گفته کردستانی توانسته 
موفقیت های زیادی را عاید گوگل کند. به گفته کردس��تانی 
درمجموع تبلیغات روی یوتیوب 40 درصد رش��د داش��ته و 
متوس��ط بازدید از یوتیوب برای 18 الی 49 س��اله ها به 40 
دقیقه افزایش پیداکرده است. مدیر ایرانی گوگل از پروژه هایی 
مانن��د Nest، Fiber و Google Life Science ک��ه در 
حال بازبینی توسط اداره فدرال اس��ت به عنوان پروژه های 

درآمدزای بعدی گوگل یادکرد.

به 10 دلیل 
ویندوز 10 را حتما 

نصب کنید!

این مطلب را از 
دست ندهید 

اخبار علمی اصفهان 

دانستنی ها 

طراحي و تولید رادیولوژي 
دیجیتال در اصفهان

 ترمیم نقص مادرزادي به روش 
» اینترونشنال« 
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جدیدترین تصویری که هابل منتشر کرده بدون شک بی نظیر است. چندی قبل ناسا آخرین تصویر ثبت شده توسط 
هابل را منتش��ر کرد که خوش��ه پنج قلو )Quintuplet Cluster( را به نمایش می گذارد. علت این نامگذاری به 
واسطه 5 ستاره پرنور این خوشه است. این خوشه فاصله بسیار کمی با مرکز کهکشان راه شیری دارد و گرد و غبارهای 
فضایی اجازه مشاهده آن را تا س��ال 1990 نمی دادند، بنابراین تا قبل از این زمان، دانشمندان حتی از وجود چنین 
 Pistol Star خوشه ای نیز آگاه نبودند.تصویر جدید توسط تجهیزات فروسرخ به ثبت رسیده است. در میانه خوشه
آبی رنگ را می بینیم که یکی از درخشنده ترین ستاره های کهکشان ماس��ت. البته انتظار می رود که با فعالیت های 
شدیدی که دارد، تنها چند میلیون س��ال دیگر دوام بیاورد و در نهایت از بین برود. ستاره های قرمز رنگی نیز در این 
خوشه دیده می شود که از عمر بسیار بس��یار پایین آنها خبر می دهد. تنها یک تصویر دیگر از این خوشه وجود دارد 
که در سال 1999 توسط هابل به ثبت رسیده بود. مقایسه دو تصویر از پیش��رفت قابل توجه هابل در تصویربرداری 

اجرام آسمانی نیز حکایت دارد.

شرکت خودروسازی فورد مشغول توسعه  فناوری های پیشرفته ای برای نورپردازی جلوی خودرو است، با این هدف که مانع از 
بروز تصادف شود و برای راننده ها در شب امنیت فراهم کند. اولین فناوری تحت عنوان »سیستم نورپردازی پیشرفته دوربین-

محور« دو فناوری قدیمی تر این خودروساز را با هم ادغام کرده و نتیجه چیز بهتری شده است. این فناوری می تواند معانی علایم 
رانندگی را بفهمد و به کمک اطلاعات GPS گستره  نور چراغ های جلویی خودرو را وسیع تر می کند. در غیاب اطلاعات GPS، از 
دوربین هایی برای تشخیص خطوط جاده استفاده می شود و چراغ نوربالای خودرو را متناسب با پیچ و خم جاده حرکت می دهد 
یا اینکه پستی و بلندی های جاده را پیدا می کند تا آنها را بهتر روشن کند. دومین فناوری »نورپردازی موضعی« نام دارد که به 
ویژه هنگام رانندگی در مناطق مسکونی بدون تیر چراغ مفید واقع می شود. در این فناوری یک دوربین اینفرارد به سپر جلویی 
خودرو متصل شده که افراد و حیوانات بزرگ را در جاده به کمک حرارت بدن شان شناسایی می کند. به این ترتیب، چراغ های 
نوربالای خودرو روی عابرین پیاده، دوچرخه س��وارها و حیواناتی مثل سگ نورافکنی می کند، اما علاوه بر این، این سیستم 

می تواند آنها را با جعبه های زردرنگی روی صفحه  نمایش خودرو مشخص کند. 

فورد رانندگی در شب را 
امن تر  می کند

S Pen جدید سامسونگ قابلیت جهندگی دارد تصاویر جدیدی از آیفون 6S پلاس لو رفت

در چند سال گذشته شرکت ال جی توانسته محصولات خوبی را راهی بازار کند. گوشی G4 هم با توجه به 
اینکه در کره با استقبال خوبی مواجه نشده، اما محصول خوش ساخت و باکیفیتی به حساب می آید. درحالی 
که ال جی به تازگی مدل جدیدی از G4 را با نام G4s معرفی کرده، اطلاعاتی از یک گوشی معرفی نشده این 
شرکت به بیرون درز کرده است. براساس اطلاعات منتشر شده در Geekbench، این گوشی مرموز شرکت 
ال جی با شماره LG-F600L شناخته می شود، اما چیزی که باعث شده این گوشی مورد توجه قرار بگیرد، 
سخت افزار آن است. با توجه به این اطلاعات، شرکت ال جی برای این گوشی از یک چیپ ست اسنپ دراگون 
808 مدل MSM8992 استفاده کرده که یک پردازنده شش هسته ای با سرعت 1.4 گیگاهرتز را در خودش 
قرار داده است. همچنین این گوشی از 4 گیگابایت رم بهره می برد و ال جی از اندروید 5.1 روی آن استفاده 

کرده است. ال جی قصد دارد با عرضه این مدل با آیفون جدید رقابت کند.

پس از فروکش کردن تب و تاب گلکسی های S6 حالا نوبت به گلکسی نوت 5 رسیده تا بحث های زیادی را پیرامون 
طراحی و قابلیت هایش به راه بیندازد. تا امروز تصاویری از گلکس��ی نوت 5 لو نرفته و در اغلب موارد شاهد ارائه 
کیس های آن در اینترنت بوده ایم، ولی حالا تصاویری جدید در اینترنت منتشر شده که می تواند دیدی بسیار خوب 
از گلکسی نوت بعدی سامسونگ به ما بدهد.البته این تصاویر نیز اصلی نیستند و در واقع یکی از گرافیست های 
حرفه ای به نام Ivo Marić آنها را بر اساس شایعات منتشر شده طراحی کرده است. اولین نکته ای که این تصاویر 
به ما می فهمانند، شباهت بی چون  و چرای آن به گلکسی S6 و S6 اج است. سنسور ضربان قلب، فلاش LED و 
 S 2.0 و USB ،طراحی شده و در زیر دستگاه نیز شاهد قرارگیری یک اسپیکر S6 دوربین دقیقا مشابه با گلکسی
Pen هستیم. S Pen جدید سامسونگ قابلیت جهندگی دارد که نشان از جدیت سامسونگ در واقعیت بخشیدن 

به پتنت هایش دارد. سامسونگ بارها نشان داده که به پتنت هایش اهمیت می دهد.

حدود دو هفته پیش تصاویری از آیفون 6S اپل و محفظه قطعات داخلی آن منتشر شده بود. از جمله تغییرات 
مشاهده شده در آن تصاویر عوض شدن محل قرارگیری مادربورد گوشی بود. اکنون تصاویر جدیدی از محفظه  
آیفون 6S پلاس به دست رسیده که تغییرات کوچکی را در مقایسه با طراحی داخلی نمونه های کنونی نشان 
می دهد.یکی از تغییرات مشاهده شده در تصاویر مربوط به آیفون 6S پلاس نشان می دهد که سوراخ های پیچ 
بلندگو بالاتر قرار گرفته اند. این نکته بدین معنی است که مقیاس کاملا جدیدی از بلندگو در مدل جدید آیفون 
به کار گرفته خواهد شد. تغییر دیگری که قابل توجه است جنس ماده ای است که برای محفظه  پشتی در نظر 
گرفته شده. منبع این تصاویر ادعا می کند که محفظه  آیفون 6S پلاس مستحکم تر از نمونه های کنونی است. 
این ماده  جدید مانع از خم شدن دستگاه می شود. ماجرای خم شدن گوشی های آیفون 6 در اوایل عرضه شان 

سر و صدای زیادی به پا کرده بود.

ی موبایل 
تازه ها

تصویری بی نظیر از خوشه 
پنج قلو  منتشر شد

گوشی مرموز ال جی

دوربین های »گوپ��رو« از چن��ان محبوبیتی در می��ان دوربین های اندازه 
کوچک برخوردارند که کمتر کس��ی جرات رقابت با آنها را پیدا می کند، اما 
استارتاپ هایی نیز هستند که دل را به دریا زده و با ارائه ایده هایی جدید این 
شرکت را به چالش می کشند. استارتاپ آمریکایی Z Camera جدیدترین 
بازیگر این صنعت اس��ت که دوربین توانمندی را در قطعی بسیار کوچک 

ارائه کرده است. 
محصول این شرکت با نام E1 یک دوربین با کیفیت 4K از نوع چهارسوم 
میکرو است که سایزی هم اندازه با یک دوربین گوپرو دارد، اما از لنزهای قابل 

تعویض مخصوص دوربین های بدون آینه پشتیبانی می کند.قابلیت های این 
دوربین چشمگیر است. 

 4096x2160 قادر اس��ت در 24 فریم بر ثانی��ه ویدئوی با رزولوش��ن E1
پیکسل و در 30 فریم بر ثانیه ویدئوی با رزولوشن 3840x2160 پیکسل 

ثبت کند.
 Z Camera می گوید که سنسور چهارسوم میکروی 16 مگاپیکسلی این 
دوربین عملکرد حیرت انگیزی در شرایط کم نوری دارد. در حالی که بیشتر 
دوربین ها در ایزوی بالا نمی توانند خروج��ی قابل قبولی ارائه کنند، Z ادعا 

می کند که دوربین این شرکت با وجود ثبت تصویر در ایزوی 102.400 به 
لطف تکنولوژی فیلترینگ نویز سه بعدی آن قادر است تصاویری با کیفیت 

بسیار خوب ثبت کند.
یک اپلیکیش��ن ویژه اندرویدی و iOS نیز برای آن عرضه ش��ده که امکان 
کنترل E1 از طریق گوشی های هوشمند را فراهم می کند. دیگر ویژگی های 
آن شامل وای فای، بلوتوث، بدنه منیزیمی، اتوفوکس پیوسته در حالت ثبت 
تصویر و ویدئو، ضبط ویدئوی 4K ت��ا 45 دقیقه و یک LCD با اندازه 2.5 

اینچی است.

کوچک ترین دوربین چهارسوم را بشناسید اخبار فناوری
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AOSP Email
اولین مورد در این لیست AOSP Email است. این اپلیکیشن کهنه کار، ظاهری کلاسیک داشته و 
از ابتدای خلقت اندروید تا به امروز بر روی دستگاه های اندرویدی وجود داشته است. البته این برنامه 
بروزرسانی شده و چند بار باز طراحی شده است. AOSP Email ، تقریباً مخاطبین محبوب ترین 
ارائه دهندگان ایمیل را پشتیبانی می کند و همچنین به گونه ای طراحی شده است که کار کردن 

با آن ساده باشد. باید در نظر داشت که این برنامه ویژگی های اساسی ایمیل را پشتیبانی می کند.

Aqua Mail
این برنامه، یک سرویس گیرنده  اینترنتی با کمی قدرت بیشتر و ویژگی های محیطی زیادتر است. 
آکوا نه تنها به شما اجازه می دهد که که اکانت های IMAP را با هم مبادله کنید، بلکه می توانید 
آن را با OFFICE 365 ادغام کنید. نسخه جدید این برنامه با طراحی متریال آپدیت شده  و در 
دو نسخه رایگان و پولی عرضه شده است. در نسخه پولی علاوه بر اینکه شما می توانید بیشتر از دو 

اکانت ایمیل داشته باشید، می توانید شناسه های تبلیغاتی از ایمیل های خروجی را نیز بردارید.

Blue Mail
بلو میل یک سرویس ارائه دهنده ایمیل ساده، اما ظریف است که با آن می توانید بسیاری از اکانت های 
ایمیل از جمله Yahoo .Gmail .iCloud .Office365 و ... را یکجا داشته باشید. محیط آن 
ساده بوده و بسیار شبیه به رابط کاربری AOSP Email، اما با کمی تغییر در جزئیات است. علاوه 
بر ویژگی های استانداردی که این اپلیکیشن ارائه می کند، شما می توانید کارهای دیگری را هم با آن 
انجام دهید. از جمله اینکه می توانید تنظیم کنید در یک ساعت مشخص، هیچ اعلانی دریافت نکنید.

CloudMagic
 app نسبت به دیگر رقبایش تازه کار است. برخی از بخش های این CloudMagic اپلیکیشن
به صورت متریال طراحی شده است. CloudMagic چند اکانت ایمیل را به صورت هم زمان 
پشتیبانی می کند. ویژگی منحصر به فردی که این اپلیکیشن جذاب دارد، این است که بسیاری 
 ،Todoist،Asana ،MailChimp ،Pocket ،Evernote از ابزارهای مختلف از جمله

را باهم ادغام کرده است که واقعا مفید هستند.

Email for Exchange - Mail Wise
 Exchange یکی از ویژگی های دشوار برای اغلب اپلیکیشن های ایمیل، پشتیبانی از پروتکل
است و هدف این برنامه، کمک کردن به کاربرانی است که از سرویس هایی مبتنی بر این ویژگی 
اس��تفاده می کنند. همچنین برای اینکه پیام ها برای خواندن س��اده تر باشند، از سبک پیام 
)message - style( استفاده می کند. با وجود اینکه تمرکز این برنامه بیشتر بر تبادل ایمیل 
در سرویس مایکروسافت است، اما شما می توانید از سایر اکانت های ایمیل تان نیز استفاده کنید.

Gmail
جی می��ل از معروف ترین برنامه های مدیریت ایمی��ل در میان کاربران اس��ت. این برنامه آخرین 
 Google drive و Google Now استانداردهای طراحی گوگل را در خود جای داده و همچنین از
پشتیبانی می کند. جی میل اغلب اوقات یک آپدیت جدید دریافت می کند و ویژگی های جدیدی 
به آن اضافه می شود. از جمله اینکه در آخرین آپدیت، به طراحی متریال ارتقا  یافته است. از این پس 
می توانید از سرویس های دیگر، از جمله سرویس ایمیل Yahoo و Microsoft نیز استفاده کنید.

Inbox by Gmail
اپلیکیشنی برای مدیریت ایمیل ها در سرویس جی میل است که توسط تیم Gmail توسعه 
یافته است. این سرویس فقط جی می��ل را ارائه می دهد. از جمله ویژگی ه��ای آن ادغام با 
 news داش��تن برچس��ب های پیشرفته مدیریت ایمیل و پشتیبانی از ، Google Now

feeds است.

9-k
از قدیمی ترین برنامه های ایمیل برای اندروید است. این برنامه هنوزهم از یک رابط کاربری 
قدیمی تر استفاده می کند که بسیار شبیه به Reddit است، اما از ویژگی مدیریتی آسان و 
کارآمدی برای استفاده بهره می برد. اگر شما از طرفداران FOSS هستید، این برنامه متن باز 
بوده و می توانید از آن استفاده کنید. این اپلیکیشن مخصوص افرادی است که به آپشن های 

پیچیده و ویژگی های قدرتمند نیازی ندارند.

 Mail.Ru
Mail. Ru حدود 10 میلیون بار از گوگل پلی دانلود شده و از نظر امتیازبندی، 4.5 از 5 امتیاز 
را در این فروشگاه از آن خود کرده است. از جمله ویژگی های این برنامه می توان به پشتیبانی از 
 )anti spam( چند اکانت، جستجوی پیشرفته، فیلتر اطلاع رسانی، فیلتر داخلی ضد تبلیغات
اشاره کرد. رابط کاربری Mail.Ru شباهت محسوسی به نسخه های قدیمی تر جی میل دارد، 

اما در کل دارای طراحی و ویژگی های مناسب و کاربردی است.

 Mailbox
این اپلیکیشن توس��ط Dropbox توسعه داده ش��ده است و  به همین دلیل ش��ما به 
صورت مستقیم می توانید به Dropbox دسترسی داشته باشید. بسیاری از ویژگی های 
جذاب و منحصر به فرد این اپلیکیشن، در ارتباط با Dropbox است. بنابراین کاربران 

Dropbox قطعا باید این مورد را  امتحان کنند. 

 myMay
 app یک نرم افزار ایمیلی قدیمی همراه با لیستی از ویژگی های جذاب و کاربردی است. این
محبوب ترین سرویس های ایمیل مانند گوگل، یاهو، مایکروسافت، اپل، و حتی AOL را نیز 
 my.com علاوه بر سرویس های یاد شده، از سرویس ایمیل myMay .پشتیبانی می کند

نیز پشتیبانی می کند.

 Nine Exchange
اپلیکیشن Nine - Exchange برای کارآفرینان و یا مردم عادی طراحی شده است که می خواهند 
ارتباطات مؤثرتری با همکاران خود، دوستان و اعضای خانواده در هر زمانی که بخواهند داشته باشند. 
 ،365 office مایکروسافت و دیگر سرویس های این کمپانی نظیر Exchange باپروتکل app این
HotMail ،OutlooK سازگار است و از آنها پشتیبانی می کند. از جمله ویژگی های این برنامه 

می توان به رابط کاربری زیبا، حساب های چندگانه، ویرایشگر قدرتمند متن و ... اشاره کرد.

 WeMail
WeMail در سال 2014 همراه با چند ایده جالب و منحصربه فرد منتشر شد. ویژگی اصلی 
این برنامه، رابط کاربری آن است. طراحی متریال، مرتب سازی ایمیل ها بر اساس فرستنده و 
نشان دادن ایمیل در قالب پیام، از جمله ویژگی های آن است. WeMail تجربه ای متفاوت از 
کار کردن با ایمیل را برای شما به ارمغان می آورد. تنها مشکل عمده  این اپلیکیشن این است که 

از بسیاری سرویس های معروف ایمیل پشتیبانی نمی کند.

yahoo mail
کمتر کسی پیدا می شود که یاهو میل را نشناسد. با استفاده از این برنامه می توانید به ایمیل های 
  app خود به آسانی و در کمترین زمان ممکن دسترسی  داشته باشید. ویژگی اساسی دیگر این
ادغام کردن بخش خبرها با ایمیل است.  بنابراین شما می توانید ایمیل هایتان را بررسی کنید 
و در همان زمان هم می توانید خبرها را بخوانید. نا گفته نماند که فقط کاربران یاهو می توانند 

از این اپلیکیشن استفاده  کنند.
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با وجود همه پیشرفت هایی که در حوزه موبایل اتفاق افتاده است، همچنان اعمالی مانند نقل و انتقال فایل میان 
گوشی و کامپیوترهای شخصی دشوار است. راه حل های مختلفی برای این مشکل پیشنهاد شده، اما هیچ کدام 
نتوانسته اند راه حلی قطعی باشند. امروز سن دیسک از روش جدیدی پرده برداری کرد. راه حل این شرکت یک 
فلش درایو وایرلس��ی باتری دار است. حافظه Connect Wireless Stick در واقع برای حل دو مشکل به 
 بازار آمده است: انتقال آسان فایل میان دستگاه ها و حل مشکل ظرفیت محدود حافظه های گوشی موبایل. 

بنابراین اگر ویدیوها و تصاویر با رزولوشن بالا دارید و تنها 16 گیگابایت حافظه بر روی گوشی خود دارید، راه 
حل Connect Wireless Stick است که تا 128 گیگابایت حافظه دارد و با یک بار ش��ارژ تا 4.5 ساعت 
اطلاعات به گوشی شما استریم می کند. علاوه بر این می تواند تصاویر و ویدیوهای گوشی را به صورت اتوماتیک 
بر روی خود پشتیبان گیری کن��د. این حافظه ها با قیمت بین 30 تا 100 دلار ب��رای مدل های 16، 32، 64 و 

128 گیگابایت عرضه شده است.

 شیائومی محصولات زیادی تولید می کند که هیچ ارتباطی با حرفه اصلی آن یعنی اسمارت فون ندارد. این شرکت چینی 
اخیرا از دو محصول جدید دیگر رونمایی کرده است: یک تلویزیون K 4با ضخامت خارق العاده 9.9 میلیمتر و یک تصفیه 
کننده آب! تلویزیون شیائومی مانند دیگر محصولات این شرکت یک ویژگی بسیار مهم دارد: قیمت بسیار پایین. تلویزیون 
K 4ش��یائومی با قیمت حدود 490 دلار به فروش می رسد. پنل این تلویزیون که با نام 2S Mi TV معرفی شده، توسط 
 2S Mi TV ،های آن را خود ش��یائومی طراحی کرده است. به ادعای شیائومی LED سامسونگ تولید شده، اما ماژول
می تواند در 60 فریم بر ثانیه و با رزولوشن 4K گسترده کامل رنگی را به نمایش در بیاورد که تنها تلویزیون های پیشرفته از 
عهده چنین عملکردی بر می آیند. این تلویزیون از اواخر همین ماه میلادی در چین راهی بازار خواهد شد. در کنار تلویزیون، 
شیائومی از یک تصفیه کننده آب نیز رونمایی کرد. شیائومی دارای تکنولوژی تراوش معکوس  است که از دو فیلتر کربن بهره 
می برد. شیائومی ادعا می کند که این سیستم میزان مواد جامد محلول آب آشامیدنی را به کمتر از 100 می رساند. این سیستم 

می تواند به گوشی هوشمند نیز متصل شود و در صورت ایجاد نقص در کارکرد دستگاه، شما را مطلع سازد.

شیائومی یک دستگاه 
تصفیه آب معرفی کرد

سن دیسک یک فلش درایو 
وایرلسی معرفی کرد

اخبار شرکت ها

 فروشگاه اپل، پول سازتر
 از فروشگاه گوگل

وب سایت AppAnnie که مرتب تحلیل هایی از بازار برنامه ها 
را منتشر می کند، جدیدترین آمار سه ماهه  دوم سال را از اپ 
استورهای گوگل و اپل منتشر کرده است. برای سه ماهی که 
به پایان ماه ژوئن میلادی ختم می ش��د، کارب��ران اندروید در 
مقایسه با کاربران iOS به میزان 85 درصد برنامه های بیشتری 
از پلی استور گوگل دانلود کردند. اما تا جایی که به میزان درآمد 
مربوط می شود، اپ استور اپل موفق تر از حریفش اندورید بود. 
در این سه ماهه  دوم سال، اپ استور به میزان 70 درصد درآمد 
 App Annie بیشتری از پلی استور گوگل داشت. وب سایت
فراوانی تعداد گوشی های ارزان اندرویدی و موفقیت های این 
پلت فرم در بازارهای نوظه��ور را به عنوان دلی��ل عمده برای 
تفاوت میان تعداد دانلود های اندروید و میزان درآمد کس��ب 
شده از آنها ذکر می کند. اگر کاربران اندروید می خواهند بدانند 
که چرا توسعه دهندگان قب��ل از اندورید ب��رای iOS برنامه  
می سازند، همین موضوع یکی از دلیل ه��ای ترجیح iOS از 
سوی توسعه دهندگان است. جای هیچ تعجبی نیست که چین 
و ایالات متحده دو کشوری هستند که بیشترین میزان دانلود 
از اپ استور را دارند. کشوره��ای ژاپن، بریتانیا و روسیه هم در 
ردیف های بعدی قرار دارند. همین داده ها برای دانلودهای پلی 
استور گوگل، آمریکا را به عنوان اولین کشور نشان می دهد که 
به دنبال آن برزیل، هند، روسیه و مکزی��ک قرار دارند. ایالات 
متحده بیشترین میزان درآمد را ب��رای اپ استور تولید کرده 
است که کاملا قابل پیش بینی است. ژاپن و چین هم دوم و سوم 
هس��تند و به دنبال آنها بریتانیا و استرالیا به ترتیب چهارمین 
و پنجمین کشورهایی هس��تند که بیشترین میزان درآمد را 
برای اپل تولید کردند. کشورهای��ی هم که بیشترین درآمد را 
برای پلی استور گوگل پلی حاصل کردند ژاپن و آمریکا بودند 
که به دنبال آنها هم کشورهای کره جنوبی، تایوان و آلمان در 
ردیف های بعدی قرار می گیرد. ناگفته نماند که هم در اپ استور 
و هم در پلی استور گوگل بیشترین میزان درآمد از رسته بازی ها 

حاصل شده بود.

5 راه برای کاهــش 
دیــــتای مصــرفی در ایـنترنت هـــمراه

آمــــوزش و ترفــــند

یاهو و نرم افزار جدیدی برای چت  پشتیبانی10ساله مایکروسافت از ویندوز 10 

پس از بروز اختلالات فراوان در سرویس دهی تلگرام بر اثر استقبال دور از تصور کاربران ایرانی و سپس مشکلات 
اینترنت داخلی و البته اعتراف این کمپانی به دخیل بودن ایرادات فنی این برنامه در این مشکلات، این اپلیکیشن 
محبوب روزهای پر از اختلالی را در کل منطقه  آسیا سپری کرد. شبکه پیام رسان موبایلی تلگرام هفته  گذشته 
با حملات سایبری غیر فعالی )عدم توانایی در به دست گرفتن کنترل سرورها( در منطقه آسیا مواجه ش��د که 
اختلالات آن دامن کاربران ایرانی را نیز طی واپسین روزهای هفته گذشته گرفت. بسیاری از کاربران این شبکه 
هنگام اتصال به سرورها با هشدار عدم امکان مواجه شدند و کس��انی که آنلاین بوده و از پلت فرم تحت وب این 
پیام رسان استفاده می کردند، به ناگاه از شبکه اخراج شدند. مسوولان فنی تلگرام دلیل این موضوع را حملات 
از نوع DDOS که مخفف اعلام کرده اند؛ در این شیوه مهاجمان با در اختیار داشتن زنجیره ای از رایانه ها حجم 
گسترده ای از تقاضاها را به سمت سرورهای مقصد روانه می کنند که در نهایت با اشغال تمامی ترافیک مربوط به 

سرورهای مورد نظر موجب از کار افتادن سرویس دهی آن می شوند.

چند ماهی است که یاهو نرم افزار Messengerاش را از روی آیتونز برداشته. اما این شرکت نرم افزار جدیدی به 
اسم LiveText را روی فروشگاه اپل قرار داده است؛ نرم افزاری که می خواهد تجربه  جدیدی از چت و گفت وگو 
را برای کاربرانش به وجود بیاورد. نرم افزار LiveText که فعلا فقط از هنگ کنگ قابل دانلود است، با ادغام ویدیو 
و متن قصد دارد خود را از رقبانش جدا کند. این نرم افزار، متن را با ویدیویی بدون صدا همراه می کند. این نرم افزار 
به کاربرانش اجازه می دهد به طور همزمان هم یکدیگر را نگاه کنند و هم برای یکدیگر پیغام متنی بفرستند. در 
توضیحات این نرم افزار آمده است: »اختراع گوشی های هوشمند سرعت و کارآمدی بیشتری برای مان فراهم کرده 
است. از صحبت کردن فقط با صدای مان به نقطه ای رسیده ایم که روی یک صفحه  شیشه ای و با انگشتان مان با 
هم ارتباط برقرار می کنیم . نرم افزار LiveText این گونه کار می کند: پیغامی برای کسی می فرستید، او به پیغام 
پاسخ می دهد و مستقیما نرم افزار ویدیوی زنده  شما را به یک دیگر نشان می دهد. متن پیغام های تان هم روی 

ویدیوی بی صدا به نمایش در می آید.

مایکروسافت تایید کرده است که مانند روال نسخه های قبلی ویندوز، ویندوز 10 را تا 10 سال پشتیبانی خواهد 
کرد. این ش��رکت صفحه  چرخه  زندگی ویندوز را به روز رسانی کرده است که نشان می دهد پشتیبانی اش را از 
ویندوز 10 رسما در تاریخ 14 اکتبر سال 2025 میلادی متوقف خواهد کرد. همچنین این صفحه نشان می دهد 
که پشتیبانی های اصلی از ویندوز 10 مثل نسخه های قبلی ویندوز پنج سال پس از انتشار رسمی آن در13اکتبر 
سال 2020 پایان خواهد یافت. پایان پشتیبانی اصلی به این معنی است که مایکروسافت هیچ ویژگی یا بهینه سازی 
مهم و جدیدی به سیستم عامل اضافه نخواهد شد. هرچند به روز رسانی های مربوط به امنیت سیستم و رفع ایرادها 
تا پنج سال دیگر برای ویندوز 10 ادامه خواهد داشت. این صفحه یک پاورقی دارد که می گوید احتمالا برخی از 
به روز رسانی های آینده برای همه کامپیوترهایی که به ویندوز 10 مجهز هستند، امکان پذیر نخواهد بود: » به روز 
رسان ها روی هم انباشته می شوند و هر به روز رسانی برمبنای به روز رسان قبلی نصب خواهد شد. یک دستگاه باید 

تمام جدیدترین به روز رسان ها را نصب کند تا پشتیبانی از آن ادامه داشته باشد. 

 IT ی
اخبار دنیا

DDoS تلگرام؛ هدف حملات وسیع

تصوری که از پنل های خورش��یدی وجود دارد، صفحات سیاه رن��گ بزرگی است 
که بر روی خانه ها ق��رار می گیرند و ان��رژی موردنیاز را از طریق خورش��ید تامین 
می کنند. ولی ای��ن پنل ها ه��ر روز کوچک تر، سبک ت��ر و در عین ح��ال بهینه تر 
می ش��وند. چنین پیشرفتی ب��ه راحتی حم��ل و نقل و استف��اده از آنه��ا منتهی 
 می ش��ود و آنها را ب��ه منبع همیشگ��ی و قابل حمل ان��رژی تبدیل خواه��د کرد. 

اخی��را کمپی��ن پن��ل خورش��یدی جدی��دی در وبس��ایت کیک استارت��ر آغاز 
ش��ده که نویددهنده آینده ای است ک��ه در هر ناکجاآب��اد که گیر افتاده باش��ید، 
 ی��ک منب��ع ان��رژی در کن��ار ش��ما خواه��د بود.پن��ل جدی��د »س��ولار پیپر« 

)Solar Paper( ن��ام دارد. طول، ع��رض و ضخامت آن به ترتی��ب 19 سانتیمتر، 
9 سانتیمتر و چه��ار میلیمتر است. یک درگ��اه USB ش��ارژ 0.45 اینچی نیز در 
بالای آن ق��رار دارد. یک��ی از این پنل ه��ا وزن��ی 127.5 گرمی و توان��ی 2.5 واتی 
 دارد. در صورت نیاز می ت��وان پنل های دیگری را نیز با آهن رب��ا به آن متصل کرد. 

در شرایط آب و هوایی خوب که دسترسی خوبی به آفتاب داشته باشید، دو پنل متصل 
به هم می تواند آیفون 6 شما را در 2.5 ساعت به صورت کامل شارژ کند. در مجموع 
می توان تا چهار پنل با مجموع توان 10 وات را به هم متصل کنید. این میزان انرژی 
برای شارژ کامل یک آیپد ایر 2 در چهار ساعت کافی است. این پنل ها انعطاف دارند 

و در محل اتصال تا شده و مانند برگ های یک کتاب روی هم قرار می گیرند.یکی از 
قابلیت های استثنایی »سولار پیپر« ری استارت اتوماتیک آن است. شارژرهای مشابه 
یک مشکل بزرگ دارند: اگر در هنگام استفاده یک ابر جلوی خورشید بیاید و یا در سایه 
قرار بگیرند، خاموش می شوند و باید به صورت دستی دوباره راه اندازی شوند. اما سولار 
پیپر این راه اندازی دوباره را به صورت اتوماتیک انجام می دهد. می توان هر دستگاه 
مجهز به پورت USB را با سولار پیپر شارژ کرد. هدف اولیه تولیدکنندگان سولار پیپر 
برای آغاز تولید 50 هزار دلار بوده که در هنگام نگارش این مطلب به 430 هزار دلار 

رسیده است؛ رکوردی بسیار خوب که تولید انبوه آن را تضمین خواهد کرد.

شارژری خورشیدی که به نازکی برگ های یک کتاب است
ی

خبر گجت

راهکارهای اینترنتی
اینترنت همراه در کنار تم�ام ویژگی های مثبت خود، هزینه ه�ای بالایی را نیز 
برای کاربران به همراه خواهد داش�ت. در این گزارش ب�ه معرفی پنج روش که 
به مصرف کمتر دیتا در گوش�ی های موبای�ل کمک می کن�د خواهیم پرداخت

اولین ق��دم بهینه ک��ردن مرورگر 
گوش��ی خواه��د ب��ود که یک��ی از 
پرکاربردتری��ن اپلیکیشن ه��ا برای 
کارب��ران اس��ت. در مرورگ��ر کروم 
 Data Saver امکانی ب��ا عن��وان
قرار دارد که با فعال سازی آن، تمام 
وب سایت های بارگذاری شده ابتدا 
برای فش��رده سازی ب��ه سرورهای 
گوگل منتق��ل می ش��وند و پس از 
آنکه عملیات مورد نظر روی دیتاها 
انج��ام گرفت، به گوش��ی ش��ما راه 
پیدا خواهند ک��رد. در حالت عادی 
دریافت دیتا به طور مستقیم از سرور 
وب سایت ها انج��ام می گرفت که با 
 فعال سازی این امر و انجام عملیات 
فشرده سازی گوگل، حجم مصرفی و 
در نتیجه سرعت بارگذاری سایت ها 
نیز بهبود پی��دا خواهد ک��رد. برای 
دسترسی ب��ه این امک��ان به بخش 
Setting مرورگر کروم رفته و گزینه  
Data Saver را پیدا و سپس فعال 

کنید.

شاید برایتان عجیب باشد اما هنوز هم تعداد بسیاری از کاربران 
وجود دارند که وقتی برنامه ای را در نوتیفیکیشن بار گوش��ی در 
حالت آپدیت شدن توسط پلی استور مشاهده می کنند، متوجه 
مفهوم آن نمی ش��وند و اجازه  ادامه دادن و پر ش��دن نوار دانلود 
آن را می دهند، حتی اگر یک برنامه  بی کاربرد باش��د. ضمن آن 
که بس��یاری از اپلیکیشن ها از جمله مارکت های ایرانی، در پس 
زمینه  گوشی و بدون هیچ اطلاع رسانی و کسب اجازه، بسته  به روز 
رسانی هایشان را دانلود می کنند. تمام این موارد باعث می شود تا 
 بخش قابل توجهی از حجم بسته های شما توسط این دانلودهای

 بی اطلاع به هدر ب��رود که بیشتر آنها نیز به پل��ی استور مربوط 
می ش��ود. پس پیشنهاد می کنیم که وارد تنظیمات برنامه های 
نصب ش��ده در گوش��ی ش��وید و در صورت مشاهده  گزینه ای 
ب��ا مفه��وم Auto-Update آن را در حال��ت غیر فع��ال قرار 
دهید. ابتدا اپلیکیشن پلی استور را اج��را کنید و از طریق منوی 
کشویی سم��ت چ��پ برنام��ه، Setting را انتخ��اب کنید. در 
 Auto-Update App پنجره  باز شده، اولین گزینه با عنوان 
قابل مشاهده است که در حالت ع��ادی، روی ON قرار دارد که 
باعث می ش��ود فارغ از نوع اتصال اینترنتی، این به روز رسانی ها 
 Dont Auto انجام شود. روی آن کلیک کنید و حالت آن را روی
Update App قرار دهی��د تا پلی استور دیگر ق��ادر به دانلود 
خودکار به روز رسانی ها که معمولا حجم های بالایی را نیز در بر 
می گیرند نباشد. کاربرانی نیز که علاقه به دریافت به روز رسانی ها 
 Dont Auto دارند، می توانند به جای قرار دادن این گزینه روی
Update، حالت Update Only On WIFI را انتخاب کنند 
که در صورت اتصال اینترنتی به وای فای، به روز رسانی ها بدون 

مشکل انجام شوند.

تعداد کاربرانی که در ایران از نقشه ها و Map های آنلاین استفاده می کنند بسیار کمتر 
از میانگین جهانی است با این حال اگر به هر دلیل استفاده از این نقشه ها در فعالیت های 
شما حضور دارد، پیشنهاد می کنیم که نسخه  آفلاین آنها را دانلود کنید تا بدون نیاز به 
ارتباط اینترنتی یا دریافت داده، بتوانید عملیات مسیریابی یا... را انجام دهید. پیشنهاد 

ما استفاده از اپلیکیشن Sygic و نقشه  آفلاین آن است.

در قدم آخر و بعد از انجام تمام مراحل بالا، بهتر است یک نگهبان کلی نیز برای نظارت 
بر دیتای مصرفی خود قرار دهید. در اندروید امکانی با نام Data Usage Limit قرار 
دارد که می توانید در آن، حداکثر حجم مصرفی در 24 ساعت را مشخص کنید تا در 
صورت رسیدن به این سقف، علاوه بر آگاه سازی شما، ارتباط اینترنتی شما را نیز به 
صورت خودکار غیرفعال کند. تعیین این محدودیت بسته به نوع و مقدار استفاده  شما 
از اینترنت خواهد بود. با این حال به عنوان یک روش کلی، می توانید میزان حجم بسته  
خریداری شده را تقسیم بر روزهای مهلت استفاده از آن کنید تا میانگین آن برای هر 
روز به دست بیاید و سپس آن را به عنوان مقدار حداکثری حجم در تنظیمات اندروید 
وارد کنید؛ برای مثال بس��ته  دو گیگابایتی 30 روزه را می توانید به صورت حداکثر 
70مگابایت در هر روز محدود کنید. برای این امر کافی است تا بعد از روش��ن کردن 
اینترنت سیم کارت، به تنظیمات گوشی خود و سپس بخش Data Usage مراجعه 
کنید و گزینه  Set Data Limits را فعال کنید. دقت داشته باشید که باید اینترنت 
دیتای شما روشن باشد. سپس روی نمودار مصرفی که در پایین این گزینه قرار دارد 
کلیک کنید تا مقدار محدودیت حجم را وارد کنید. در برخی از نسخه های اندروید، 
علاوه بر امکان تعیین مقدار محدودیت و قطع خودکار ارتباط بعد از رسیدن به حداکثر، 
بخش دیگری نیز برای هشدار دهی وجود دارد که بعد از رسیدن به آن به شما پیغامی 

در رابطه با نزدیک شدن به حداکثر استفاده  روزانه نمایش خواهد داد. 

یکی از مهم ترین مواردی که باع��ث مصرف چشم گیر داده ها 
می شود، بخش همگام سازی اپلیکیشن ها و اکانت های کاربر 
است؛ برای مثال وقتی ش��ما اکانت گوگل خ��ود را به دستگاه 
 متصل می کنید، اطلاعات بسیاری همچون تنظیمات برنامه ها،

 اطلاعات تقویم، تاریخچه جست وجوی صوتی، شماره تلفن ها 
و تصاویر مخاطبان و... به سرورهای گوگل منتقل می شوند. اگر 
سری به بخ��ش Sync و اکانت های گوش��ی خود بزنید حتما 
موارد دیگری را نیز به ج��ز اکانت گوگل خود مشاهده خواهید 
کرد که تعداد بسیاری از آنها غیر ضروری خواهند بود. به عنوان 
مثال در همین اکانت گوگل، شاید کمتر کاربری پیدا شود که 
به جز بخش ذخیره  شماره تلفن ها، به قسمت دیگری از آن نیاز 
داشته باشد. بهترین راه غیر فعال کردن آنها و عدم مصرف دیتای 
اضافه توسط این بخش است. برای این امر به Setting گوشی 
و سپس بخش همگام سازی مراجعه کنید. این بخش بسته به 
نسخه  اندروید نام های مختلفی می تواند داشته باشد از جمله 
Accounts، Sync و...بعد از ورود به این بخش تمام مواردی 
که از بخش همگام سازی گوشی در حال استفاده هستند قابل 
مشاهده خواهند بود. شما باید نوبت به نوبت وارد هرکدام از آنها 
ش��وید و مواردی که استفاده ای برایتان نخواهند داشت را غیر 
فعال کنید. برای مثال بعد از وارد ش��دن به اکانت گوگل ثبت 
شده، مواردی که در بالا اشاره کردیم را مشاهده خواهید کرد که 
در مقابل هرکدام سوئیچ فعال و غیرفعال سازی آن وجود دارد. 
بنا به تشخیص خود موارد غیر ض��روری را غیر فعال کنید )در 
صورتی که اطلاعی از موارد موجود در این بخش ندارید پیشنهاد 
می کنیم تمام بخش ها به جز Contacts را غیر فعال کنید(. 
این امر را برای دیگر اکانت های موجود در این بخش نیز انجام 
دهید تا از مصرف دیتا توسط همگ��ام سازی های ناخواسته 

جلوگیری شود.

 فعال سازی 
 Data Saver"
در مرورگر کروم

 غیر فعال کردن آپدیت 
خودکار برنامه های کروم

Google Maps دانلود نقشه های 
 با استفاده از نقشه های آفلاین

 تعیین محدودیت حجمی روزانه
 برای دیتای مصرفی

غیرفعال سازی همگام سازی 
برنامه های غیرضروری کروم
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مواد مخدر در پنج سال آينده، از سال ۹۵ تا ۹۹ 
در قال��ب ۲۵ ط��رح و ب��ا ه��دف كاهش ۲۵ 
درصدي افراد مبتلا به مواد مخدر در شوراي 
هماهنگ��ي مبارزه با م��واد مخ��در استان به 

تصويب رسيد.
به گزارش اصفهان زيب��ا به نق��ل از اداره كل روابط 
عمومي استانداري اصفهان، دكت��ر رسول زرگرپور 
در چهارمين جلسه شوراي هماهنگي مبارزه با مواد 
مخدر استان، با اشاره به گزارش عملكرد دستگاه هاي 
مختلف گفت: طبق اين گزارشات در سه ماه گذشته 
۱۳ تن مواد مخدر عمدتاً توسط ني��روي انتظامي و 

اطلاعات كشف شده است.

   افزای�ش 8 درصدی کش�ف م�واد مخدر 
نسبت به سال گذشته

وي با بيان اينكه كشفيات سال جاري نسبت به سال 
گذشته ۸ درصد افزايش داشته است، اظهار داشت: 
متاسفانه هرچه ميزان كشفيات بالاتر باش��د، بدين 
مفهوم است كه مواد مخ��در بيشتري از كريدورهاي 

استان حركت مي كند.
 استاندار اصفهان با بيان اينكه كشفيات ش��يشه در 
سه ماه اول سال گذش��ته ۲۲ كيلوگ��رم بوده است، 
تصريح ك��رد: امس��ال كشفيات اين م��اده مخدر به 
بالغ ب��ر۴۰ كيلوگرم رسيده و رش��دي در حدود ۸۰ 
درصد داشته است كه مي تواند بسيار نگران كننده و 

هشداردهنده به خانواده ها باشد.
رسول زرگرپ��ور با بي��ان اينكه اين آم��ار نشان مي 
دهد كه مصرف ش��يشه در استان در ح��ال افزايش 
است، اف��زود: با توجه به تبعات و خس��ارات بس��يار 
بالاي ش��يشه نس��بت به تري��اك و همچنين تهيه 
و ساخ��ت س��اده ت��ر آن، افزاي��ش مي��زان مصرف 

اي��ن م��اده بس��يار نگ��ران كنن��ده خواه��د ب��ود.
وي با اش��اره ب��ه تهي��ه برنامه جامع 
مبارزه با مواد مخ��در براي پنج ساله 
آينده، گفت: اين طرح براي سال ۹۵ 
تا ۹۹ بعد از چندين ماه كار مس��تمر 
در كارگ��روه هاي مختل��ف در قالب 
۲۵ برنامه تهيه شد و امروز به تصويب 

رسيد.
استاندار اصفهان اف��زود: اصلي ترين 
هدف از اجراي اي��ن برنامه اين است 
ك��ه در پنج سال آينده ن��ه تنها هيچ 
رشدي در ابتلا به مواد مخدر نداشته 
باشيم بلكه بايد در مجموع ۲۵ درصد 
نيز آمار مبتلايان به م��واد مخدر در 

حوزه هاي مختلف كاهش يابد.
زرگرپور با بيان اينكه نرخ ابتلا به مواد 
مخدر در است��ان اصفهان از متوسط 

كشوري پايين تر است، اظهار داشت: اگر موفق شويم 

۲۵ درصد از آمار مبتلايان به م��واد مخدر را كاهش 
دهي��م، در سط��ح كش��ور وضعيت 
مناس��ب ت��ري را خواهيم داش��ت.

   پي�ش بين�ي 3 مرک�ز براي 
درمان و نگهداری بانوان معتاد 

مدير ارش��د استان به ديگ��ر اهداف 
اين طرح اش��اره كرد و اف��زود: از بعُد 
تبليغ��ات، پيشگيري و آگ��اه سازي 
جامع��ه باي��د حداق��ل ۴۰ درص��د 
جمعي��ت است��ان يعن��ي ح��دود 
دوميليون نفر تحت پوش��ش برنامه 
هاي آموزشي بالاخص پيشگيري قرار 
گيرند كه بايد عمق بخشي و كيفيت 

بخشي به آموزش ها افزايش يابد.
زرگرپور با بيان اينكه در حال حاضر 
در خص��وص نگه��داري، درم��ان و 
بازآوري و كنترل ه��اي بعد از درم��ان در خصوص 

بانوان هيچ گونه مركزي وجود ندارد، اظهارداش��ت: 
در برنام��ه پنج ساله عنوان ش��ده اس��ت كه حداقل 
 سه مرك��ز ب��راي بان��وان پيش بين��ي ش��ود و اين 

مي تواند نكته مهمي در اين خصوص باشد.
استاندار اصفهان افزود: در ح��ال حاضرطبق برنامه 
سالانه حدود ۲۰۰ نفر از افراد بعد از پاك ش��دن مي 
توانند از تس��هيلات بانكي براي فراهم آوردن شغل 
مناسب استفاده كنند كه پيش بيني ش��ده است در 
برنامه پنج ساله آينده اين تس��هيلات به سالانه پنج 
هزار فقره وام افزايش يابد. رس��ول زرگرپور به طرح 
جامع كنترل و مبارزه با دخانيات اشاره كرد و افزود: 
اين طرح ش��امل مبارزه با مواد دخاني شامل سيگار 

و قليان است.

   قليان پنجره ورودي به اعتياد است
استان��دار اصفهان با بي��ان اينك��ه متاسفانه مصرف 
قلي��ان در است��ان و ش��هر اصفهان رش��د بس��يار 
وسيع��ي داش��ته اس��ت، اف��زود: استعم��ال قليان 
ب��ه خص��وص در حاش��يه زاين��ده رود ب��ه صورت 
 نگ��ران كنن��ده اي در ح��ال افزايش اس��ت و يك 
ضد ارزش به يك كار ارزش��ي در حال تبديل شدن 
است كه بايد با يك روش علمي با اين موضوع برخورد 

قاطع صورت گيرد.
رسول زرگرپور افزود: طرح جام��ع كنترل و مبارزه 
با دخانيات در كميته استاني تهيه ش��ده است و در 

جلسه آتي اين شورا نهايي خواهد شد.
مدير ارشد استان در پايان گفت: به همه خانواده ها 
توصيه مي كنم كه از مصرف قلي��ان در بين جوانان 
جلوگيري كنند؛ چرا كه قليان پنجره ورودي به اعتياد 
است و همچنين به مراكز غير مجاز ارائه دهنده  قليان 
نيز توصيه مي شود كه قبل از برخورد قاطع با آنها از 

ارائه قليان خودداري كنند.

مدیرعامل جمعيت هلال احمر استان اصفهان خبر داد؛
کمک ۹۷۰ ميليون ریالی مردم اصفهان 

به مردم یمن 
مديرعامل جمعيت هلال احمر استان اصفهان از كمك ۹۷۰ ميليون 
ريالی مردم نيكوك��ار و روزه دار اصفهان به مردم مظل��وم و بی دفاع 
يمن از روز قدس تا كنون خبر داد. محسن مومنی با اشاره به جذب 
كمك های خيرخواهانه مردم نوع دوست اصفهان به نفع مسلمانان 
بی دفاع يمن، اظهار داش��ت: همزمان با روز جهانی قدس داوطلبان 
اين جمعيت به تاسی از مولای متقيان حضرت علی )ع( در دستگيری 
از نيازمندان و با ايمان به اصول هفتگانه جمعيت كه همانا تس��كين 
آلام بشری وكمك به همن��وع سرلوحه آن است، ب��ا استقرار ۱۰۹ 
پايگاه اقدام به جمع آوری  كمك های مردمی به نفع مسلمانان مظلوم 
يمن در مسيرهای  راهپيمايی در سراسر استان كردند. وی افزود:    با 
توجه به گزارش های دريافت شده تا كنون بيش از ۹۷۰ ميليون ريال 
كمك های  مردمی به مردم بی پناه يمن اعلام شده است. مديرعامل 
جمعيت هلال احمر استان ضمن تشكر از مشاركت مردم در  اين امر 
خداپسندانه، خاطرنشان كرد: جمع آوری كمك های مردمی تا روز 
عيد فطر در همه ش��عب اين جمعيت تداوم داش��ت. وی بيان كرد: 
مردم می توانند برای اهدای وجوهات نقدی به شعب اين جمعيت در 
سراسر استان مراجعه يا كمك های خود را به حساب شماره ۹۹۹۹۹ 
جمعيت هلال احمر نزد بانك های ملی، رفاه، ملت، تجارت ، مسكن، 

دی، صادرات و سپه واريز كنند.
 

ریيس پليس راه اصفهان خبر داد؛
 کاهش ۷۰ درصدی تصادفات 
در محور های ارتباطی استان 

رييس پليس راه اصفهان از كاهش ۷۰ درصدی تصادفات در محور های 
ارتباطی اين استان خبر داد. سرهنگ رضا رضايی با اشاره به وضعيت 
جاده ه��ا و محورهای اصفهان در دور نخس��ت سفرهای تابس��تانی 
اظهار داشت: در روز گذش��ته ترافيك سنگين و در نقاطی ترافيك 
نيمه سنگين در محورهای اصفهان حاكم بود. وی افزود: محورهای 
اصفهان - شيراز، قم – كاش��ان، دامنه، نجف آباد، شهركرد و لنجان 
دارای ترافيك سنگين يا نيمه سنگين بودند. رييس پليس راه اصفهان 
بيان كرد: در چند روز  تعطيلی اخير تنها يك تصادفی منجر به فوت 
داشته ايم كه سواری پرايد در جاده خور به دليل خواب آلودگی منجر 
به فوت يك نفر شد؛ در مجموع آمار تصادفات در مقايسه نسبت به سال 

گذشته در اين مدت زمانی با كاهش ۷۰ درصدی روبه رو بوده است.

 
مدیر بازرسی و نظارت اصناف استان اصفهان:
۷85 پرونده تخلف به اداره کل 

تعزیرات استان ارسال شد
مدير بازرسی و نظارت اصناف استان اصفه��ان گفت: در ماه رمضان 
امسال ۷۸۵ پرونده تخلف اصناف اصفهان به ارزش شش ميليارد ريال 
به اداره كل تعزيرات استان ارسال ش��د. جواد محمدی فشاركی در 
خصوص ميزان تخلفات اصناف در ماه رمضان، اظهار داشت: ماه رمضان 
امسال ميزان تخلفات اصناف به ميزان۴۰ درصد نسبت به ماه های 
ديگر كاهش داشته است. وی به حضور فعال ۲6۰ بازرس متخصص 
اتاق اصناف طی ماه رمضان امسال در شهر اصفهان اشاره كرد و افزود: 
در دايره بازرسی ۱۳هزار و ۴۵۳ بازرسی در سطح استان اصفهان انجام 
ش��ده است. مدير بازرسی و نظارت اصناف استان اصفهان افزود: در 
بازرسی های صورت گرفته ۷۸۵ پرونده تخلف اصناف به ارزش شش 

ميليارد ريال در اين ماه به اداره كل تعزيرات استان ارسال شد.
وی با بيان اينكه ۱۳۷۱ اخطار نيز به واحدهای صنفی متخلف داده 
شد، گفت: بيشترين تخلفات در ماه رمضان به ترتيب در صنف های 
ميوه و سبزی، لبنيات ساز و لبنيات فروش، خواربار و آجيل فروش، 
 گز و ش��يرينی، نانوايان، گوش��ت سفيد و گوش��ت قرمز و كبابی و 
بريانی ها بوده است. محم��دی فشاركی تاكيد كرد: تخلفات اصناف 
در ماه رمضان بيشتر در حوزه گران فروشی و كم فروشی بود. وی در 
خصوص دلايل كاهش تخلفات اصناف در ماه رمضان امس��ال، بيان 
داش��ت: به دليل معنويت ماه رمضان به تبع تخلف و جرم در اين ماه 
كمتر می شود. مدير بازرسی و نظارت اصناف استان اصفهان با بيان 
اينكه پرونده های ارسالی به تعزيرات از سوی همين اداره مشخص می 
شود، گفت: با اين وجود نتايج اين پرونده ها به اتاق اصناف ارسال خواهد 
شد. وی تصريح كرد: با بررسی اين پرونده ها در تعزيرات اصفهان به 

احتمال فراوان ارزش ريالی اين تخلفات نيز افزايش می يابد.  

در تعطيلات عيد فطر امسال صورت گرفت؛
 افزایش 2۰ درصدی مسافران

در چادگان
فرماندار چادگان گفت: حضور مسافران در چادگان در عيد فطر امسال 
نسبت به سال گذشته ۲۰ درصد افزايش داشت. حبيب الله معتمدی 
گفت: در ايام تعطيلات عيد فطر ۷۰ هزار نفر در ويلا های دهكده عمران 
زاينده رود، ذوب آهن، شهرداری، مدارس و خانه های مسكونی چادگان 
كه از قبل پيش بينی شده بود، اسكان يافتند. وی گفت: امسال در جلسه 
ستاد هماهنگی مسافران كه در فرمانداری چادگان تشكيل شد بيش 
از سه هزار واحد ويلا، پنج باب مدرسه، پارك ها و منازل مس��كونی 
پيش بينی شده بود تا مسافران با خيال راحت بتوانند در يك مكان 
آرام اسكان يابند. فرماندار چادگان اضافه ك��رد: طبق آمار ارسالی از 
ميراث فرهنگی چادگان  ۱۰۰هزار مسافر وارد شهرستان شده بودند 
كه ۷۰هزار نفر اسكان داشتند و ساير مسافران در حاشيه رودخانه و 
پارك ها چادر نصب كرده بودند . وی تصريح كرد: تمام امكانات رفاهی 
برای مسافران پيش بينی شده بود تا با مشكلات خاصی مواجه نشوند.

اخبار کوتاه
استاندار اصفهان خبر داد؛

شهردار شاهين شهرخبر داد؛تصويب طرح جامع مبارزه با موادمخدر در قالب ۲۵ برنامه
 تکميل 23 پروژه نيمه تمام 

جزو اولویت های اصلی شهرداری 
 شهردار ش��اهين ش��هر با تاكيد بر تكميل ۲۳ پروژه

نيمه تمام شاهين ش��هر گفت: تكميل اين پروژه ها به 
عنوان يك اولويت الزام آور در دستور كار شهرداری اين 

شهر قرار گرفته است.
 حس��ين اميری افزود: بايد روند اج��رای اين پروژه ها

به هر نح��و ممكن تس��ريع ش��ود؛ زي��را تكميل اين 
 پ��روژه ه��ا بخش��ی از برنام��ه توسع��ه پاي��دار اين 

شهر است.
وی همچنين با تاكيد برفعال تر كردن سامانه عمران 
شهری گفت: بايد بين رشد فيزيكی پروژه ها و هزينه های 
 مترتب بر آن ق��دری دقيق تر عمل ش��ود و مديريت 
 پروژه ها را با در نظر گرفتن اقتصاد مقاومتی موزون تر

كرد. شهردار شاهين شهر از جمله اقدامات اجرايی در 
اين بخش را احداث منبع ۱۰ هزار مترمكعبی و هفت 
كيلومتر لول��ه گذاری عنوان كرد كه م��ی تواند چهره 

سبزتری به فضای شهری ببخشد.
شهردار شاهين شهر همچنين بر تقويت سيستم دولت 
الكترونيك تاكي��د كرد و گفت: با اين ش��يوه از سطح 

ترددهای شهری كاسته می شود.
وی با اش��اره به پاك روب��ی بالغ بر چه��ار هكتار مربع 
از فضای ش��هری ش��اهين ش��هر توسط ۳۰۰ نفر كه 
ماهانه هزين��ه ای ح��دود چهارميليارد توم��ان برای 
ش��هرداری درب��ر دارد، گفت: با توسع��ه آموزش های 
لازم به ش��هروندان درب��اره اجتناب از ريخت��ن زباله 
در سطح خياب��ان، می ش��ود از حجم اي��ن هزينه ها 
كاس��ت و آن را خرج خدم��ات مهم ش��هری ديگری 
كرد. وی افزود: برای اجرای پروژه های بزرگ از جمله 
 مترو نيازمن��د كمك بخش خصوص��ی و سرمايه گذار

ايرانی هس��تيم تا از يك ط��رف سرعت پ��روژه را بالا 
 ببري��م و از سوی ديگ��ر بتوانيم ب��ا اي��ن روش توليد

 اشتغال كنيم.

خبر 
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عضو كميسيون صنايع و معادن مجلس شورای اسلامی ضمن تاكيد بر اينكه تمامی 
مشكلات حوزه صنعت و معدن كشور ناش��ی از تحريم ها نيست، خاطرنشان كرد: 
رفع تحريم ها به صورت كامل بس��تر مناسبی برای سرمايه گذاری خارجی نيز به 

شمار خواهد رفت.
حميدرضا فولادگر در گفت و گو با ايرنا توافق هسته ای را به منزله شروعی برای رفع 
تحريم ها عليه ايران ارزيابی كرد و اف��زود: البته نقش مديريت داخلی و همچنين 

خود توليدكنندگان نيز بسيار با اهميت خواهد بود.
وی همچنين مشكلات صناي��ع و معادن كشور در دوران تحري��م را تأمين مواد و 

قطعات اوليه، خريد ماشين آلات صنعتی و كندی روند مبادلات ارزی دانست.
عضو كميسيون صنايع و معادن مجلس ش��ورای اسلامی اضافه كرد: صنعتگران 

داخلی در خصوص توليد كالاها بايد ش��اخص رقابت پذيری محصولات را چنان 
حفظ كنند تا مردم به استفاده از كالای ساخت كشور ترغيب شوند.

وی تصريح ك��رد: تمامی مشكلات حوزه صنعت و معدن كش��ور از تحريم ها نبود 
 و قس��مت اعظم آن را مشكلات مديريتی و تصميم گيری ها ب��ه خود اختصاص

 داده بود.
نماينده اصفهان در مجلس خاطرنشان كرد: رفع تحريم ها به صورت كامل بس��تر 

مناسبی برای سرمايه گذاری خارجی نيز به شمار خواهد رفت.
عضو كميسيون صنايع و معادن مجلس شورای اسلامی همچنين به دارايی های 
بلوكه شده اشاره كرد و افزود: استفاده از اين دارايی ها در زيرساخت های صنايع و 

معدن استفاده معقولانه ای خواهد بود.
اين نماينده مجلس با اشاره به اهميت فن آوری در توليد گفت: فعالان عرصه صنعت 
و معدن داخلی بايد سعی كنند با ساير مراكز صنعتی و علمی جهان تبادل دانش 

و ايده داشته باشند.
فولادگر ادام��ه داد: تب��ادل اطلاعات سبب به روز ش��دن تولي��د و بهبود كيفيت 

محصولات می شود.
ايران و كشورهای عضو گروه ۱+۵ پس از ۲۲ ماه مذاكرات سخت و فشرده، ۲۳تير 
۹۴ برای رفع سوء تفاهم ها در مورد برنامه صلح آميز هسته ای و همزمان لغو تحريم 

های ظالمانه عليه ملت ايران به يك جمع بندی رسيدند. 
در مذاك��رات وين ك��ه پ��س از ۱۸ روز نشس��ت های فش��رده به جم��ع بندی 
نهاي��ی رسيد، حقوق هس��ته ای جمه��وری اسلامی اي��ران حفظ ش��د و چرخه 
 كامل غن��ی سازی سوخ��ت و همچني��ن تداوم تحقي��ق و پژوهش ب��ه رسميت 

شناخته شد.

رفع کامل تحریم ها بستر مناسبی برای سرمایه گذاری خارجی فراهم می کند
نماینده مجلس:

��ر
خب

وه 
��ر

مديرعامل آب و فاض��لاب روستايی استان گ
اصفهان با اش��اره به اينك��ه اولويت كنونی 
ما ب��رای ايج��اد سيس��تم های فاضلاب با 
روستاهای حاشيه زاينده رود است، گفت: 
اولويت دوم با روستاهاي��ی است كه سطح 
آب های زيرزمينی بالا دارند و داری سنگ بس��تر 

هستند.
محمد حسين قرائتی در خصوص اينكه فاضلاب 
۱۴روستا در بالای سد چ��م آسمان بدون تصفيه 

وارد رودخانه زاينده رود می ش��ود، اظهار داشت: 
روان آب ه��ای داخ��ل خان��ه ه��ا و آب حاصل از 
شستشو در روستاها كه هرزآب خاكستری ناميد 
می شود به جای ورود به داخل چاه، وارد نهرهای 
كنار رودخانه می شود و در سيستم آبياری باغ ها 

مورد استفاده قرار می گيرد.
وی افزود: آب شرب، خط قرمز وزارت نيرو است و 
به شدت اين مبحث كه آب فاضلاب وارد رودخانه 

می شود را رد می كنم.

مديرعامل شركت آب و فاضلاب روستايی استان 
اصفهان با بيان اينكه در مجتمع روستايی كرچكال 
و چند روستای ديگر لاين منطقه سيستم فاضلاب 
وجود دارد و پس��اب آن ب��رای مبحث فضای سبز 
استفاده می ش��ود، ادامه داد: آب روستاهای فاقد 
سيس��تم دفع و تصفيه فاضلاب، چاه های جذبی 
 و سپتيك است كه پس از پرش��دن تخليه و برای 

باغ ها مورد استفاده قرار می گيرد.
مديرعامل آب و فاضلاب روستايی استان اصفهان 

با اش��اره به اينك��ه اولويت كنونی ما ب��رای ايجاد 
سيستم های فاضلاب با روستاهای حاشيه زاينده رود 
است، بيان داشت: اولويت دوم با روستاهايی است 
كه سطح آب های زيرزمينی بالا داش��ته و دارای 
سنگ بستر هس��تند، اعتبارات اين پروژه ها ملی 
است و منتظر تامين اعتبار در س��ال جديد برای 

ايجاد سيستم های جديد هستيم.
وی با اش��اره به اينكه صحبت هاي��ی درباره ورود 
فاضلاب در بالای سد چم آسمان به رودخانه وجود 

داشت كه بر اين اساس دو هفته پيش با مديركل 
محيط زيس��ت اصفهان بازديدی از آخرين نقاط 
تحت پوش��ش چم نور انجام داديم، ابراز داش��ت: 
در بازديد متوجه ش��ديم كه در حاش��يه رودخانه 
تنها چاه های جذبی وج��ود دارد و به هيچ عنوان 
فاضلاب وارد رودخانه نمی شود، بلكه دفع فاضلاب 
در برخی مناطق روستايی همچنان به شيوه سنتی 
و قديم��ی از طريق چاه اس��ت و تخليه آن توسط 

تانكر انجام می شود.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب روستایی اصفهان:

ایجاد سيستم  فاضلاب روستاهای حاشيه زاینده رود در اولویت قرار دارد

محس��ن صرامی در گفت وگو با تس��نيم به 
اهميت موضوع حماي��ت از سرمايه گذاران 
بخش خصوصی اش��اره كرد و اظهار داشت: 
حمايت از سرمايه گذاران بخش گردشگری 
باي��د در سراس��ر كش��ور عملياتی ش��ود و 
مسوولان در اين زمينه اقداماتی اساسی در دستور 

كار قرار دهند.
 وی بيان كرد: در اين زمينه فعاليت های بس��ياری 
مد نظر است كه يكی از اين فعاليت ها، موضوع توجه 

به حمايت های دولتی از بخش خصوصی است.
با اش��اره به بحث جداي��ی بودجه از نف��ت كشور و 
اهميت توجه به موضوع گردشگری در ايران، اظهار 
داشت: متاسفانه در حال حاضر كسی نمی گويد اگر 
بودجه ما از نفت جدا ش��ود درآمدهای نفتی از اين 
پس كجا می روند! در زمان مصدق كسانی می گفتند 
نفت ملی است، اما ام��روزه نف��ت در كشورمان از 

خصوصی هم خصوصی تر است.
وی افزود: بايد اين سوال را مط��رح كرد كه بودجه 

اگر بدون نفت ش��د، اين پول ها كجا می رود وبايد 
بودجه ای مصون از نفت داشته باشيم.

عضو كميسيون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
تصريح ك��رد: در حال حاض��ر راهكارهايی همانند 
ماليات، صنعت بيمه و صنعت گردشگری در كشور 
از جمله اين موارد برای ب��رون رفت از اين وضعيت 

است.
وی با اش��اره به اهميت تاسيس وزارت گردشگری 
در كشور بيان كرد:  متاسفان��ه زمانی كه اين طرح 

را امضا و برای رای گيری وارد مجلس كرديم، يكی 
از مقاومت كننده ه��ای اين طرح خ��ود دولت بود 
و معتقد بودند كه ش��خص معاون رييس جمهور، 

قدرتش از وزير بيشتر است.
 صرام��ی بي��ان كرد: ب��ا اين ح��ال، چ��ون معاون 
رييس جمه��ور تحت نظ��ارت نمايندگان مجلس 
نيست، ما نمی توانيم از معاون رييس جمهور سوال 
كنيم كه اين پول ها چگونه و كجا خرج شده، بنا بر 
اين گفتيم كه وزارت گردشگری تاسيس شود تا آن 

مقام نسبت به مجلس و مجلسی ها پاسخگو باشد.
وی با بي��ان اينكه مجلس در آن زم��ان به تاسيس 
وزارت گردش��گری رأی ن��داد، گف��ت: م��ا وزارت 
گردش��گری را موازی وزارت نفت برای درآمدزايی 
می خواهيم، بنابراين مسوولان خودشان بايد يك 
اطمينانی را برای سرمايه گذاران خصوصی خارجی 
و داخلی فراهم كنند، ولی وقت��ی كه سرمايه گذار 
خارجی می بيند بروكراس��ی اداری خيلی زمان بر 

بوده، پس وارد اين كار نمی شود.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

وزارت گردشگری می تواند موازی وزارت نفت درآمدزایی داشته باشد

مدير درمان اداره كل تامين اجتماعی استان 
اصفهان گفت: ۲۲ هزار متر مربع از فضاهای 
درمان��ی سازم��ان تامين اجتماع��ی استان 
اصفهان بازسازی و نوسازی شده است كه در 
هفته دولت به بهره برداری خواهد رسيد.  علی 
اعتصام پور اظهاركرد: باتوج��ه به آمار رو به افزايش 
بيمه شدگان تامين اجتماعی، توسعه مراكز خدمات 

درمانی برای اين بيمه شدگان ضروری است. 
وی با اش��اره به اينكه بيمارستان شريعتی اصفهان 
برای ارائه خدمات درمانی به بيمه ش��دگان تامين 
اجتماعی نيازمند توسع��ه و بازسازی است، تصريح 
كرد: اين بيمارستان در جنوب ش��هر اصفهان و در 
محل پرترافيك قرار دارد، لذا توسعه و بازسازی آن به 

مشكلات ترافيكی شهر خواهد افزود. 
مديريت درمان اداره كل تامي��ن اجتماعی استان 
اصفهان افزود: به همين دليل مقرر شد بيمارستان 
جديدی برای ارائه خدمات درمانی به بيمه شدگان 
اي��ن سازم��ان در يكی از نق��اط ش��هر اصفهان كه 
دسترسی به آن نيز آسان باشد و از سويی مشكلات 
ترافيكی اين كلانشهر را افزايش ندهد، احداث شود. 
وی با اش��اره به اينكه زمين احداث اين بيمارستان 
قرار است بابت بدهی اتوبوسرانی اصفهان به تامين 
اجتماعی از سوی شهرداری اصفهان در اختيار اين 
مديريت درمان تامين اجتماع��ی قرار گيرد، گفت: 
تا دوماه ديگ��ر سند اين ملك به ص��ورت قطعی به 
 مديريت تامي��ن اجتماعی استان اصفه��ان انتقال

می يابد. اعتصام پور با اش��اره به اينك��ه پس از آن 
مراح��ل تهيه نقش��ه و اقدامات لازم ب��رای احداث 
مجهزتري��ن بيمارستان تامي��ن اجتماعی اصفهان 
آغاز خواهد ش��د، افزود: تكميل اين بيمارستان كه 
در ۳۲ هزار متر مربع احداث می ش��ود به سه سال 

زمان نياز دارد.
وی از ش��ريعتی، غرض��ی و فاطم��ه الزه��را نجف 
آباد ب��ه عن��وان بيمارست��ان های تح��ت مالكيت 
سازمان بيمه تامين اجتماع��ی در استان اصفهان 
نام برد و افزود: ش��مار تخت های فع��ال اين تعداد 
بيمارست��ان ۹۰۰ تخ��ت است كه جوابگ��وی نياز 
بيمه ش��دگان تامين استان نيس��ت.  مدير درمان 
تامين اجتماع��ی استان اصفهان با اش��اره به اينكه 

اين سازم��ان برای ارائ��ه خدمات درمان��ی به بيمه 
ش��دگان تح��ت پوش��ش در قال��ب قرارداده��ای 
مختل��ف از بيمارستان های ديگر است��ان استفاده 
می كند، گف��ت: وضعي��ت ارائه خدم��ات درمانی 
 به بيمه ش��دگان تامي��ن اجتماع��ی در اين استان 

مناسب است. 
وی تع��داد پل��ی كلينيك های تحت پوش��ش اين 
سازمان در اصفهان را ۲6 مرك��ز اعلام كرد و گفت: 
۲۲ هزار متر مربع از فضاهای درمانی سازمان تامين 
اجتماعی استان اصفهان بازسازی و نوسازی ش��ده 
است ك��ه در هفته دول��ت به بهره ب��رداری خواهد 
رسيد.  اعتصام پور همچنين از راه اندازی سی تی اسكن 
دوم بيمارستان شريعتی خبرداد و گفت: اين مركز 

نيز با اعتبار سه ميلي��ارد و ۵۰۰ ميليون تومان راه 
اندازی ش��د. به گفته وی، سه ميليون و 6۰۰ هزار 
نفر در استان اصفهان تحت پوشش خدمات درمانی 

سازمان تامين اجتماعی هستند. 

مدیر درمان اداره کل تامین اجتماعی استان اصفهان:

22 هزار متر مربع از فضاهای درمانی بازسازی و نوسازی می شوند 
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از بعُد تبليغات، 
 پيشگيري و 

آگاه سازي جامعه 
باید حداقل ۴۰ 
درصد جمعيت 
استان تحت 

پوشش برنامه هاي 
آموزشي بالاخص 
پيشگيري قرار 
گيرندو کيفيت 

بخشي به آموزش 
ها افزایش یابد



رییس هیات مدیره صندوق بازنشستگی فولاد از واریز حقوق خردادماه بازنشستگان فولاد 
تا پایان هفته جاری خبر داد و گفت: تلاش بر این است که طی چند ماه آینده تاخیر در 

واریز بازنشستگان فولاد پایان پذیرد.
محمد علی احمدزاده اصل، درباره علت تاخیر در پرداخت حقوق بازنشس��تگان فولاد، 
گفت: تا کنون نیمی از بازنشستگان حقوق خود را دریافت کرده اند و ما بقی تا پایان هفته 

می توانند حقوق هایشان را برداشت کنند.
 وی در پاسخ به اینکه واریز حقوق بر اساس ح��روف الفباست؟ گفت: بر اساس منطقه، 

حقوق ها در حال واریز است. امیدواریم دولت حمایت های لازم را انجام دهد و تاخیرها پایان 
پذیرد. براساس این گزارش، ماه گذشته تغییراتی در تیم مدیریتی صندوق بازنشستگی 
فولاد به وجود آمد  که باعث تاخیر پرداختی های صندوق شد. با وجود اینکه در سال گذشته 
چندین بار ربیعی بابت عدم پرداخت به موقع حقوق بازنشستگان فولاد مورد تذکر مجلس 
قرار گرفت، اما به روز بودن حقوق این قشر زحمتکش تنها دو ماه در سال 94 دوام آورد 
و تاخیر در پرداخت ها مجدد کلید خورد. امید می رود با برنامه های مدیریت جدید این 

مشکل برطرف شود.

معاون مالیات های مستقیم سازمان امور مالیاتی با اش��اره به اینکه مؤدیان تا 31 تیرماه 
فرصت ارائه اظهارنامه مالیاتی خود را دارند، گفت: تاکنون حدود سه میلیون و 200 هزار 

مؤدی مالیاتی به صورت الکترونیکی اظهارنامه مالیاتی ارائه کرده اند.
حسین وکیلی از مؤدیان مالیاتی خواست هر چه زودتر و در بازه زمانی تعیین شده به پایگاه 

اینترنتی تعیین شده مراجعه و اظهارنامه مالیاتی خود را تسلیم کنند.
وی افزود: چهارشنبه 31 تیر آخرین مهلت تسلیم اظهارنامه های مالیاتی است و طبق 

قانون این زمان قابل تمدید نیست.

معاون مالیات های مس��تقیم سازمان امور مالیاتی گفت: تعداد اظهارنامه های مالیاتی 
دریافت ش��ده در حدود 2 ماه اخیر در مقایس��ه با مدت مشابه پارس��ال نزدیک به 10 
درصد افزایش یافته است. حسین وکیلی تصریح کرد: بازه زمانی برای ارائه الکترونیکی 
اظهارنامه های مالیاتی از اوایل خرداد آغاز شده است و مودیان می توانند تا پایان تیر ماه از 
این طریق نیز اظهارنامه های خود را تسلیم کنند و از معافیت ها و تسهیلات قانونی برخوردار 
شوند. وی گفت: انتظار داریم مؤدیان هرچه زودتر از طریق الکترونیکی اظهارنامه های 

خود را تسلیم کنند.

رییس هیات مدیره صندوق بازنشستگی فولاد:

حقوق بازنشستگان فولاد تاپایان هفته پرداخت می شود
معاون سازمان امور مالیاتی اعلام کرد؛

پایان زمان ارائه اظهارنامه مالیاتی تا 31 تیرماه
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پدیده ش��وم قاچاق، یکی از مهم ترین عوامل 
فروپاشیدگی اقتصاد یک کشور است. قاچاق 
چرخ تولید یک کشور را فلج می کند و به مرور 
زمان، نوآوری و ابتکار را از افراد یک ملت سلب 

می کند.
طی س��ال ه��ای اخیر که کش��ور م��ا دچارتحریم و 
افزایش نرخ تورم ش��د، قاچاق ان��واع کالاها افزایش 
یافت؛ ب��ه نح��وی ک��ه بس��یاری از تولیدکنندگان 
ایران��ی نتوانس��تند محصولات خ��ود را ب��ه فروش 
برسانند؛ زی��را از طرفی با گران��ی و افزایش نرخ تورم 
مواجه بودن��د و از سویی م��ردم ترجیح م��ی دادند 
کالای خارجی واردات��ی و ارزان قیم��ت تهیه کنند 
 و از خرید ک��الای مشاب��ه ایرانی با قیم��ت گران تر

بپرهیزند و همین امر در بسیاری از صنایع باعث شد تا 
تولید کنندگان با ورشکستگی روبه رو شوند و به مرور 

چرخ تولید مملکت در برخی صنایع لنگ شد.

   قاچاق کالا؛ هر ساله باعث خروج ارز زیادی 
ازکشور می شود

آنچه ک��ه امروز ب��ه گفته سی��اری از کارش��ناسان، 
تولیدکنندگان و حتی مس��وولان حکومتی بس��یار 
بااهمیت به نظر می رسد و پایه و اساس ش��کوفایی 
اقتصاد کشور محسوب می شود؛ جلوگیری از قاچاق 
کالاهایی است که خود ما در داخل کشور قادر به تولید  
ساخت آنها هستیم. رهبر معظم انقلاب اسلامی تاکنون 
بارها و بارها در سخنان خود بر جلوگیری از قاچاق و 
کارآفرینی و ایجاد اشتغال در کشور تاکید داشته اند؛ به 
طوری که برمبنای فرمایشات ایشان در سال 92 قانونی 
در خصوص قاچاق تصویب شد که بنا بر این قانون، هر 
فعل یا ترک فعلي که موجب نقض تشریفات قانوني 

مربوط به ورود و خروج کالا و ارز شود قاچاق محسوب 
می شود. مدیرکل تعزیرات حکومتی استان اصفهان 
در این خصوص گفت: قاچاق کالا به زیان منفعت ملی 
است و پیامدهای ناگواری برای اقتصاد یک کشور دارد. 
غلامرضا صالحی اذعان داش��ت: قاچاق کالا در ایران 
سالانه حدود یک میلیون نفر را بیکار می کند و باعث 

خروج بیش از 10 میلیارد دلارارز از کشور می شود.

   رسیدگی به پرونده های قاچاق در اصفهان 
به روز است

وی ادام��ه داد: عم��ده ترین کالای قاچ��اق درکشور 
پوش��اک است و بعد از آن کفش، گوشی تلفن همراه 
و میوه بیشترین اق��لام کالاها و محص��ولات قاچاق 
هستند. مدیرکل تعزیرات حکومتی استان اصفهان 
 عنوان کرد: میوه هایی که به صورت قاچاق وارد کشور 
می شوند نارنگی،پرتقال، سیب، انبه و نارگیل هستند 
که در استان اصفهان به صورت جدی واردات غیرقانونی 
میوه بررسی می شود و تاکنون بسیاری از قاچاقچیان 

میوه دستگیر شده اند.
 صالحی بیان داشت: خوشبختانه رسیدگی به پرونده ها

 در اداره تعزی��رات است��ان اصفه��ان ب��ه روز است و 
پرونده ای نیس��ت که مانده باش��د و به آن رسیدگی 

نشده باشد.
وی در خصوص میزان پرونده های ارسال شده به اداره 
تعزی��رات از آغاز سال 94 تاکنون گف��ت: ازآغاز سال 
94 تاکنون 395فقره پرونده در این اداره واصل شده 
است که همگی این پرونده ها بررسی شده و مختومه 

گردیده اند.
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان اصفهان افزود: اغلب 
این پرونده ها مربوط به قاچاق پارچه، تلویزیون، تلفن 
همراه، سیگار و میوه و دیگر خوراکی ها همچون نوشابه 

و آدامس ب��وده اند و خوش��بختانه در مجموع میزان 
قاچاق نسبت به مدت مشابه در سال گذشته 21درصد 

کاهش یافته است.
صالحی خاطرنشان ک��رد: 95 در صد افراد قاچاقچی 
افراد معمولی هستند و کمتر ردپای باندهای قاچاق در 

پرونده ها دیده شده است.

   کیفی�ت کالاه�ای قاچاق اغلب بس�یار 
نامطلوب است

وی ادامه داد: قاچاقچیان معمولا براساس نیازهای 
 مردم جامع��ه دست به قاچاق کالاه��ا و محصولات

 می زنند؛ به طورمثال در2 سال پیش بیشترشاهد 
قاچاق برنج بودیم، ولی اکنون قاچاق پوشاک درصدر 

جدول قاچاق کالاست.
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان اصفهان دررابطه 
با اقدامات دولت در جلوگیری ازقاچاق کالاها اذعان 
داش��ت: در حال حاضر راه ه��ای مواصلاتی استان 
اصفهان از چهارطرف مورد گشت و بازرسی ش��دید 
ماموران نیروی انتظامی قرارگرفته است و قاچاقچیان 

مجبورند استان اصفهان را دور بزنند.
صالحی تصریح کرد: کیفیت کالاهای قاچاق معمولا 
به حدی نامطلوب است که مجبور به معدوم کردن 
آنها هس��تیم، اما اگر قاب��ل استفاده باش��ند و برای 
سلامتی مردم ضرر و زیان نداش��ته باش��ند، توسط 
سازمان جمع آوری و فروش املاک تملیکي به مزایده 

گذاشته مي شوند. 
وی در م��ورد نحوه همکاری مردم ب��ا اداره تعزیرات 
حکومتی استان عنوان کرد: ش��هروندان گرامی در 
صورت مشاهده کالایی بدون برچسب ایرانی و بارکد 
می توانند مراتب را به اداره تعزیرات خبردهند؛ زیرا 

چنین کالایی مظنون به قاچاق است.

خبر اول
پوشاک؛ عمده ترین کالای قاچاق در استان اصفهان گروه اقتصاد

در صورتی ک��ه از کتاب مورد نیازم یک س��ال استفاده نکنم، آیا قاچاق کالا سالانه یک میلیون نفر را در کشور بیکار می کند
خمس دارد یا خیر؟  

حضرت آیت الله خامنه ای: چنانچه در مرض استفاده و در 
شأن شخص باش�د، خمس ندارد؛ هر چند به طور اتفاقی، 

یک سال از آن استفاده نکند. 

جایگاه تکافل اجتماعی در بهبودی 
معاملات و فعالیت های اقتصادی

 تکافل اجتماعی که خود از مکانیسم های محقق شده تعاون در جامعه 
اسلامی است، به مثابه راهکاری است که در تامین نیازهای همه افراد 
جامعه و به ویژه نیازهای اقتصادی مورد توجه قرار گرفته است. تکافل 
اجتماعی در حقیقت، احساس مسوولیت متقابل بین افراد جامعه یا 
 بین گروه های اجتم��اع برای رفع نیاز نیازمن��دان و برای همیاری و

بر قراری منافع مشت��رک و دفاع از آنهاس��ت )ر.ک: هادوی نیا، علی 
اصغر، فلسفه اقتصاد در پرتو جهان بینی قرآن کریم، ص 373(. در این 
رویکرد، توانمندی های افراد جامعه برای تحقق مصالح و دفع ضررهای 
جمعی، همسو می شود و رفع نیازها با بهبود معاملات و فعالیت های 
اقتصادی در دو مرحله محقق می گردد: مرحله اول با تلاش مطلوب 
 افراد صورت می گیرد و مرحل��ه دوم با یاری رسان��ی دیگران انجام 
می ش��ود. اسلام با ط��رح اصل تناس��ب تلاش و پ��اداش و مالکیت 
خصوصی، زمینه مساعدی را برای تحقق مرحله اول ایجاد کرده و با 
مسوولیت پذیری متقابل افراد جامعه اسلامی به ویژه فعالان اقتصادی 
مرحله دوم را محقق و نسبت به تامین برابر نیازها تاکید ورزیده و با اصل 
اخوت اسلامی به گسترش مطلوب و پایدار آن اقدام کرده است. )رک: 

همان، ص 374 و 378(. 

 آغاز سومین نمایشگاه خانه، مبلمان 
و دکوراسیون مدرن از فردا در اصفهان

سومین نمایشگاه خانه، مبلمان و دکوراسیون مدرن با حضور 101 
مشارکت کننده از 30 تیر تا دوم م��رداد ماه در محل نمایشگاه های 

بین المللی استان اصفهان واقع در پل شهرستان برگزار خواهد شد. 
به گزارش واحد رسانه ش��رکت نمایشگاه های بی��ن المللی استان 
اصفهان، نمایندگان استان های اصفه��ان، تهران، خراسان رضوی و 
فارس در این نمایشگاه انواع مبلمان خانگی و دکوراسیون داخلی را 
عرضه خواهند کرد.  این نمایشگاه طی ساعات بازدید 16 الی 22 در 
9300 مترمربع فضای نمایشگاهی برگزار خواهد شد و آماده بازدید 

علاقه مندان و عموم مردم خواهد بود.  

بر اساس اطلاعیه اداره کل مالیات استان اصفهان؛
عدم ارائه اظهارنامه مالیاتي درمهلت 

 مقررقانوني موجب محرومیت 
از معافیت مالیاتي مي شود

 مؤدیان محترم مالیاتی ب��رای استفاده از هرگون��ه معافیت مالیاتی 
می بایست حداکثرتا تاریخ 94/4/31 نسبت به ارائه اظهارنامه مالیاتی 
اقدام کنند. به گزارش روابط عمومی اداره کل مالیات استان اصفهان، 
ضمن تقدیر وتشکر از مؤدیان محترمی که نسبت به ارائه اظهارنامه 
مالیاتی خود اقدام کرده اند باتوجه به نزدیک شدن آخرین مهلت ارائه 
اظهارنامه مالیاتی عملکرد سال 1393 ش��رکت ها ومشاغل تا پایان 
تیرماه سال 1394 تا تاریخ یکشنبه 94/4/28 براساس گزارش اعلامی 
سازمان امورمالیاتی کشور 65 درصد مؤدیان محترم مالیاتی ادارات 
 امور مالیاتی استان اصفهان دربخش منایع مالیاتی مؤدیان حقوقی،

مؤدیان بند الف، بند ب و بند ج ماده 95 قانون مالیات های مستقیم 
 نس��بت به ارائه اظهارنام��ه مالی��ات الکترونیک از طری��ق سامانه

 www.tax.gov.ir اقدام کرده اند. شایان ذکر است؛ مؤدیان محترم 
مالیاتی برای استفاده از هرگونه معافیت مالیاتی می بایست حداکثرتا 
تاریخ 94/4/31 نسبت به ارائه اظهارنامه مالیاتی اقدام کنند. بدیهی 
است درصورت عدم ارائه اظهارنامه مالیات��ی در مهلت مقرر توسط 

مؤدیان محترم ، همه معافیت مالیاتی مودیان حذف خواهد شد.

وزیر نفت:
 ایران خود را متعهد به تامین

 انرژی جهان می داند 
 وزیر نفت با بیان اینک��ه ایران خود را متعهد ب��ه تامین انرژی جهان

 می داند، گفت: ایران در قلب یک بازار 300 میلیون نفری در منطقه 
واقع شده که قادر است به همه کشورهای منطقه صادرات داشته باشد.
 بیژن نامدار زنگنه با اشاره به نقش سازنده آلمان در مذاکرات هسته ای

اظهار امیدواری کرد که پس از دوره رکود روابط اقتصادی دو کشور 
احیا ش��ود. وی با تاکید بر اینکه آلمان یک شریک قابل اعتماد برای 
ایران است، افزود: ایران دارای نخستین ذخایر گازی و چهارمین ذخایر 
نفتی جهان است که می تواند نقش موث��ری در تامین انرژی جهان 
داشته باشد. وی افزود: ما تا سه سال آینده میزان تولید گاز را به یک 
میلیارد مترمکعب در روز و میزان تولید نفت را به چهار میلیون و 700 
هزار بشکه در روز خواهیم رساند.  وزیر نفت با اشاره به رونمایی از مدل 
جدید قراردادهای نفتی در سپتامبر، گفت: زمینه های خوبی برای 
همکاری با آلمانی ها در زمینه پالایش، ذخیره سازی گاز، پتروشیمی، 

خودروسازی و انرژی های نو وجود دارد.

احکام

سبد خبر

گروه اقتصاد

چندی پیش اعلام شد تا پایان مهلت قانونی تقاضای 
 )FCP(پروانه، 26 متقاضی ارتباط��ات تلفن ثابت
مدارک لازم را به سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی ارائه کرده اند و این سازمان نیز بلافاصله با 
تشکیل کمیته های تخصص��ی بررسی تقاضاها را 
آغاز کرده است. این تقاضاها در سه بخش ش��رایط 
ورودی از نظر ظرفی��ت سهامداری های مشترک 
بین متقاضیان و همچنی��ن بین متقاضیان و سایر 
دارندگان پروان��ه و صلاحیت ه��ای عمومی مورد 
بررسی قرار گرفته و قرار اس��ت اقدامات لازم برای 
تکمیل مراحل صدور پروانه به متقاضیانی که همه 
شرایط را دارا باشند، اعلام شود. به گفته مسوولان 
تلاش رگولاتوری بر این است ک��ه تمامی فرآیند 
بررسی تقاضاها و صدور پروان��ه حداکثر ظرف دو 

ماه نهایی شود.

رییس انجمن افزودنی های خوراکی صنایع غذایی ، 
با اشاره به اینکه 70 درصد افزودنی های مصرفی در 
کشور وارداتی و 30 درصد تولید داخل هس��تند، 
گفت: رفع تحریم ها اثر عمده ای در این حوزه خواهد 
گذاشت، اما باید مراقب باشیم تولید داخل که موجب 
اش��تغالزایی و حفظ منابع ملی شده، لطمه نبیند.

پرویز جهانگیری اظهار ک��رد: متاسفانه با توجه به 
قاچاق افزودنی ها و از سوی دیگر واردات این مواد با 
نام دیگر به خاطر تعرفه بالا نمی توان آمار دقیقی از 
میزان واردات به صورت کلی یا رسمی ارائه داد. وی 
از واردات برخی مواد افزودنی که از پودر آلومینیوم 
تولید شده و بسیار مضر هستند خبر داد و تصریح 
کرد: پیشنهاد می ش��ود مردم م��واد افزودنی که 
دارای علامت استاندارد و ثبت پروانه ساخت وزارت 

بهداشت هستند ، خریداری کنند.

 پایگاه هندی لایو مینت طی گزارش��ی نوشت: 
بانک های دولتی هند آم��اده اند تا به محض لغو 
تحریم های ایران، از گسترش مبادلات تجاری با 

این متحد دیرینه هند منتفع شوند.
توافق 14 جولای، که موجب لغو تحریم ها علیه 
ایران خواهد شد، این پتانسیل را برای این بانک 
ها به وجود می آورد تا از ص��ادرات نفت ایران به 
هند و صادرات مواد غذایی، دارو و خدمات مرتبط 

با فناوری اطلاعات هند به ایران حمایت کنند.
بانک های بزرگ هندی از استیت بانک هند گرفته 
تا بانک ملی پنجاب و آی دی بی آی بانک اعلام 
کرده اند که منتظر مشخص شدن زمان و نحوه 
دقیق لغو تحریم ها هستند تا ارتباطات تجاری 
خود را مجددا فعال کنند و خدمات بانکی کاملی 

را برای مبادلات تجاری دو کشور فراهم سازند.

نمایندگان شرکت های خودروسازی آلمانی همراه 
معاون صدراعظم این کشور به ای��ران آمده اند تا با 
برگزاری جلس��اتی گشایش هایی میان همکاری 
خودروسازان آلمانی با ایرانی ها در تولید محصولات 
جدید و سرمایه گذاری فراهم شود.  در این سفر علاوه 
بر معاونان وزیر اقتصاد و انرژی آلمان و مس��وولان 
سیاسی اقتصادی این کشور، روسا و اعضای هیات 
مدیره 20 شرکت بزرگ آلمانی حضور دارند. رییس 
بخش تولید خودروهای ش��رکت مرس��دس بنز، 
مدیر روابط بین الملل شرکت فولکس واگن، مدیر 
عامل BASF بزرگ ترین شرکت صنایع شیمیایی 
جهان، رییس اتحادیه تولید کنندگان ماشین آلات 
صنعتی آلمان و عده دیگری از مدیران صنایع بزرگ 
کشورهای مطرح جه��ان قرار است با مس��وولان 

اقتصادی کشورمان دیدار کنند.

مدیرعامل سازم��ان منطقه آزاد قشم با اش��اره به 
موفقیت ایران در مذاکرات هسته ای، گفت: منطقه 
آزاد قشم با برنامه ریزی قبلی، خود را آماده ورود به 
شرایط پس��ا تحریم و توسعه مناسبات اقتصادی 
و تج��اری در عرصه های بین الملل��ی کرده است. 
حمیدرضا مومنی افزود: این راهبرد منطقه آزاد قشم 
 با هدف تامین حداکث��ری منافع ملی و منطقه ای 
کشورمان در دوران پسا تحریم اجرا می شود. وی 
با بیان اینکه منطقه آزاد قشم از جهت نرم افزاری و 
سخت افزاری آماده ورود به شرایط پسا تحریم می 
شود، گفت: افزایش تولیدات صادرات محور یکی 
 از رویکردهای این سازم��ان در دوران پس از رفع 
تحریم هاست. مومنی گفت: در دور جدید مناسبات 
تجاری با جهان باید خود را تجهیز و توانمند کنیم تا 

منافع کشور به نحو مطلوب تامین شود.

صدور پروانه های ارتباطات 
تلفن ثابت تا 2 ماه آینده

70درصد افزودنی ها 
وارداتی اند

بانک های هندی آماده 
مراودات مالی با ایران

 نمایندگان مرسدس بنز
 و  فولگس  واگن به   ایران آمدند

قشم ؛ آماده ورود به شرایط 
پسا تحریم

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

سرمایه گذار آمریکایی پس از سفر به ایران:
 فضای کسب و کاری بهتر

 از ایران برای سرمایه گذاران 
غربی پیدا نمی شود

یک سرمایه گذار آمریکایی که اخیرا به ایران سفر کرده 
است گفت: ایران مساعد برای سرمایه گذاری سرمایه 
گذاران آمریکایی است و شما نمی توانید فضای کسب 
و کاری بهتر )از ای��ران( برای سرمایه گ��ذاران غربی 

تصور کنید.
پایگاه آمریکایی نیویورک پست طی گزارشی نوشت: 
هانس هومس، مدیرعامل صن��دوق تامین گری لاک 
کپیتال پس از سفر 9 روزه ای که ماه گذشته به ایران 
داش��ته، اکنون معتقد است، این کشور مس��اعد برای 

سرمایه گذاری سرمایه گذاران آمریکایی است.
هومس با برشمردن مشخصه های اقتصاد ایران نظیر 
جمعیت بسیار آموزش دیده و جوان می گوید: »شما 
نمی توانید فضای کس��ب و کاری بهتر )از ایران( برای 

سرمایه گذاران غربی تصور کنید.«
وی افزود: شرکت های آمریکایی نظیر پیتزا هات این 
کشور 78 میلیون نفری را پ��س از تحریم ها به عنوان 

بازار بزرگ بعدی خود می بینند.
بر اساس گزارش ها، ش��رکت های نفتی غربی اولین 
شرکت هایی هستند که با سرمایه گذاری 100 میلیارد 
دلاری زیرساخت های انرژی ایران را نوسازی خواهند 
کرد. ش��رکت های خودروسازی نیز پس از چند دهه 
محرومیت از بازار ایران، خود را برای ورود مجدد به این 

بازار آماده می کنند.
ایران و قدرت ه��ای جهانی هفته گذش��ته به توافقی 
دست یافتن��د که موجب لغ��و تحریم ه��ا علیه ایران 
خواهد ش��د. هومس در ادامه گف��ت: هرچند ممکن 
 است کاهش نهایی تحریم ها دو سال طول بکشد، اما

سرمایه گذاری خارجی آغاز می ش��ود و بازار سرمایه 
توسعه می یابد.

معاون وزیر جهاد کشاورزی گفت: طرح  کارشناسی شده ای برای 
» آزاد شدن قیمت« نان و عرضه به صورت » تک نرخی« به هیات 

دولت ارائه شد، اما مورد موافقت رییس جمهور قرار نگرفت.
 علی قنبری در واکنش به بخشنامه اخیر دولت در خصوص امکان 
افزایش 6درصدی کالاهای اساسی با موافقت سازمان حمایت 
افزود: آرد و نان جزو کالاهای یارانه ای بوده که دولت برای عرضه 
آن در جامعه، یارانه زیادی می پردازد؛ بنابراین نان کماکان تنها با 

نظر دولت، امکان افزایش قیمت دارد.
وی گفت: برای تعیین قیمت نان، کارگروهی متشکل از وزرای 

صنعت و کشاورزی، بهداش��ت و معاون اجرایی رییس جمهور 
و سایر بخش های مرتبط تشکیل می ش��ود و درباره قیمت نان 
تصمیم گیری می کند، که در شهرستان ها این کارگروه با ریاست 
استانداران و دستگاه های مربوطه است. قنب��ری افزود: بر این 
اساس، به خلاف سایر کالاهای اساسی، تعیین قیمت آرد و نان به 

سازمان حمایت سپرده نشده است.
وی اظهار داشت: شیوه دوگانه قیمت گذاری نان و اعمال آزادپزی 
20درصدی نانوایی ها زمینه فس��اد و رانت ایجاد کرده و باعث 

خروج  آرد های دولتی از نانوایی و نشر آن در بازار شده است.

رییس هیات عامل ایمیدرو گفت: سرمای��ه گذاری در بخش 
 معدن، سبب افزایش س��ه برابری در تولی��د ناخالص داخلی

 می شود. مهدی کرباسیان اظهار داشت: بخش معدن به عنوان 
پایه اصلی تولید محصولات صنعتی، جایگاه ویژه ای در اقتصاد 

جهانی دارد. 
وی ادام��ه داد: طبق برآوردهای جهانی، هر یک درصد رش��د 
 در تولید ناخالص داخلی )GDP( برای بخش معدن، رش��د 
3 درصدی در تولید ناخالص داخلی )GDP( کل را به همراه 
دارد. از همین رو است که کشورهای غیر معدنی با واردات مواد 

خام معدنی، به فرآوری این مواد می پردازند.
رییس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به وجود ذخایر غنی معدنی 
در ایران به عنوان پشتوانه و محرک توسعه صنایع، در صورت 
تجهیز و فرآوری مواد معدنی، جهشی حقیقی در اقتصاد کشور 
ایجاد می کند، تصریح کرد: ب��ا توجه به میزان ذخایر اکتشاف 
شده تاکنون جزو10کشور دارای معادن غنی جهان محسوب 
می شویم و بدون تردید با اکتشاف پهنه های مختلف کشور، 
این جایگاه ارتقا پیدا خواهد کرد و در نتیجه، زمینه های توسعه 

جهشی را فراهم می کند.

واحد اطلاعات اقتصادی اکونومیست با پیش بینی رشد سالانه 
5,2 درصدی برای اقتص��ادی ایران طی چهار س��ال آینده از 
احتمال صعود هف��ت پله ای ای��ران در رده بندی بزرگ ترین 

اقتصادهای جهان تا سال 2020 خبر داد.
واحد اطلاعات اقتصادی اکونومیس��ت در گزارشی از وضعیت 
اقتصادی ایران پیش بینی کرد اقتصاد ای��ران در سال جاری 

میلادی رشد 2 درصدی را تجربه کند.
بر اس��اس پیش بینی این موسس��ه مطالعاتی که ب��ا توجه به 
موفقیت مذاکرات هس��ته ای و لغو تحریم ها انجام شده است 

اقتصاد ایران طی چهار سال آینده؛ یعنی در فاصله سال های 
2016 تا 2019 به طور متوسط رش��د سالان��ه 5,2 درصدی 

خواهد داشت.
اکونومیست با اشاره به جایگاه بیس��ت و نهم اقتصاد ایران در 
میان اقتصادهای بزرگ جهان از نظر نرخ مبادل��ه ارز در بازار 
پیش بینی کرد: ایران در سال 2020 با صعود هفت پله ای در 

جایگاه 22 قرار خواهد گرفت.
سوئیس، آرژانتین، تایوان، سوئد و تایلند از جمله کشورهایی 

هستند که ایران آنها را پشت سر خواهد گذاشت.

بلومبرگ با اش��اره به اینکه در پی توافق هسته ای واردات ایران 
از آسیا افزای��ش قابل ملاحظه ای پیدا می کند، نوش��ت: تولید 
کنندگان آسیایی از بزرگ ترین برندگ��ان فضای جدید ایجاد 

شده خواهند بود.
 ایران به زودی برای تجارت با بقیه کشورهای جهان آزاد خواهد 
بود. این بدان معناست که نفت بیشتری ب��ه بازار جهانی صادر 
خواهد ش��د، اما همه چیز از هواپیما گرفته تا خودرو وارد ایران 
خواهد ش��د. تولید کنندگان آسیایی از ب��زرگ ترین برندگان 
 فضای جدید ایجاد شده خواهند بود؛برای مثال در صنعت خودرو، 

ایرانی ها قطع��ا اقدام به خرید خودروهای تولید ش��رکت های 
آسیایی خواهند کرد. به گفته آنا ماری بایسدن، رییس موسسه 
بی ام آی ریسرچ،  این کشور قبل از تحریم ها بیش از یک میلیون 

دستگاه خودروی آسیایی خریده بود.
وی افزود: این فرصتی استثنایی برای خودروسازان آسیایی است 
و این اتحادیه همچنین انتظار دارد ص��ادرات قطعات خودرو، 
گوش��ی های تلفن همراه، یخچال و دیگر لوازم خانگی به ایران 

افزایش یابد.
گفتنی است؛ کشورچین نیز از شرایط جدید منتفع خواهند شد.

صعود 7 پله ای ایران در رده بندی بزرگ ترین اقتصادهای جهان تا سال 2020 تک نرخی شدن قیمت نان منتفی شد

لغو تحریم ایران فرصتی طلایی برای شرکت های آسیایی استافزایش 3 برابری تولید ناخالص داخلی با سرمایه گذاری در بخش معدن

واحد اطلاعات اقتصادی اکونومیست پیش بینی کرد؛ معاون وزیر جهاد کشاورزی:

بلومبرگ:رییس هیات عامل ایمیدرو مطرح کرد؛

دی
حم

از ا
مهن



استان اصفهان در مسیر تردد 9 استان کشور قرار 
گرفته و دارای 25 هزار کیلومتر راه همسنگ و 

11هزار کیلومتر راه غیر همسنگ است.
با این وجود حکایت نقاط حادثه خیز همچنان 
در جاده های اصفهان باقی اس��ت تا علی رغم 
کاهش میزان تلفات ج��اده ای در نوروز سال جاری به 
یمن ایستگاه های سلامت فرماندهی انتظامی استان، 

همچنان سایه مرگ در این جاده ها احساس شود.

   فقط جابه جا می شود
از سال 92تا کنون، مس��وولان استانی ابراز می کنند 
که نقاط حادثه خیز جاده های است��ان در حال رفع و 
رجوع است و با این وجود، هر زمان که مس��وولان ذی 
ربط صحبت می کنند، نه تنها از آمار این نقاط کم نشده 
که بر تعدادشان افزوده شده است. گویی نقاط حادثه 
خیز حذف نمی ش��ود، بلکه از نقطه ای به نقطه دیگر 

جابه جا می شود!
به واقع مشخص نیس��ت ساخت و یا تعمیر جاده های 
استان مطابق کدام استاندارد و توسط چه پیمانکارانی 
انجام می شود، که قصه نقاط حادثه خیز را پایانی نیست.

پیچ های تند، نبود گارد ریل، نداشتن روشنایی کافی، 
ناهمواری جاده، نداش��تن دید کافی و در نهایت صاف 

و کفی بودن جاده در سفره��ای طولانی مدت و برای 
رانندگان ناکارآمد می تواند به مرگ منجر شود. طی 
چند سال اخیر تنها اتف��اق مبارکی که در حل و فصل 
نقاط حادثه خیز جاده های استان افت��اده، اعلام آمار 
یکسان توسط مسوولان ذی ربط است که تا چند سال 
قبل تنوع آمار نقاط حادثه خیز نیز قوز بالا قوز حوادث 

رانندگی بود.
اواخر اسفند سال گذش��ته مدیر راه��داری اداره کل 
راه و شهرسازی اصفهان از اصلاح 1۴۸ نقطه پر خطر 
خبر داد، اما رییس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان 
اصفهان اعلام کرد که تنها اقدام انجام ش��ده، آش��کار 
سازی این 1۴۸ نقطه بوده است وتا حذف کامل خطر 
از این محورها هنوز فاصله داریم.  به عبارت دیگر خطر 
تنها در 16 حادثه خیز به طور کامل حذف شده و هنوز 
در جاده های این استان 125نقطه حادثه خیز وجود 
دارد. با آغاز موج دوم سفرهای تابس��تانی قاعدتا باید 
مس��اله همان125نقطه بررسی می شد که خبرآمد 
تعداد نقاط حادثه خیز استان به 160نقطه رسیده است!

به گفته مدیر راهداری اداره کل راه و شهرسازی استان 
اصفهان و به گزارش ایرنا ،160نقطه حادثه خیز اصفهان 
توسط کارش��ناسان راهداری و پلی��س راه این استان 
شناسایی شده است و بر اساس اولویت، نسبت به رفع 

آنها اقدام می شود. دادخواه توضیح می دهد که عملیات 
اصلاح نقاط حادثه خیز جاده ها و بزرگراه های استان 
اصفهان از سال 92 آغاز و همچنان ادامه دارد وعملیات 
اصلاح برخی از نقاط حادثه خی��ز براساس بضاعت و 
امکانات اداره کل راه و شهرسازی انجام شده است. گویا 
قرار است برای تسریع در عملیات رفع نقاط حادثه خیز 
استان، بخشی از پروژه ها ب��ه بخش خصوصی واگذار 
ش��ود. دادخواه در نهایت اعلام می کند ک��ه در 2 ماه 
آینده شاهد نتایج اصلاحات انجام شده در جاده های 

استان خواهیم بود.
 و حالا ب��رای بی خطر کردن فوری نق��اط حادثه خیز 
استان تمهی��دی اندیشیده ش��ده تا ش��اید از میزان 
تصادفات کاسته شده و در عین حال کمبود بودجه، توی 
ذوق نزند:» رییس اداره حمل و نقل مسافر و پایانه های 
اصفهان از نصب چراغ گردان در نقاط حادثه خیز این 
استان به منظور کاهش حوادث رانندگی خبرمی دهد.«

رییس پلیس راه استان معتقد است هنگامی می توان 
گفت نقاط حادثه خیز در جاده ها وجود ندارد که به طور 
کامل حتی احتمال خطر در محورهای پر خطر نیز به 
صفر برسد. به گفته سرهنگ رضای��ی، اصفهان یکی 
از پرترددترین جاده های کش��ور را به خاطر موقعیت 
جغرافیایی به خود اختصاص داده است و بنابراین وجود 

 حتی کمترین تعداد نقطه حادثه خیز در جاده های
 این استان جال��ب نیس��ت و باید با در نظ��ر گرفتن 
بودجه های مناسب و همکاری ارگان های مربوط این 

مشکل بر طرف شود.

   جاده های مرگ
 سال گذشته بیش از یک میلیون و 300 هزار سفر در 
اصفهان انجام شده و می توان متصور شد که در صورت 
وجود مشکل در جاده های مواصلاتی استان، چه حجم 

تصادف و مرگ می تواند رخ دهد.
مشکل جاده های اصفه��ان گویا به وجود نقاط حادثه 
خیز خلاصه نمی ش��ود و تردد همزمان ماشین های 
سنگین و مسافربری و شخصی به همراه کفی و تخت 
بودن جاده ها، خس��تگی رانندگان را باعث ش��ده که 
در این صورت نقاط حادثه خیز و حضور ماشین های 

سنگین در جاده ها خطر را دو چندان خواهد کرد.
به همین دلیل فرماندهی انتطامی استان برای نخستین 
بار سال گذشته ایستگاه های سلامت را در جاده های 
استان اجرایی کرد و با کاهش میزان تلفات رانندگی، 
نوروز9۴این طرح، کشوری شد. در نوروز سال جاری 
نیز وجود ۴0 ایس��تگاه سلامت در جاده های استان، 
کاهش32درصدی تلفات و تصادفات ج��اده ای را در 
اصفهان موجب شد. به همین دلیل است که همزمان 
با آغاز سفرهای تابس��تانی مدیر کل راه و شهرسازی 
استان، خواهان بازگشت دوباره ایستگاه های سلامت 
است تا رانندگان با استراحت در این نقاط بتوانند بدون 
خستگی به مسیر خود ادامه دهند که البته این طرح نیز 

همانند همیشه درگیر بودجه است.

   شاه کلید حل مشکلات
رییس پلیس راه استان برای حل و فصل کامل مشکلات 
جاده های اصفهان که حالا خستگی رانندگان در رأس 
آن قرار گرفته، پیشنهاد ایجاد مجتمع های بین راهی 

استاندارد را مطرح می کند.
رییس پلی��س راه استان می گوی��د:» راه هاي استان 
اصفهان یکنواخت، با محرک هاي بصري کم بوده که 
نتیجه آن وقوع واژگوني هاي متعدد در راه هاي برون 
شهري است به نحوي که حدود 50 درصد از تصادفات 
استان از ن��وع واژگوني بوده و عمده تلف��ات نیز در اثر 
همین واژگوني هاست.« برای کاهش این نوع تصادفات 
 ایجاد مجتمع های بین راهی استاندارد ضروری به نظر 
می رسد. اماباید گف��ت که  این تع��داد مجتمع هاي 
خدماتي و رفاهي که با اهداف مختلف در استان اصفهان 
ایجاد شده،تاثیر چنداني در کاهش حوادث نداشته  که 
چرایی آن توسط فرمانده��ی انتظامی استان بررسی 
شده است. در این تحقیق سه عامل اطلاعات رانندگان 

از مجتمع ها و استقب��ال رانندگ��ان از مجتمع هاي 
 خدماتي رفاهي و تاثیر مجتمع ها در خواب آلودگي، 
مجتمع هاي خدماتي رفاهي بین راهي مورد ارزیابي 

قرار گرفته است.
در  تحقیق یاد شده مشخص شد که اطلاعات رانندگان 
از مجتمع هاي خدماتي رفاهي بین راهي محدود بوده 
و کاربري آن از نظر رانندگان مبهم است. در عین حال 
استقبال رانندگ��ان به دلیل وضعیت بد بهداش��تي و 
تداخل خودروه��اي سبک و سنگین، قیمت نس��بتاً 
بالاي اجناس ارائه شده در این مجتمع ها و پایین بودن 
کیفیت خدمات در عمده مجتمع هاي خدماتي رفاهي 

بین راهی، کم بوده است.
 به اعتقاد سرهنگ رضایی، راننده باید قبل از شروع سفر، 
مکان هاي توقف را برنامه ریزي کرده و حداقل هر دو 
ساعت یکبار توقف کند تا هوشیاري اش افزایش یابد.

وجود امکان��ات رفاهي و استراحت گ��اه هاي مناسب 
اطراف، نقش بسیار مهمي در ارتقاي سطح ایمني راه ها 
ایفا مي کند. در صورتي که محل مناسب براي استراحت 
راننده فراهم نباشد، نمي توان انتظار داشت که رانندگان 
با استراح��ت و ایمني کافي در ج��اده رانندگي کنند. 
نتایج تحقیق انجام شده نشان مي دهدکه 66 درصد 
تصادفات ناشي از خستگي در راه هایي اتفاق افتاده است 
 که بیش از 100 کیلومتر بوده ان��د. یکي از مهم ترین

تس��هیلات راه ، مجتم��ع ه��اي بزرگ مجه��ز براي 
استراحت رانندگان در راه هاي برون شهري است. در 
کشورهاي پیشرفته مکان هاي استراحت در چند سطح 
 مختلف و در فواصل خاص )عموماً 50 – ۸0 کیلومتر(

 احداث مي شود.
 می توان گفت اگر جایگاه مناسبی ب��رای استراحت 
 راننده نباشد،راننده زمانبندي سفر را تغییر داده و در

 زمان هایي رانندگي می کند که باید خوابیده باشد. از 
سوی دیگر راننده به دلیل خستگی شدید یک مکان 
نامناسب و غیر ایمن نظیر شانه راه یا خطوط افزایش و 
کاهش سرعت رمپ هاي خروجي را براي توقف انتخاب 
مي کند که هم براي رانندگان متوقف شده و هم براي 
سایر رانندگاني که در مسیر حرکت مي کنند خطرناک 
است. به همین دلیل باید اطلاع رساني مناسب جهت 
شناساندن مجتمع هاي خدماتي رفاهي بین راهي و 
فرهنگ سازي توقف در زمان خستگي و خواب آلودگي 
انجام شود و در عین حال نظارت بر عملکرد مجتمع ها 
در زمینه وضعیت بهداشتي و خدمات ارائه شده، ارتقا 
یاب��د. د ر زمان هاي پیک ترافی��ک و افزایش تقاضاي 
سفر، ایس��تگاه هاي موقت به منظور ایجاد انگیزه به 
جهت توق��ف کوتاه م��دت رانندگان ایجاد ش��ود. در 
 نهایت راه هاي ایجاد انگیزه و جذب مس��افران توسط

 مجتمع هاي خدماتي رفاهي بررسی شود.

مدیر کل آموزش فني و حرفه اي استان اصفهان گفت: در سه ماهه نخست سال جاري اداره 
کل آموزش فنی و حرفه ای استان توانست یک میلیون و ۸۸0 هزار  نفر-ساعت آموزش 

فنی و مهارتی در سطح استان ارائه دهد. 
ابوطالب جلالی با اشاره به ضرورت توسعه آموزش های مهارتی افزود: به دلیل موقعیت 
صنعتي و وجود ظرفیت هاي کشاورزي سیاست این اداره کل تعدیل رشته هاي خدمات 
و واگذاري آنها به بخش خصوصي و همچنین افزایش ظرفیت هاي صنعت و کشاورزي 

بوده است.
به گفته مدیر کل فنی و حرفه ای استان،آموزش های مهارتی یکی از ابزار های مورد نیاز برای 
توسعه اشتغال در سطح جامعه محسوب و توانمند سازی نیروی انسانی با استفاده از این 
آموزش ها امکان پذیر است. وی ادامه داد: اصفهان نیز یکی از استان های صنعتی در سطح 

کشور تلقی می شود که ارتقای سطح مهارتی افراد برای اشتغال در بخش های صنعت در 
استان امری مهم و ضروری تلقی می شود.  جلالی با بیان اینکه آموزش های مهارتی در 
اصفهان از جمله ضروریات محسوب می شود، ادامه داد: در این راستا آموزش فنی و حرفه ای 
استان همه ساله با تمام توان نسبت به ارائه آموزش های مهارتی به متقاضیان اقدام می کند.

مدیر کل آموزش فني و حرفه اي استان اصفهان با اش��اره به وجود ۴50کارگاه آموزشی 
در استان گفت: در مقایسه با سال گذشته این اداره کل در بخش خوشه صنعت 3 درصد، 

کشاورزي 2 درصد افزایش داش��ته است و همچنین در بخش خوشه خدمات 2 درصد 
کاهش داشته که این امر را در راستاي تقویت بخش خصوصي بیان کرد.

جلالی از شناسایی شغل ها و خوشه های جدید شغلی در اصفهان خبر داد و اظهار داشت: 
شناسایي خوشه هاي شغلي جدید به ویژه سنگ و گیاهان دارویي و رصد شغلي آموزش 
دیدگان در بخش دولتي و آموزشگاه هاي آزاد از اولویت هاي این اداره کل بوده و اقدامات 

مناسبي نیز صورت پذیرفته است.

هیکل گلدانی تا  نا هنجاری های عصبی

جوانان زیادی هستند که این روزها تحت تاثیر بمباران تبلیغاتی 
شبکه های ماهواره ای، ومربیان بدن سازی باشگاه های ورزشی با 
هم سن و سال هایشان هزینه های چند صد هزار تومانی حتی 
میلیونی را آن هم به ص��ورت ماهانه برای تهی��ه مکمل هایی 
 تحت عنوان مکمل های غذایی متحمل می ش��وند تا شکم شان

را ش��ش تکه کرده و ب��ه بازوانشان حجم دهن��د و به اصطلاح 
خودش��ان هیکل گلدانی بس��ازند و تیشرت های چسبانشان 
نیز بر تن بنشیند. ای��ن تبلیغات اثر گذاری زی��ادی به ویژه در 
 گروه های نوجوان��ان و جوانان که به دنبال ظاه��ری جذاب ترند 
داشته و آنها را به سوی استفاده از این مواد آن هم بدونه مراجعه 

به پزشک متخصص می کشاند.
اینکه آیا این مکمل ها می تواند برای بدن ضرر داش��ته یانه را 
در گفت و گو با دکت سید منصور هاشمی فشارکی، کارشناس 
دارو معاونت غذا ودارو به بحث و گفت وگو نشستیم که در ادامه 

می خوانید.
وی در ابتدا به معنای لفظ مکمل پرداخت و اینچنین بیان کرد 
مکمل همچنان ک��ه از اسمش پیداست تکمی��ل کننده است. 
مابعض��ی مواقع نیاز به یک م��اده خاصی مث��لا پروتئین برای 
بدن داریم ک��ه در حالت عادی نمی توانی��م آن را تامین کنیم 
برای مثال یک ورزش��کار با وزن 150کیلو ب��رای اینکه بتواند 
در یک مسابقه وزنه برداری ش��رکت کند گاهی نیاز دارد یک 
کیلو پروتئین خالص در روز دریافت کند برای این کار این فرد 
باید روزانه پنج کیلو گرم گوشت مصرف کند تا بتواند یک کیلو 
پروتئین را ب��ه بدنش اضافه کند و این امر ب��رای او یک معضل 
خواهد بود در صورتی که می توانیم این کار را با پودر پروتئین 
خالص به همان میزان یک پنجم برسانیم که راحت تر مصرف 
ش��ده و نیاز بدن او را تامین کند.این مکمل های ورزشی انواع 
مختلفی دارند که در طبقه بن��دی آنها ما یک سری پروتئین و 
آمینا اسید داریم ودسته دوم ترکیب��ات حاوی هیدرو کربن یا 
هیدرو کربن پروتئین ودسته دیگر حاوی مشتقاتی هستند که 

می توانند عاطفه تولید کنند.
در بین این مکمل ها ما مکمل های��ی داریم که در بازار تجاری 
حاوی آلودگی هس��تند؛ یعنی فرد به خاطر اینکه سریع بتواند 
به هیکل ورزشکاران برسد به جای پروتئین یا پروتئین هیدرو 
کربن مقداری از هورمون ها به این مکمل ها اضافه می ش��ود و 
مشکل از اینجا آغاز می ش��ود البته بازار مکمل های تغلبی به 
خاطر بحث اقتصادی یک بازار جهانی است و یک بازار بس��یار 
سود آور ما مکمل های100در صد تغلب��ی کاملا مشابه نمونه 
واقعی راهم داریم در همین شهر خودمان چندین کارگاه تولید 
مکمل های تغلبی که کاملا شبیه مکمل واقعی تولید می کردند 

را کشف و منهدم کرده ایم.
چرا این هورمون ها به این مکمل ها اضافه می شود ؟

مهم ترین بحث نا خالصی هورمون های استروییدی هستند که 
به هفت دلیل به این مکمل ها اضافه می ش��ود؛ افزایش حجم 
عضله، افزایش نی��روی عضله، کاهش زمان خس��تگی عضله، 
 افزایش حالت تهاجمی،کوتاه ش��دن زم��ان بهبودی ضایعات،

داشتن قیافه ورزشکاران زیبا. هر دارویی حتی ساده ترین داروها 
ممکن است یک سری عوارض جانبی به همراه داشته باشد. نکته 
مهم این که همانطور که پزشک می آید میزان اثر بخشی دارو 
را با عوارض آن مقایسه می کند ود ر صورتی که تشخیص دهد 
میزان اثر بخشی دارو برای بیم��ار بیشتر از ضررش است آن را 
برای بیمار تجویز می کند در مورد استروئید نیز باید این گونه 
اقدام ش��ود متاسفانه این استروئیدها یک معضل جامعه و یک 

مشکل بهداشتی درمانی جدی برای جوانان است.
عوارض مصرف این داروها استروئیدهای هورمونی 

که به مکمل ها اضافه می شود کدام است؟
افس��ردگی ناش��ی از مصرف استروئیدها آنقدر شدید است که 
حتی در یک شکس��ت جزیی در یک ورزش��کار آن افسردگی 
منجر به خود کشی می ش��ود، اما حجم تبلیغ��ات اینترنتی و 
ماهواره ای و ش��کل زیبای بدنی علل اصلی هس��تند که فرد را 
به سمت مصرف استروئیدها می برن��د و حتی فرد عوارض آن 
را هم به جان می خرد. آمار علم��ی دقیق نشان می دهد که در 
ورزشکارانی که استروئید مصرف می کنند حملات قلبی پنج 

برابر از ورزشکارانی است که استروئید مصرف نمی کنند. 
در بحث افس��ردگی عارضه استروئیدها حالات تهاجمی و عدم 
کنترل خشم کسانی که این مواد را مصرف می کنند ۴,6 برابر 

بیشتر از کسانی است که استروئید مصرف نمی کنند.
 از جمل��ه عوارض دیگ��ر مصرف ای��ن مواد مشک��لات خونی،

پوستی و زیبایی،ریزش موی سر، اختلالات غدد بر اثر مصرف 
طولانی مدت و عوارض ناباروری چون هورمون های داخل این 

استروئیدها بر روی غدد جنسی اثر می گذارند.
مکمل هایی که فرد مجاز به مصرف آن است کدام 

می باشد؟
 تنها مکمل هایی را فرد می تواند مص��رف کند که مورد تایید 
وزارت بهداش��ت است و محل عرضه قانونی  آن داروخانه ها و 
مشخصات آن این است که اگر تولید داخل باش��د کد سلامت 
و تی آر سی و سی دی سلامت روی آن است واگر تولید خارج 
باش��د باید لیبل سلامت سازمان غذا و دارو روی آن حک شده 

باشد.

گپ و گفت
نقاط حادثه خیز دوباره قد کشیدطاهره جعفری

کمین حادثه در جاده های اصفهان
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برگزاری  2 میلیون نفرساعت آموزش مهارت در اصفهان
در سه ماهه نخست سال جاری حاصل شد؛

پرده اول: معاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی 
گف��ت: ام��روزه ش��اهد افزایش مس��تمر نرخ 
تحصیلکردگان دانشگاهی بیکار هستیم و عوامل 
اجتماعی، سیاسی، فرهنگی، مدیریتی و آموزشی 
در این موضوع تاثیرگذار است. پرند نداش��تن 
مهارت های مورد نیاز جهت کس��ب فرصت ش��غلی 
را از عوامل عمده بیکاری دانس��ت و خاطرنشان کرد: 
بیکاری فارغ التحصیلان دانشگاهی علاوه بر آسیب های 
اقتصادی ناشی از عدم اثربخشی سرمایه گذاری های 

آموزشی منجر به آسیب های اجتماعی نیز می شود.
پرده دوم: مدیرکل اطلاعات و آمار جمعیتی سازمان 
ثبت احوال گفت: رقم ازدواج های بالای سن 35 سال در 
کشور رو به افزایش است.  علی اکبر محزون  افزود: در 
حال حاضر سه میلیون و990 هزار و ۷۴1 جوان دارای 
تحصیلات عالی ازدواج نکرده و در سن ازدواج در کشور 
وجود دارد که از این تعداد ی��ک میلیون و 9۷3 هزار و 
6۷2 نفر آنها پسر و دو میلیون و 1۷ هزار و 69 نفر آنها 

دختر هستند.
پرده سوم: تعداد زندانیان تحصیلکرده، 1۸,5درصد 

رشد کرده است.
تلنگر: شیفت آسیب های اجتماعی به سمت و سوی 
تحصیلکردگان حکایت از آن دارد که نوع آسیب ها در 
حال تغییر بوده و از  سرقت ساده، توزیع مواد مخدر و...به 
سمت و سوی جرائم سازمان یافته تر حرکت کرده است. 
در این صورت، قوانین تنبیهی باید تغییر کرده و مباحث 
پیشگیری از جرم نیز بای��د با جدیت بیشتری پیگری 
ش��ود. افزایش سن ازدواج و بیکاری، نشان از دورخیز 
جرائم به سمت و سوی قشر تحصیلکرده جامعه دارد 

که آمار زندان نیز این امر را تایید می کند.
این تغییر مدل و نوع جرائم و آسیب های اجتماعی را 
می توان آسیب های»یقه سفی��دان« نامید که بدون 
شک در زمره آسیب های نوپدید دسته بندی می شود.

   تلنگری برای تمام فصول
از جمله آسیب ها و جرائمی که در دنیای یقه سفیدان 
بسیار پرقدرت ظاهر شده، جرائم فضای مجازی است. 

آمار پرونده ها و دستگیرشدگان نشان می دهد که اکثر 
این افراد، به خصوص هکرها و برداش��ت کنندگان از 
حساب افراد، دارای تحصیلات لیسانس به بالا و ضریب 

هوشی بالایی هستند.
ریی��س انجم��ن مددک��اران اجتماعی ایران رش��د 
آسیب های اجتماعی در میان افراد تحصیلکرده را نوعی 
تلنگر به جامعه و مس��وولان می داند. حسن موسوی 
چلک معتقد است که افزایش 1۸,51 درصدی تعداد 
زندانیان تحصیلکرده ، چندین دلیل مختلف دارد. یکی 
از مولفه ها آن است که امروزه ش��اخص تحصیلات در 
ایران افزایش یافت��ه است. همچنین ترکیب جمعیت 
ایران جوان و فعال بوده و تنوع و تغییرات آسیب پذیری 
در ایران به سمت آسیب هایی است که جوانان را جذب 
می کند؛ به عنوان مثال قاچاق مواد مخدر خصوصا مواد 
صنعتی، آسیب های ناش��ی از فضای مجازی، مسائل 
اخلاقی و سرقت های خرد معمولا جوانان را درگیر خود 

می کند. بنابراین وقتی ساختار جمعیتی به این صورت 
تغییر پیدا می کند، غیرطبیعی نیس��ت که به همان 

نسبت آمار مجرمان تحصیلکرده کشور افزایش یابد.
او ضمن تایید این نکته که جرائم جدید و آسیب های 
نوپدید نیاز به تحصیل بیشتردارد، ب��ه جرائم فضای 
مجازی اش��اره می کند که بیشتر مجرمان مرتبط با 
چنین جرائمی جوانان تحصیلکرده هستند، زیرا فرد 
بی سواد و کم سواد نمی تواند؛ مرتکب جرائم سایبری 
ش��ود. او البته تاکید میکند که معمولا جرائم در میان 
افرادی که تحصیلات عالیه دارند، کمتر است اما به دلیل 
شرایطی که در کشور از لحاظ جوانی جمعیت و رشد 
میزان تحصیلکردگان وجود دارد، تغییر نوع جرائم و 

سایر تغییرات، طبیعی به نظر می رسد.

   طبیعی است!
به نظر می رسد با رش��د سطح علمی جامعه و حضور 

عناصر ارتباط جمع��ی همانند اینترن��ت و ابزارهای 
استفاده از آن، تغییر نوع بزه و جمعیت هدف آن نباید 
دور از انتظار باش��د. اما در عین حال درگیر شدن قشر 
تحصیلکرده و جوان جامعه در دام آسیب و جرم، ایجاد 
و کشف بزه را سخت تر خواهد کرد. به همین دلیل بر 
تغییر قوانین و شیوه برخورد با اینگونه مجرمان تاکید 
می شود؛ چرا که بسیاری از آنها قاعدتا برای نخستین بار 
مرتکب جرم می شوند و حضور طولانی مدت در حبس، 

شاید درمان مناسبی نباشد.
موسوی چلک، اما خیلی با این تفسیر موافق نیست. به 
اعتقاد او زمانی این موضوع برای ما تبدیل به یک بحران 
می ش��ود که سطح تحصیلات در جامعه رشد نداشته 
باشد و آسیب های جامعه همان آسیب های سنتی باشند 
که افراد با تحصیلات کم نیز بتوانند مرتکب شوند. اما 
وقتی آسیب ها به سمت آسیب هایی می روند که نیاز به 
آموزش دارد و شاخص آموزش در کشور نیز بالا می رود، 

موضوع غیرطبیعی نیست. موسوی چلک برای دور زدن 
و پیشگیری از این نوع آسیب نوپدید معتقد است که باید 
نهادهای اجتماعی کار خود را به درستی انجام دهند؛ به 
عبارت دیگر اقتصاد، خانواده، آموزش، مذهب و حکومت 
کارکرد درستی داشته باشند؛ چرا که جامعه ای که این 
پنج نهاد در آن کار خود را به درستی انجام دهند،  در 
مسیر درستی حرکت خواهد کرد  و رشد آسیب های 

اجتماعی و جرائم در آن کمتر خواهد بود.

   خانواده کارکرد لازم را ندارد
حدود ۷5 درصد جرائم در ارتباط با مواد مخدر است و 
سرقت های خرد نیز افزایش یافته که می توان به ندرت 
ردپای تحصیلکردگان را نیز در این جرائم دید. چلک 
 علت این موض��وع را در منافع اقتص��ادی مواد مخدر 

می داند.
 به عبارت دیگر اگر فرد امنیت اقتصادی داشته باشد 
به دنبال چنین جرائمی نمی رود. همچنین زمانی که 
آمار سرقت خرد در جامعه افزایش می کند، نشانگر آن 
است که مردم برای تامی��ن نیازها و معیشت آنی خود 
دچار مشکل شده اند، لذا مرتکب چنین سرقت هایی 

می شوند.
از سوی دیگر رشد کلاهبرداری ها و البته تغییر شیوه 
کلاهبرداری ها، افزایش ش��رکت های کاغذی، ریشه 
کن نشدن هرمی ها و ... نشان از آن دارد که قشر جوان 
و تحصیلکرده با نا امید شدن از بازار کار رسمی کشور به 
دنبال شیوه های غیر قانونی و البته سریع الوصول برای 

رسیدن به پول رفته است.
به گفته موسوی چلک، امروز مولفه ه��ای موجود در 
خانواده ها نشان می دهد که خانواده آن انس��جام لازم 
را ندارد. ط��لاق افزایش یافت��ه، ازدواج کاهش یافته، 
زمان گفت وگ��و در خانواده کمتر ش��ده، فقر محبت 
بیشتر شده و دعاوی مربوط به عس��ر وحرج و الزام به 
تمکین و ترک انفاق افزایش یافته است. بنابراین مشکل 
این است که نهادها به درستی کارک��رد خود را انجام 
 نمی دهند و  نیاز به بازنگری در این کارکردها احساس 

می شود.

زیر پوست شهر

خزش آسیب های اجتماعی به سمت تحصیلکردگان

ای
ره 

زوا
ی 

لیل
عه

جام
وه 

��ر
گ



مهلت نقل و انتقالات لیگ برتر 
تمدید شد

روابط عمومی سازمان لیگ فوتبال ایران اعلام کرد: به منظور 
حمایت و همکاری با باش��گاه های لیگ برت��ر و بنا به پیشنهاد 
کمیته نقل و انتقالات و موافقت نایب رییس فدراسیون و ریاست 
سازمان لیگ، مهلت نقل و انتقالات ب��رای بازیکنان داخلی تا 
پایان وقت اداری مورخه دوشنبه 94/5/5 تمدید شد. همچنین 
آخرین مهلت نقل و انتقالات بازیکن��ان نیازمند ITC با توجه 
به اعلام قبلی به سیستم فیفا TMS ساعت 24 روز پنجشنبه 
 94/5/1می باشد. شایان ذکراست؛ تمامی مراحل درخواست 
ITC ب��رای بازیکنان قرض��ی باید در بازه زمان��ی فوق صورت 
پذیرد.گفتنی است؛ شروع مس��ابقات لیگ پانزدهم پنجشنبه 
 94/5/8می باش��د .ابتدا صحبت از تمدید یک هفته ای نقل و 
انتقالات بود، اما گویا برخی تیم ها به این موضوع اعتراض کردند 
و در نهایت سازمان لیگ تصمیم گرفت پنج روز دیگر به تیم ها 

فرصت دهد تا بازیکنان مورد نظرشان را جذب کنند.

صبا به مصاف ذوب آهن می رود
دو تیم صب��ای قم و ذوب آه��ن در دیداری تدارکات��ی به مصاف هم 
می روند.تیم صبای قم روز جمعه این هفت��ه در یک بازی تدارکاتی 
به مصاف تیم ذوب آه��ن خواهد رفت. طی توافقی ک��ه علی دایی و 
یحیی گل محمدی با یکدیگر داشته اند، این بازی در قم برگزار خواهد 
شد. تیم صبای قم در حال حاضر در پردیس کرج اردو زده است و تا روز 

پنجشنبه اردوی این تیم ادامه خواهد داشت.

ملوان؛ تیم بي قراردادها
11بازیکن فصل گذشته ملوان در فاصله یک روز به پایان نقل و 
انتقالات لیگ برتر هنوز هیچ قراردادی با این باشگاه امضا نکردند.

در حالی که فصل نق��ل و انتقالات لیگ برتر ام��روز 30 تیر ماه 
به پای��ان می رسد باش��گاه ملوان هن��وز قراردادی ب��ا بازیکنان 
فصل گذش��ته خود هم انجام نداده اس��ت و 11 بازیکن این تیم 
هنوز بدون قرارداد هس��تند. بازیکنانی مثل مازی��ار زارع، فرید 
یوسف زاده،  محمد آبشک، ایمان صادقی، ف��رزاد حاتمی و ... از 
جمله بازیکنان بدون قرارداد ملوان هس��تند. این در حالی است 
که برخ��ی رسانه ها از پیوستن حمید علی عس��گر به ملوان خبر 
می دهند یا حتی صحبت از شکایت این باشگاه از رضا حقیقی به 

خاطر حضور در صبای قم سخن می گویند.

خلعتبری آمد و گل زد
محمدرضا خلعتبری بعد از برطرف شدن مصدومیتش  برابر تیم ملی 

ترینیداد و توباگو به میدان رفت.
خلعتبری با آمادگی کامل به میدان رفت و تک گل سپاهان را زد اما 
سپاهان در این دیدار نتیجه را واگذار کرد. خلعتبری در این بازی در 
کنار پریرا و شریفی به میدان رفت تا دوباره در فصل جدید سپاهان باز 

هم خط حمله ای خطرناک داشته باشد.

تماس تیم علی دایی با قاسم دهنوی
قاسم دهنوی هافبک فصل قبل ذوب آهن ک��ه مذاکراتی هم 
با استقلالی ها داش��ت، به احتمال فراوان فص��ل آینده در تیم 

صبا توپ بزند. 
قاسم دهنوی بازیکن جنجالی فصل های نق��ل و انتقالات که 
سال قبل با ذوب آهن نتوانست ادامه بدهد، مذاکراتی با صبای 
قم، تیم علی دایی داشته و به احتمال فراوان فصل بعد برای تیم 
او به میدان می رود. مذاکرات دایی و دهنوی بسیار مثبت بوده 
است و سرمربی سابق پرسپولیس اعلام کرده آنها اصلا مشکل 
مالی ندارند. دایی همچنین امیرحسین صادقی و علی عسگر دو 
مدافع فصل قبل استقلال و پرسپولیس را هم می خواهد. او به 

دنبال این است که سه بازیکن خارجی هم جذب کند.

چپ استقلال روی هوا!
تماس تلفنی میان مدیران عامل دو باشگاه استقلال و سپاهان 
کافی بود تا باش��گاه اصفهانی از خواسته ه��ای مالی خود برای 
صدور رضای��ت نامه یعقوب کریم��ی کوتاه بیای��د و رقم 450 
میلیونی را به 250 میلیون تومان کاه��ش بدهد. رقمی که به 
نظر می رسید سرانجام قفل آبی پوش شدن این بازیکن جوان 
را باز کند، اما برخلاف تمام پیش بینی ها روند مذاکرات میان 
استقلالی ه��ا و کریمی بر سر نحوه پرداخ��ت پول درخواستی 
سپاهان به بن بست خوردند تا بار دیگر آبی پوش شدن یعقوب 
به تعویق بیفتد. گویا استقلالی ها مدعی شده اند در صورتی پول 
رضایت نامه کریمی را به طرف اصفهانی پرداخت می کنند که 
این مبلغ از قرارداد مالی فصل آتی یعقوب کس��ر شود، اما این 
شرط مورد موافقت بازیکن قرار نگرفت تا اختلافات پیش آمده 
سپاهانی ها را برای صدور رضایت نام��ه کریمی مردد کند. در 
همین گیر و دار سپاهانی ها ب��رای واگذاری بازیکن مازاد خود 
یک مشتری دست به نقد دیگر هم پیدا کردند، اما این مشتری 
باب میل کریمی نبود و این بازیکن ترجیح داد در صورت جدایی 

از سپاهان راهی استقلال شود تا تیمی دیگر.

اخبار کوتاه
گروه ورزش
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بازیکن سابق تیم ملی معتقد است بخش عمده ای 
از مشک��لات به وجود آم��ده در قضیه حق پخش 

تلویزیونی ناشی از ضعف در فدراسیون است.
رسول کربکندی درباره اختلاف فدراسیون فوتبال 
و صداوسیما در قضیه حق پخش تلویزیونی، اظهار 
کرد: فدراسیون فوتبال نمی توان��د حق و حقوق 
باشگاه ها را از تلویزیون بگیرد. در تمام دنیا بخش 
عمده ای از درآمدها از طریق حق پخش تلویزیونی 
است. باش��گاه ها هم که مشکل اقتصادی دارند از 
این طریق نمی توانند هیچ س��ودی ببرند. صدا و 
سیما خیلی با قدرت با این قضیه برخورد می کند. 
سال گذش��ته فدراسیون به این منظ��ور مانع از 
پخش یک هفته از مس��ابقات لیگ برتر ش��د، اما 
دو مرتبه همه چیز به روال ع��ادی بازگشت. این 
موضوع بر می گردد به نداشتن قدرت فدراسیون 
در احقاق حق باشگاه ها که باعث آسیب رسانی به 

تیم ها می شود.
بازیک��ن سابق تیم مل��ی افزود: اگ��ر در آن زمان 
با قاطعیت ای��ن موض��وع را دنب��ال می کردند و 

می گفتند که مجل��س باید بودج��ه تلویزیون را 
بیشتر کند، اکنون مشکل حل می شد.

وی درباره استف��اده از داوران جوان در بازی های 
لیگ گفت: ه��ر جوانگرایی یک سری تبعات دارد 
چه بازیکن جوان باشد، چه داور. با توجه به اینکه 
تعداد زیادی از بازی ها را داوران جوان سوت زدند، 
اشتباه و تاثیرگذاری آن در بازی ها پیش آمد. باید 
بپذیریم که اشتباه ها طبیعی است و به دلیل اینکه 
در بازی های سنگی��ن از آنان استفاده ش��د، این 

اشتباهات رقم خورد.
کربکندی اف��زود: همچنین اختلاف��ات به وجود 
آمده میان دپارتمان و کمیت��ه داوری نیز در این 
امر تاثیر گ��ذار بود. کنار رفت��ن قهرمانی و ترکی 
باعث از دس��ت دادن دو داور بین المللی ش��د و 
مجبور ش��دند جوان ها را جایگزین کنند. زمانی 
که ناهماهنگی بین دپارتمان وجود دارد، تناقضی 

بین چی��دن داورها به وجود م��ی آید و مشکلات 
را گردن همدیگر م��ی اندازن��د. در مجموع باید 
نگاهمان این باش��د که جوانگرای��ی در داوری را 
بپذیریم. قطعا اشتباه داورانی که از سال گذشته به 
لیگ برتر اضافه شدند، در فصل پیش رو می تواند 

به حداقل برسد.
سرمرب��ی سابق ذوب آهن با اش��اره ب��ه وضعیت 
سخت افزاری لیگ ای��ران هم گفت: امکانات بهتر 
از گذشته شده، اما ورزش��گاه ها به حد استاندارد 
نرسیده است. در ح��ال حاضر باش��گاه ها بیشتر 
تحت تاثیر مشکلات مالی هستند. وضعیت مالی 
جامعه بد است. وضعیت نقدینگی و بودجه در اکثر 
ادارات و نهادها به دلیل مشکلات اقتصادی دچار 
مشکل ش��ده است که این موضوع بر باشگاه های 

ما تاثیر می گذارد.
وی اف��زود: 10الی11 روز بیشتر به ش��روع لیگ 

برتر نمانده است و هنوز بعضی از تیم ها مشکلات 
 مدیریتی، مال��ی و مربیگری دارند. این مس��ائل 
می تواند لیگ ما را به دو گروه تقس��یم کند؛ یک 
بخش از تیم ها برنامه ریزی منظم داش��تند و در 
حال آماده سازی هستند، اما برخی از تیم ها هنوز 
تمرینات خود را ش��روع نکرده اند، شرایط مدیر و 
مربی مشخص نیس��ت و این مسائل لیگ فوتبال 
ما را دچار مشک��ل می کند. تیم ه��ا قراردادهای 
میلیاردی می بندن��د اما توانای��ی پرداخت آن را 
ندارند. هنوز وضعیت راه آهن، پیکان و فولاد نوین 
مشخص نیس��ت. امسال به ش��رایط باشگاه ها در 
لیگ پانزدم خوش بین نیستم. از نکات مثبت لیگ 
چهاردهم جوانگرایی در تیم ها بود که کربکندی 
هم در این باره گفت: سن بازیکن��ان در تیم ملی 
بالا ب��ود، بنابراین باید تغیی��رات عمده ای در تیم 
داده می شد و جوانگرایی لازم بود که خوشبختانه 

این کار جواب داد. فصل قب��ل بازیکن های جوان 
خوبی در تیم ه��ا دیدیم و اکثر آن��ان به تیم ملی 
دعوت شدند. به نظر من اگر با یک شیوه منطقی 
جوانگرایی انجام شود شادابی و نشاط بیشتری به 

لیگ برتر بر می گردد.
سرمرب��ی سابق تیم ه��ای ذوب آه��ن و سپاهان 
تغییرات در نیمکت را نس��بت به گذش��ته کمتر 
دانست و گفت: دلیل اصلی این است که باشگاه ها 
پول ندارند. در مجم��وع اگر ما با مطالعه و بررسی 
در طول فص��ل مربی را انتخاب کنی��م این تغییر 
کمتر اتفاق می افتد و سپس نقش مدیریت در آن 
تعیین کننده است. وی در پایان گفت: وقتی مربی 
را به این سرعت عوض می کنیم نمی توانیم حق و 
حقوقشان را بدهیم و کار به شکایت و رای کمیته 
 انضباطی می کشد و در نهایت حکم صادر ش��ده

 بی تاثیر می شود. باید به این مسائل توجه ویژه ای 
داشته باشیم، بتوانیم برنامه ریزی بهتر و بیشتری 
داشته باشیم و سعی کنیم این مس��اله را به طور 

منطقی حل کنیم.

فدراسیون تنیس روی میز کشورمان مدت هاست 
که با سرپرست اداره می شود و طولانی شدن روند 
بی رییسی این فدراسیون و بلاتکلیفی اش، صدای 
اعتراض جامعه تنیس روی میز را بلند کرده و این 
افراد خواه��ان برگزاری هر چ��ه سریع تر مجمع 
فدراسیون هستند. این در حالی است که فارغ از 
 برنامه های مرسوم که روال عادی فدراسیون هاست،

تنیس روی میز کشورمان رقاب��ت های انتخابی 
المپیک 2016 را نیز پی��ش رو دارد که از اهمیت 
بس��یاری برخوردار است، اما ب��ه دلایلی نامعلوم، 
وزارت ورزش و جوانان به این امر ورود پیدا نکرده 

است.
ثبت ن��ام از کاندیداه��ای ریاس��ت فدراسیون از 
مدت ها قبل انجام ش��ده است، اما وزارت ورزش 
و جوانان هنوز زمانی برای برگزاری مجمع تعیین 
نکرده و فعلًا امورات فدراسیون زیر نظر سرپرست 
اداره می ش��ود، با این حال انتصابات وی و برخی 
تصمیم گیری های انجام ش��ده، صدای اعتراض 
جامعه تنیس روی میز را بلند کرده است. وضعیت 
بلاتکلیف فدراسیون موجب شده تا تقویم اجرایی 
سال 94 نیز تدوین نشود که این مساله موجبات 
سردرگمی هیات های استانی تنیس روی میز را 
فراهم ک��رده است؛ زیرا هیات ها بایس��تی برنامه 
مس��ابقات خود را با تقوی��م فدراسیون هماهنگ 

کنند ک��ه بدی��ن ترتی��ب وضعیت ن��ا مشخص 
فدراسیون، برهیات های استانی نیز تاثیر گذاشته 

و به نوعی روال کار آنها را مختل کرده است.

   تقویم اجرایی س�ال 94 هنوز ارس�ال 
نشده است

ریی��س هیات تنی��س روی میز است��ان اصفهان 
یک��ی از اف��راد معت��رض نس��بت ب��ه وضعی��ت 
بلاتکلیف ای��ن فدراسیون است ک��ه در این باره 
می گوی��د: برگ��زاری انتخاب��ات فدراسیون های 
ورزش��ی ی��ک پروس��ه قانون��ی را بای��د پش��ت 
سر بگ��ذارد. از زم��ان حضور دکت��ر سجادی در 
وزارت ورزش تلاش ش��ده انتخاب��ات بهتر و بی 
طرف به انج��ام برسد ک��ه جای قدردان��ی دارد، 
اما نکته مهمی ک��ه باید مورد توجه ق��رار گیرد، 
 اهمی��ت تعیی��ن تکلیف برخ��ی فدراسی��ون  ها

نس��بت به فدراسیون  های دیگر است، همچنان 
که فدراسیون تنیس روی میز مسابقات انتخابی 
المپیک 2016 و رقابت  ه��ای آسیایی را پیش رو 
دارد و برگزاری مجم��ع انتخاباتی این فدراسیون 
باید در اولویت باش��د. مهدی تکابی با اش��اره به 
بلاتکلیفی جامعه تنی��س روی میز م��ی افزاید: 
سعادتمند در دوره سرپرستی خود در فدراسیون، 
در بحث همگانی و محیط زیست گام  های مثبتی 

را برداشت و اراده کار کردن در بحث تنیس روی 
میز در حوزه همگانی را به وجود آورد. وی با اشاره 
به انتقادات مطرح از سرپرست فدراسیون تنیس 
روی میز می گوید: تعدد انتصاب��ات یکی از نقاط 
ضعیف دوران سرپرستی سعادتمن��د است؛ زیرا 
این مساله به صلاح دوران سرپرستی نیست و باید 
این فرصت را در اختی��ار رییس آینده فدراسیون 
بدهیم که با سلیقه خود نیروهایش را انتخاب کند. 
تکابی غیر تخصصی بودن انتصابات را نیز یکی از 
انتقادات وارد می داند که با توج��ه به تعداد زیاد 
نیروهای متخصص زیادی در بدنه جامعه تنیس 
روی می��ز، ضرورتی پی��دا نمی کن��د و ادامه می 
دهد: در حالی که چه��ار ماه از سال جاری سپری 
می شود، هنوز تقویم فدراسیون ارائه نشده است 
و چندین بار نیز ب��ه صورت تلفنی ب��ا سرپرست 
فدراسیون، خواست��ار ارائه تقویم ش��دم؛ زیرا در 
شرایطی که تقویم اجرایی فدراسیون تدوین نشده 
است، هیات های استانی نمی  توانند برنامه ریزی 

درستی داشته باشند.

   رقابت پرتعداد کاندیداها برای ریاست 
فدراسیون

هنوز زمان��ی برای برگ��زاری مجم��ع انتخاباتی 
فدراسیون اع��لام نشده است، ام��ا رییس هیات 

تنیس روی میز استان اصفه��ان در این خصوص 
نیز می گوید: با توجه به صحبت  هایی که با اعضای 
مجمع و روسای هیات  های استانی داشته  ایم، برآیند 
صحبت ها نشان می  دهد که اعضای مجمع اجازه 
حضور افراد غیر متخصص در رأس فدراسیون را 
نمی دهند و بدون تردید فردی حائز رأی اکثریت 

خواهد شد که از خانواده این رشته باشد.
به گفته تکابی تعدادی از کاندیداهای فدراسیون 
تنی��س روی می��ز نام ه��ای بزرگ��ی هس��تند و 
پیش بینی می  ش��ود تمام کاندیداها بر روی یک 
گزینه به اجماع نظ��ر برسند. وی ب��ا بیان اینکه 
دوران سرپرستی سعادتمند در فدراسیون تنیس 
روی میز رو به پای��ان است، تاکی��د دارد جامعه 

تنیس روی میز کش��ور و اعضای مجمع خواستار 
برگزاری مجم��ع در آینده نزدیک هس��تند؛ زیرا 
تاخیر بیش از این به صلاح این رش��ته ورزش��ی 

نیست.
در حال حاضر افراد زیادی برای ریاست فدراسیون 
تنیس روی میز ثبت نام کرده اند که در این لیست 
نام زارع پور، ریی��س سابق فدراسی��ون و مهران 
قارداش��ی، دبیر سابق فدراسیون دیده می شود و 
به نظر می رسد این دو رقابت سنگینی را پیش رو 
داشته باشند که البته قارداشی از وجهه بیشتری 
نزد جامعه تنیس روی میز برخوردار است و به نظر 
می رسد حمای��ت وزارت ورزش را نیز پیش روی 

خود داشته باشد.

کربکندی: زور فدراسیون به صداوسیما نمی رسد

وزارت ورزش برای انتخاب رییس جدید به اجماع نرسیده است

سردرگمی هیات های استانی به واسطه بلاتکلیفی فدراسیون تنیس روی میز

خبر برگزار نشدن سوپرجام مطلبي که دیروز 
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به آن پرداختیم نشان داد که سازمان لیگ و 
 نظرات��ي که در آن ص��ادر مي ش��ود همواره 
نمي تواند از صلابت و وجاهت لازم برخوردار 
باشد. حالا اما زمان شروع لیگ برتر چالشي 
است که پس از برگزار نش��دن سوپرجام مي تواند 
سازمان لیگ را مورد آزمایش قرار گیرد. اصلا زیبنده 
نیست که برخي تیم ها که در خواب بودند و زمان را 
براي تمرین��ات و یارگیري از دس��ت دادند حالا به 
سازمان لیگ فشار بیاورند و این سازمان نیز نتواند 
مقاومتي از خود نشان ده��د و در نهایت قافیه را به 

کساني که مي خواهند زمان بخرند ببازد.
موضوع این است که اگر قرار باشد در نهایت سازمان 
لیگ در این چالش شکس��ت بخورد و مجبور شود 
لیگ را دیرتر برگزار کند،  بیشتری��ن تیم هایي که 

از این وضعیت متضرر مي شوند تیم هاي اصفهاني 
سپاهان و ذوب  آهن خواهند بود.

مدیرعامل سبزپوشان اصفهاني نسبت به خبر تعویق 
احتمالي مسابقات واکنش نشان داد.

مدیرعامل باش��گاه ذوب آ هن گفت: ب��ه هیچ وجه 
با آغاز رقابت های لیگ برتر در خ��ارج از زمانی که 
سازمان لیگ برتر عنوان کرده است موافق نیستیم.

سعید آذری اظهار داشت: متاسفانه ظرف چند روز 
اخیر خبرهایی ب��ه گوش می رسد که ب��ار دیگر به 
 شأن لیگ برتر ایران به عنوان لیگی که در راستای
 حرفه ای شدن گام بر می دارد، خدشه وارد می کند.

وی بیان کرد: با اینکه تیم ذوب آهن به همراه نفت 
تهران آخرین تیمی بود که فصل گذشته را به پایان 
رساند، بلافاصل��ه برنامه های خ��ود را سازماندهی 
کرد تا بتواند خودش را برای ش��روع لیگ در زمانی 

که سازمان لیگ برتر تعیین ک��رده بود، آماده کند 
و با وجود وقت کمتری که داش��ت تمام توانش را به 

کار گرفت تا از سایر تیم های لیگ برتر عقب نماند.
آذری ادامه داد: جلس��ات متعددی برگزار کردیم تا 
بتوانیم تی��م را به خوبی ببندی��م و از طرفی اردوی 
تمرینی خوب��ی در ایران و ترکیه برگ��زار کردیم تا 
بتوانیم در موع��د مقرر آماده حض��ور در لیگ برتر 
ش��ویم که خبرهایی مبنی بر تعوی��ق و فشارهایی 
 برای ش��روع دیرت��ر از موعد لیگ برتر م��ا را نگران

 می سازد. 
 مدیرعامل ذوب آهن اضافه ک��رد: همین جا اعلام 
می کنم که به عنوان باش��گاهی که سعی می کند 
برنامه مدار حرکت کند به هیچ وجه با شروع همراه 
با تعویق لیگ برتر موافق نیستیم و تیم هایی که به 
زمان اعلام شده توسط سازمان لیگ احترام گذاشتند 

نبایستی قربانی سایر تیم هایی شوند که دوست دارند 
با فشار به سازمان لیگ، شروع مسابقات را به تعویق 
بیندازند. وی در پایان گف��ت: بحث من صرفاً  بحث 
آماده بودن ی��ا نبودن تیم ها نیس��ت،  موضوع نظم 
برگزاری مس��ابقات است که نباید دائم دستخوش 
سلایق شود. ش��ک نکنید که این تغییر زمان ها به 
روند حرفه ای شدن فوتبال ضربه وارد می کند و این 

موضوع اصلا به صلاح فوتبال نیست.
البته سپاهاني ها هم اعلام کرده اند که مخالف برگزاري 
خارج از موعد لیگ برتر هس��تند و در صحبت هایي 
که داش��تند به این موضوع اش��اره کردند که آماده 
برگزاري مسابقه در زمان و تاریخي که سازمان لیگ 
برتر هستند. البته خوشبختانه سعید فتاحي به عنوان 
مسوول برگزاري مسابقات،  آب پاکي را روي دست 
کساني که خواهان تعویق لیگ بودند ریخت و گفت 

چنین چیزي امکانپذیر نیست.
سعید فتاحی، مسوول برگزاری این رقابت با اعلام 
این خبر گفت: امکان تعوی��ق رقابت های لیگ برتر 
 این فصل به هیچ عنوان وجود ن��دارد و این بازی ها

 روز هشتم مرداد آغاز می شود. وی افزود: با توجه به 
در پیش بودن مسابقات مقدماتی جام جهانی روسیه، 
مسابقات مقدماتی المپیک ریو دو ژانیرو و رقابت های 
لیگ قهرمانان آسیا تغییر در زمان آغاز این بازی ها 
امکان پذیر نیست. فتاحی تاکید کرد: هرگونه تغییر 
در زمان شروع این رقابت ها منوط به تصمیم مهدی 
تاج، نایب رییس فدراسی��ون و رییس سازمان لیگ 

فوتبال است.
مسوول برگزاری رقابت لیگ برتر در مورد صحبت های 
یکی از مربیان لیگ برت��ر در مورد نحوه قرعه کشی 
 این فصل و 58 روز تعطیلی در زمان نیم فصل رقابت ها 
گفت: قرعه کشی رقابت های این فصل نیز مثل سال 
گذشته بدون هیچ شائبه ای برگزار و تیم ها بر اساس 
اعدادی که به آنها تعلق گرفت رقبای خود را شناختند 
 و همانطور که مس��تحضر هس��تید این قرعه کشی

نیز به صورت زنده از صداو سیما پخش شد. فتاحی 
افزود:همچنین فقط 28 روز در نیم فصل رقابت ها 

برگزار نمی شود. 

خبر
بحث دوباره تعویق شروع لیگ برتر 

حق اصفهاني ها در ميان است برای قضاوت در مسابقات جهانی؛

کلاهدوزان راهی برزیل شد
داور بین الملل��ی هندب��ال اصفهان ب��رای قضاوت در 

مسابقات هندبال جهانی مردان عازم برزیل شد.
فدراسی��ون جهان��ی هندب��ال ب��رای قض��اوت در 
 مس��ابقات جهانی برزیل، یک کوبل داوری از ایران را

 انتخاب کرد.
مجید کلاهدوزان داور بین المللی هندبال اصفهان به 
همراه علیرضا موسویان برای قضاوت در این مسابقات 
به برزیل سفر کرده اند و پس از ش��رکت در برنامه های 
تعیین شده توسط کمیته فنی مسابقات به امر قضاوت 

خواهند پرداخت.
کلاهدوزان پیش از این به همراه محس��ن کرباسچی 
دیگر داور بین المللی هندبال اصفهان، سابقه قضاوت 
در مسابقات المپیک و بازی های آسیایی و رقابت های 
جهانی را داشت و پس از خداحافظی کرباسچی، کوبل 
داوری بین المللی خود را ب��ه همراه موسویان تشکیل 
داد. وی ب��ه هم��راه موسویان نیز 
در چند سال گذشته در میادین 
بس��یاری حضور داش��ته است و 
سال گذشته نیز این کوبل داوری 
فین��ال بازی ه��ای آسیایی 
قض��اوت  را   2014

کردند.
به گزارش فارس، 
در این مسابقات 
در  تی��م   24
گ��روه  چه��ار 
ش��ش تیم��ی 
شرکت دارند و از 
آسی��ا کشورهای قطر، 
ک��ره جنوب��ی و ژاپن 

حضور دارند.

مدافع تیم فوتبال پرسپولیس گفت: قبل از آمدن به ای��ران از هموطنانم که در این 
کشور بازی می کردند اطلاعات گرفتم و می دانس��تم پرسپولیس بیشترین هوادار را 
دارد. لوکا ماریچ درباره اینکه دیرتر از سایر ورزش��کاران به تیم ملحق ش��ده، گفت: 
طبیعی است دو هفته از تمرینات آماده سازی را از دست دادند، مشکلاتی در ناحیه پا 

داشتم الان رفع شده و هر روز بهتر می شوم.
 زمانی که مصدوم ب��ودم تا جایی که امکان داش��ت تمرین ک��ردم و در حال حاضر 
وضعیت بهتری دارم. وی در پاس��خ به این سوال که در مدتی که ب��ا تیم کار کردید 

ش��رایط را چطور دیدید؟ اظهار داش��ت: با کیفیت کار می کنی��م، بازیکنان زحمت 
می کشند و از اینکه می بینم بازیکنان 100 درصد توانشان را برای تمرین می گذارند 
لذت می برم. مدافع پرسپولیس در پاسخ به این سوال که قبل از حضورتان در این تیم 
چقدر از سرخ پوشان شناخت داشتید؟ عنوان کرد: مطالبی خوانده بودم، می دانستم 
پرسپولیس بیشترین هواداران را دارد. از هموطن هایم که در ایران بازی کرده بودند 
نیز اطلاعاتی گرفتم و تا اینجا هم برایم خوب بوده است. ماریچ چند روزي در تمرین 

ذوب آهن هم شرکت کرده بود.

در دیدار اخیر رییس جمهور با ورزش��کاران بار دیگر موضوع اهمیت ورزش بانوان و 
لزوم توجه و برنامه ریزی ویژه برای رشد و توسعه امکانات آن مورد تاکید قرار گرفت، 

آیا این تاکیدات راه گشای مشکلات ورزش بانوان خواهد شد؟
دکتر حسن روحانی در دیدار با اهالی ورزش سخنانی مهمی را درباره ورزش و لزوم 
توجه به آن بیان کرد. در این دیدار، رییس جمهور به اهمیت ورزش بانوان و افتخار  
آفرینی آن در عرصه بین المللی اش��اره کرد و گف��ت: در ورزش بانوان باید در سطح 
جهانی به گونه ای کار کنیم که دنیا متوجه شود اسلام، اخلاق و فرهنگ ما با ورزش 

بانوان نه تنها در تضاد نیست بلکه حضور آنان در عرصه مسابقات جهانی هم ضروری 
و هم موجب افتخار ماست.

روحانی همچنین خاطرنشان کرد: وقتی یکی از بانوان قهرمان کشورمان با حجاب در 
سکوی جهانی قرار می گیرد، باعث افتخار مضاعف است، ضمن اینکه از جمله اتهاماتی 
که به دروغ مطرح می کنند این است که اسلام ضد زن است و فرصت حضور زنان در 
جامعه را فراهم نمی کند و بین زن و مرد تبعی��ض قائل است، این در حالی است که 

هیچ آیین و مکتبی مانند اسلام به زیبایی، جایگاه و شأن بانوان را بالا نبرده است.

سخنان رییس جمهور برای راه گشایی ورزش بانوانماریچ: آمده ام به پرسپولیس کمک کنم



علیرضا معین، گوینده پیشکسوت رادیو: 
۸۰ درص��د گویندگان جوان ب��ا تکنیک های 
گویندگی آش��نایی ندارن��د. نرمش های فک، 
دهان، تنفس، صدا و... جزو تکنیک های جهانی 
است که دانس��تنش برای گویندگان ضرورت 
دارد و گوینده ای که به ط��ور مثال می خواهد 
یک ساعت حرف بزند، به وسیله این تکنیک ها 
باید بداند چطور خود را همچون فوتبالیس��ت 
برای ورود به میدان گرم کند. من در کارگاه های 
خود بیان می کنم که بیشتر از ۸۰ درصد مردم 
صدای خوبی دارند، حتی افرادی هم هستند که 
صداهای فوق الع��اده ای دارند که ممکن است 

نتوانند در رسانه از آن استفاده کنند.

دکتر سیدحسن هاشمی، وزیر بهداشت: 
تعهد سیاست گذاران و نی��ز ارائه دهندگان 
خدمت، نقش کلی��دی در ادامه اجرای طرح 
تحول سلام��ت دارد، اما یک��ی از مشکلات 
عمده ما در اجرای این طرح بیمه ها هستند و 
معتقدیم تجمیع بیمه ها نه صرفا برای کاهش 
هزینه ها، بلکه برای برای داش��تن خریداران 
واحد خدمت و نیز پرهیز از اتخاذ سیاست های 
موازی ضروری است. در واق��ع یکی از نقاط 
آسیب پذیر در اجرای ط��رح تحول سلامت 
بیمه ها هستند؛ چراکه سیاست گذاری برای 
اجرای آن در دو وزارتخانه متفاوت است و این 

موضوع طبعا ما را با مشکل مواجه می کند.

جهانگی�ر الماس�ی، بازیگر س�ینما و 
تلویزی�ون: وقف، سنت بس��یار ارزنده ای 
است که از طریق آن انسان ها به هم نزدیک 

شده و منزلت انسانی را تبلیغ می کنند.
این مساله بسیار ارزنده است که کسی این 
استطاعت فرهنگی و نگاه اجتماعی انسانی را 
داشته باشد که از دسترنج خودش و آن چه 
طی سال های زندگی جمع آوری کرده بتواند 
در راه خدمت رسانی به مردم چشم پوش��ی 
کند. مثلا خیلی زیباست که از محل وقف 
بچه ها ی��ا خانواده ها یا یک محله ای رش��د 
کنند، درس بخوانند، بیمارستانی بسازند و 

یا برای علم و پژوهش وقفی درنظر بگیرند.

دکتر سنگری، مدیر گروه شعر پژوهشگاه 
فرهنگ و اندیشه: در ساخت یک اثر هنری، 
خواه داستان یا فیلم، باید ب��ه چند مولفه در 
مورد آن دقت ش��ود. اول اینک��ه واقعیت های 
تاریخی قربانی فضای دراماتیک نشود. ممکن 
است حاش��یه های تاریخ��ی و صحنه پردازی 
وجود داشته باشد، اما نباید این مساله تعارض 
با اصل تاریخی داشته باش��د. همچنین باید 
کاملا مبتنی بر پژوهش و تحقیق باشد و نکته 
دیگر اینکه حتما با پشتوانه نظر و بررسی و نقد 
صاحب نظ��ران پیش از تولید همراه باش��د و 
فیلم نامه توسط چند نفر صاحب نظر خوانده 

شود و اشکالات آن گرفته شود.

بگو تا بشناسمت
»بگو تا بشناسم��ت« از مجموعه کتاب ه��ای ریحان)6( است 
 ک��ه در زمس��تان 93 ب��ا نویس��ندگی زینب عطای��ی تدوین 

شده است.
این کتاب 4۰ صفحه ای که در قطع پالتویی انتخاب شده است، 
به گفته آزاده ربیعی، کارش��ناس ادبی واحد انتشارات سازمان 
فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان در 1۰هزار نسخه چاپ و 
منتشر شده است و در این اثر مصور خوانندگان 2۰ نکته درباره 
سخ��ن را در قالب داست��ان می خوانند. به گزی��ده ای از کتاب 

اشاره می شود.
» از صبح که بیدار ش��د، عصبی بود. دهانش مزه تلخی داشت. 
حال نداشت موهای آش��فته اش را توی آینه مرتب کند. مثل 
روزهای پیش نشس��ت، با گوش��ی موبایلش ور برود و با وایبر، 

واتساپ، لاین و... پست بگذارد و لایک بگیرد. 
مادرش صدای��ش زد، نرفت. چند بار ص��دا زد. فقط می گفت: 

»اومدم« و نمی رفت. 
مادر در ات��اق را باز کرد و گف��ت: »تکان نخوری ه��ا... بیا، این 
نیازمندی ها را بگیر، دور چند تا شماره برایت خط کشیدم، ببین 

هر کدام به دردت میخورد زنگ بزن بهشان.«
روزنامه را پرت کرد و دهانش را باز کرد؛ همه مقصر بودند،استاد 
ما که خوب درس نداده بودند، پدرش که پول نداشت بدهد او 
سرمایه کند و شرکت بزند، مادرش که غذای درست و حسابی 
نمی پخت، اصلا خ��دا که یک عده را خوش��بخت آفریده بود و 
او را بدبخت. همه مقص��ر بودند به جز 

خودش.
 مدام از بقیه ایراد می گرفت، همین 
بود که فرص��ت نمی کرد عیب کار 

خودش را پیدا کند.«
گفتنی اس��ت؛ علاقه مندان جهت 
تهی��ه ای��ن کت��اب می توانن��د به 
فروش��گاه انتش��ارات سازمان واقع 
در کتابخانه مرک��زی، جنب سالن 
اجتماع��ات مراجع��ه ک��رده و یا با 
شماره 32231۰۸6 تماس بگیرند.

دوچرخه سواری نیاز به فرهنگ سازی دارد
گسترش دوچرخه سواری و نهادینه کردن فرهنگ آن با توجه 
به حجم تراکم خودروها، رش��د سریع وسای��ل نقلیه موتوری، 
کمب��ود فضای پارک خودرو، رش��د ترافی��ک، افزایش مصرف 
حامل های سوخت و افزایش بیماری های قلبی و ریوی در میان 

شهروندان روز به روز بیشتر احساس می شود. 
 البته عوامل��ی همچ��ون کاهش ایمن��ی و امنی��ت لازم برای 
دوچرخه سواران و ع��دم اهمیت طراحان فضاهای ش��هری را 
می توان موجب کاهش استقب��ال از دوچرخه به عنوان وسیله 

نقلیه دانست. 
در دهه6۰ بالغ ب��ر 15/4درصد از سفرهای ش��هری به وسیله 
دوچرخه انجام می گرفت که در حال حاضر به کمتر از ۸ درصد 

تقلیل یافته است.
در این بین خوشبختانه ش��هر اصفهان به دلیل وضعیت آب و 
هوای مناسب و معتدل و همچنین فرهنگ بالای ش��هروندی 

زمینه را جهت استفاده از دوچرخه سواری فراهم می کند.
 ایج��اد راه ه��ای مخص��وص دوچرخ��ه در مناط��ق مرکزی 
 ش��هر اصفهان و هم چنین ایج��اد ایس��تگاه های دوچرخه از 
فعالیت های موثر شهرداری اصفهان در راستای ترویج فرهنگ 
دوچرخه سواری است که شهروندان عزیز می توانند با ارائه کارت 
اشتراک الکترونیکی، دوچرخه ای را در ایستگاه مبدا دریافت و با 

طی مسافتی آن را در ایستگاه مقصد تحویل دهند.
اما در ای��ن بی��ن آنچه مه��م است، فرهن��گ س��ازی و تشویق 
ش��هروندان در استف��اده از این وسیل��ه مناس��ب و مفید است. 
عواملی همچ��ون تعبیه مکانی جهت پ��ارک دوچرخه در داخل 
 مدارس و تشویق دانش آموزان به استف��اده از این وسیله نقلیه،

فرهنگ س��ازی صداوسیما، نشری��ات و برگزاری مس��ابقه های 
دوچرخ��ه سواری ب��ه مناسبت ه��ای مختلف می توان��د در این 
راستا نقش بس��زایی داش��ته باش��د. با اینکه  این روزها جوانان 
موتورسیکلت را جایگزین دوچرخ��ه کرده اند، ولی به پیامد های 
منفی استفاده از آن و خطرهای ناش��ی از بی توجهی به مس��ائل 
ایمنی آن کمتر توج��ه نشان می دهند، در ضم��ن خانواده های 
اصفهانی می توانند با ترغیب فرزندان خود به استفاده از دوچرخه، 

آرامش، سلامتی و پاکیزگی را به شهرمان هدیه دهند. 

 شست و شوی خودرو 
بدون آب

سازمان غ��ذا و دارو، نانومقیاس بودن، کارای��ی، ایمنی و پایداری 
نخستین نانوش��وینده غیرالکلی ش��یشه و نمایشگرهای ال سی 
دی و ال ای دی ساخ��ت محققان ایران��ی را تایید کرد. همچنین 
اداره نظارت و ارزیابی فرآورده های غذایی، آرایشی و بهداش��تی 
سازمان غذا و داروی وزارت بهداش��ت نانو مقیاس بودن، کارایی، 
 ایمنی و پایداری محلول شیشه پاک کن و پاک کننده ال سی دی و 
ال ای دی مبتن��ی بر نانو ش��وینده تولیدی این ش��رکت را تایید 

کرده است.
مدیرعامل ش��رکت دانش بنیان تولیدکننده ای��ن محصول و از 
مخترعان شوینده غیر الکلی شرکت تحقیقاتی تولیدکننده در این 
زمینه گفت: این محصول از حدود 14 سال پیش در راستای تولید 
محصولات وارداتی مورد نیاز صنایع از طریق مهندسی معکوس 
فعالیت دارد و در مراحل انجام تحقیق��ات بر روی یکی از پروژه ها 
که با فناوری نانو و مواد طبیعی کار می شد به طور تصادفی متوجه 
خاصیت ش��ویندگی بالای این محصول ش��ده و از آن زمان وارد 
فرآیند فرمولاسیون و تولید این محصول شدیم. قدرت شویندگی 
ترکیب نانوشوینده تولیدی کیمیا شیمی سهند که برای شست و شوی 
شیشه و سطوح صیقلی مختلف قابل استفاده است، با بررسی زاویه 
تماس و کشش سطح��ی در آزمایشگاه دانشکده فیزیک دانشگاه 
صنعتی شریف ارزیابی و بالاتر از نمونه های شوینده موجود در بازار 
 اعلام شده است. علاوه بر محلول ش��یشه پاک کن و پاک کننده 
ال س��ی دی و ال ای دی، محصول دیگری با عنوان نانوش��وینده 

غیرالکلی خودرو با ترکیب گیاهی ساخته و عرضه شده است.
با استفاده از این ش��وینده جدید که خاصیت آنتی باکتریال قوی 
آن به تایید از آزمایشگاه انستیتو پاستور ایران هم رسیده، ضمن 
صرفه جویی فوق العاده در مصرف آب از مخاطرات ناشی از مصرف 
شوینده های موجود در بازار از جمله شوینده های چینی لاستیک 
خودرو که ب��ه دلیل خاصیت قلیای��ی بالا به ش��دت از استحکام 

لاستیک می کاهند، پیشگیری می شود.
این ترکیب شوینده جدید که فاقد هر گونه نمونه مشابه بوده و با 
فرمولاسیون و شیوه های ابتکاری تولید شده، گواهی ثبت اختراع 
و گواهی اندازه ذرات از پژوهشگاه صنعت نفت را دارد و قادر است 
بدون نیاز به آب، بخش های مختلف خودرو از جمله بدنه، موتور، 

رینگ و لاستیک ها را کاملا تمیز کند.
قدرت پاک کنندگی نانوش��وینده ابداعی که ت��وان زدودن انواع 
آلودگی از سطوح مختلف را داراست بسیار بالاست و برای استفاده 
از این شوینده کافی است مقدار کمی از محلول داخل بطری روی 

خودرو اسپری شده و سپس با پارچه تمیز روی آن کشیده شود.
هر بطری نیم لیتری حاوی محلول نانوشوینده که با قیمتی بسیار 
ارزان عرضه می شود، امکان شست و شوی خودرو به دفعات متعدد 
را فراهم می کند. با توجه به بحران خشکسالی و میزان آب فراوانی 
که برای شست و ش��وی هر خودرو مصرف می ش��ود، استفاده از 
نانوشوینده ابداعی که قادر است بدون آب به بهترین نحو خودرو 
را تمیز کند، قدم مهم��ی در صرفه جویی مصرف آب و حفاظت از 

محیط زیست به شمار می رود.

 اشعه آفتاب؛ مهم ترین عامل 
پیری پوست

پیری پدیده ای است که خواه ناخواه هم��ه را دچار می سازد و 
راه گریزی از آن نیس��ت، با وجود این می ت��وان آن را به تعویق 

انداخت.
 به گفته متخص��ص پوست و مو پیری پدی��ده ای است که بشر 
از ابتدای تمدن خود با آن دس��ت و پنجه نرم کرده و به هر نحو 
ممکن می خواست��ه راهی بیابد تا از آن رهای��ی پیدا کند و این 
موض��وع در پاپیروس های مصر قدیم ذکر ش��ده و هنوز هم در 

هزاره سوم یک معضل بغرنج نسل امروز است.
دکتر علی اصیلیان افزود: پیری ک��ه اولین علایم خود را بعد از 
3۰ سالگی در مورد پوست نشان می دهد؛ عبارت است از سفید 
شدن موهای سر از قسمت شقیقه ها و ایجاد چین های ظریف 
در اطراف و زیر چشم و پیشانی شروع و با افزایش سن این حالت 
با ش��لی پوست صورت و پلک های فوقانی و تورم زیر پلک های 

تحتانی خود را نشان می دهد.
وی پیری را به دو قسم درونی که ناش��ی از گذشت زمان است 
و پی��ری ب�ی�رون�ی ب�ه عل��ت سیگار کشیدن، رژی��م غذایی و 
نرسیدن م��واد آنتی اکس��یدانی و ویتامین ها و ب��ه ویژه تابش 
اشعه ماوراء خورش��ید عنوان کرد و افزود: علوم نشان داده تنها 
قسمت کوچکی از پیر شدن وابسته به نفوذ ژنتیک است و بیشتر 
آسیب ها به وسیله عوامل محیطی یا هم��ان بیرون فوق الذکر 

است که قابل پیشگیری است.
این متخصص پوست ضمن اشاره به اینکه در مورد پیری درونی 
کار چندانی نمی توان کرد، در خصوص پیری بیرونی خاطرنشان 
کرد: با آم��وزش و حفاظت تا حد زیادی می ت��وان از ظهور آثار 

پیری جلوگیری کرد 
وی گفت: تابش این اشعه اثر آنی ندارد، بلکه اثر تجمعی دارد، 
بدین ترتیب که از کودکی تا سنین بالا این اثر جمع ش��ده و با 
لیز یا نابود کردن رش��ته های لاستیک و کلاژن پوست، سبب 
ش��لی و افتادگی غبغب، آویزان ش��دن پوست به زوایای فکی، 
گود شدن چین بین بینی و دهان، ایجاد خطوط پنجه کلاغی 
در اطراف چشم،  شلی پلک های فوقانی، خطوط عرضی و عمیق 

در پیشانی ما و عمیق شدن خط اخم خود را نشان می دهد.
برای جلوگیری از ای��ن حالت وی به افراد، به ویژه کس��انی که 

دارای پوست سفید و روشن هستند، چنین توصیه  هایی کرد:
الف: از کودکی با مشورت متخص��ص پوست کرم ضد آفتاب با 

فاکتور حفاظتی مناسب استفاده شود.
ب: مصرف ضد آفتاب باید هر دو ساعت یک بار تکرار شود و بهتر 

است کرم قبلی با آب ولرم شسته و مجدداً به کار رود.
ج: مقدار کافی از کرم استفاه ش��ود تا کاملًا صورت را پوشش 

دهد.
د: در کوه پیمایی، پیاده روی، شنا و... از کلاه، دستکش  و عینک 

مناسب، علاوه بر ضد آفتاب استفاده شود. 
ه: از مصرف آنتی اکس��یدان خام به صورت خوراکی نظیر انواع 
میوه وسبزیجات و چه به صورت موضعی نظیر کرم های حاوی 

ویتامین C  وE  استفاده شود.

نکتهکافه کتاب

۸۰درصد گویندگان 
جوان تکنیک نمی دانند

 بیمه ها ؛آسیب پذیر 
در طرح تحول سلامت

وقف، منزلت انسانی را 
ترویج می کند

واقعیت  تاریخی قربانی 
فضای دراماتیک نشود 

عکس روز
ایمنا

طرح تشویقی احترام به قوانین راهنمایی و رانندگی

همایشی با عنوان» هنر زیستن در حال«  توسط 
فرهنگس��رای خانواده  برگزار می شود. ساختار 
ذهن انسان به گونه ای طراحی شده که قابلیت 
این را دارد تا در زمان های مختلف گذشته، حال 
و آینده سیر کند و به مرور خاطرات گذشته و یا 
اندیشه درباره چگونگی مسائل آینده بپردازد. اما 
چنانچه ذهن همواره در دو زمان گذشته و آینده 
سیر کند و رفته رفته ارتباط خود را با زمان حال از 
دست بدهد، به مرور آرامش روح و روان انسان را 
مختل کرده و پیوسته نگرانی ها و اضطراب های 

بیهوده ای را به او منتقل می سازد. همایش هنر 
زیستن در حال، با هدف ارائه راهکارهایی مناسب 
جهت حضور ذهن در زمان حال و قطع ارتباطش 
با گذشته و آینده برگزار می شود.  این همایش به 
صورت آزاد و رایگان با حضور » فاطمه شوشتری« 
از  ساعت   17  بعدازظهر روز یکم مردادماه برگزار 
می شود.   علاقه مندان می توانند برای شرکت در 
 همایش  به  محل  فرهنگسرا  واقع  در  خیابان جی، 
خیابان لاهور، خیابان مفتح شرقی، جنب ورزشگاه 

پیروزی مراجعه  کنند.    

نمایشگاهی از آثار تصویرسازی فائزه قرآنی  
در نگارخانه مرکزی در حال برگزاری است.

این هنرمند در این باره گفت: تصویرسازی دو 
کتاب مصور به نام های » کیلیا و پای کلاغ«  
ویژه رده سنی کودک و » ستاره ها« ویژه رده 
سنی نوجوان که به تازگی تالیف ش��ده و به 
چاپ رسی��ده، در این نمایشگ��اه در معرض 

تماشای علاقه مندان قرار گرفته است.
قرآنی افزود: 5 اثر که با تکنیک ذغال و کنته 
 طراحی ش��ده اند مربوط به کتاب نخست و 
7 اثر نیز که ب��ا استف��اده از تکنیک پاستل 
 طراح��ی ش��ده ان��د، مرب��وط ب��ه کت��اب 

ستاره هاست که در ابعاد 5۰ در 7۰ طراحی 
شده اند. وی خاطرنشان کرد: این دو کتاب که 
به روایت داستان های��ی می پردازند، مرحله 
چاپ را نی��ز از س��ر گذرانده اند ک��ه پس از 
برگزاری این نمایشگاه به بازار نشر وارد شده و 
در دسترس علاقه مندان به هنر تصویرسازی 
و همچنین مخاطبان اصلی شان که کودکان و 
نوجوانان هستند قرار می گیرند. علاقه مندان 
می توانند جهت بازدید از این آثار تا یکم مرداد 
ماه از ساعت 9 صبح تا 13 و 16 تا 2۰ به گالری 
شماره 2 نگارخانه مرکزی واقع در خیابان باغ 

گلدسته مراجعه کنند.

لالایی ه��ای   « کتاب ه��ای  مجموع��ه 
ش��هروندی«  از س��وی کمیت��ه فرهن��گ 

شهروندی منتشر شد.
 این مجموعه  کت��اب در دو جلد ب��ا عناوین 
» لالا، لالا، گل پونه بخواب بچه، نزن چونه«  
و »لالا، گل به��اره بچه هنوز بی��داره« ویژه 

کودکان به  چاپ رسیده است.   
استفاده از اش��عار کودکانه زیبا و طرح های 
جذاب همراه با رن��گ آمیزی های مناسب و 
قابل توجه برای کودکان از ویژگی های این 

کتاب است که توجه ه��ر کودکی  را به خود 
جلب می کند. 

مجموعه »لالایی های شهروندی« در شش 
هزار جلد ب��ه چاپ رسیده ک��ه در مهدهای 
 کودک مناط��ق 15 گان��ه  اصفه��ان توزیع 

می شود .
تاکنون ح��دود 2۰۰ عنوان کت��اب از سوی 
کمیته فرهنگ ش��هروندی منتشر شده که 
از  این تعداد بیش از یکصد عنوان کتاب ویژه 

کودکان نشر و تولید شده است.

نمایشگاهي از عکس ه��اي طبیعت بهزاد 
 نادري در خان��ه هنرمندان اصفه��ان دایر 
مي شود. این هنرمند با اعلام این خبر گفت:  
در این نمایشگاه 25 عک��س در اندازه هاي 
متفاوت از مناطق مختلف ایران ارائه ش��ده 

است.
 ن��ادري ادام��ه داد: ای��ن عک��س ه��ا از 
استان هاي اصفهان،  چهار محال و بختیاري،  
خراسان و مازندران گرفته ش��ده است. وي 
اضافه کرد:  تعداد زی��ادي از این عکس ها از 
کویر ورزنه گرفته شده و نگاه فرم گرا دارد. 
نادري در رابطه با ن��وع نگاهش در عکاسي 

این نمایشگاه اظهار داشت: به هر حال سعي 
کردم نگاه شخصي خودم را در عکاسي لحاظ  
کنم و به خاطر قابلیت مناطق کویري، نگاه 
فرم گرا به آنها داشته باشم، ولي در عکاسي 
از بقیه مناطق طبیعت محض مد نظرم باشد 

و رنگ ها را در عکس ها برجسته کنم.  
ش��ایان ذکر است؛ این نمایشگ��اه از یک تا 
7 مرداد م��اه در خانه هنرمن��دان اصفهان 
برپاست و عموم علاقه مندان مي توانند براي 
تماشاي این عکس ها در  این تاریخ از ساعت 
17 تا 2۰ به مح��ل خانه هنرمندان واقع در 

خیابان آبشار مراجعه کنند. 

 یکم مردادماه برگزار می شود؛
»  هنر  زیستن در حال «  در  فرهنگسرای خانواده

تا یکم مردادماه برپاست؛
تصویر سازي هاي کتاب کودك  فائزه قرآني 

توسط کمیته فرهنگ شهروندی؛
مجموعه کتاب های » لالایی های شهروندی«  منتشر شد  

تا 7 مردادماه برپاست؛
عکس هاي طبیعت بهزاد نادري در خانه هنرمندان

فناوریسلامت

گروه اطلاع رسانی

کنسرت مازیار فلاحي در اصفهان برگزار مي شود.
مدیر شرکت آواي نوین اصفهان با اعلام این خبر 
گفت: مازیار فلاحي  به سومین سفرش براي اجراي 

برنامه در اصفهان مي آید. محسن نویدپور ادامه 
داد:  وي در این برنامه گلچیني از قطعات آلبوم »ماه 
هفتم« و »قلب یخي« را به همراه چند ترانه دیگر 

اجرا خواهد کرد. وي افزود: این کنسرت به همت 
کمپاني آهنگ  و در پي استقبال خوب از برنامه هاي 

قبلي فلاحي در اصفهان برگزار مي شود. 

شایان ذکر است؛ کنسرت مازیار فلاحي3۰ تیر 
ماه در دو سان��س 1۸:۰۰ و21:3۰ در محل تالار 

رودکي ملک شهر اجرا خواهد شد.

3۰ تیرماه؛ 
مازیار فلاحي در اصفهان مي خواند 
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محله گل و بلبل/  شبکه  2،  11:10
کوي محبت / شبکه  2، 19:45 
سمت خدا/ شبکه  3 ، 13:35
مجله تئاتر/ شبکه 4 ، 14:15  
سریال حادثه/ شبکه  4 ، 23:15  

اذان صبح/  04:34  
طلوع آفتاب/ 06:10  
اذان ظهر/ 13:10  
اذان مغرب/ 20:30  
نیمه شب شرعی/ 00:22

قدس /نهنگ عنبر/گینس
ساحل / عصر یخبندان
سپاهان  /گینس
خانواده   / آتیش بازی
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